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مذاکرات وین فضای بازار دلار را تغییر داد

 اگر نرخ ارز کاهش یابد و واردات هم آزاد شود، واردکنندگان می توانند کالاهای تولید داخل را با قیمت ارزان وارد کنند که تولیدکنندگان ضرر می بینند. اگر 
واردات ممنوع شود، قاچاق افزایش پیدا می کند بنابراین، تعیین یک نرخ تعادلی معقول برای ارز متناسب با شرایط اقتصادی بهترین کار است
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 ادامه لغو طرح 
 زوج و فرد اصفهان 

در هفته جاری

 با اصفهان امروز در کلاب هاوس همراه شوید
@esfahanemrooz

 شنیدن صدای شما 
در  کلـاب هــاوس

پایگاه خبری اصفهان امروز آنلاین
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سپاهان و ذوب آهن امشب به مصاف 
پرسپولیس و استقلال می روند

ترافیک فوتبالی در اتوبان 
اصفهان به تهران

مدیرعامل فولاد مبارکه خبر داد

رکودشکنی های متوالی 
فولاد مبارکه در سال 99

سخنگوی ستاد استانی مقابله با کرونا:

سفر به اصفهان در عید 
فطر ممنوع است
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واکسیناسیون خبرنگاران 
در اولویت قرار گیرد
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م الف: 862030

شرکت سرمایه گذاری صنایع شیمیایی ایران در نظر دارد تامین اقلام زیر مربوط به طرح نوسازی و توسعه خود 
را از طریق سازندگان و تامین کنندگان معتبر داخلی و یا با مشارکت شرکت های خارجی در قالب نمایندگی و یا 

همکاری، تامین نماید.

استانداردتعدادموضوعردیف

۳۸API 610 دستگاهالکتروموتور و پمپ۱

۵API 661 فن شامل ۱۸ باندل والکتروموتورفن هوایی2

۵API دستگاهکمپرسور رفت و برگشتی یا اسکرو۳

لذا از کلیه شرکت های سازنده و تامین کننده دارای سوابق و توان مالی و اجرایی مرتبط دعوت به عمل آورده جهت ارسال مدارک 
و مستندات مربوط به توان مالی و اجرایی و سوابق تامین در صنایع مشابه را ظرف مدت حداکثر ۱0 روز از تاریخ درج آگهی و در 

قالب لوح فشرده به یکی از آدرس های زیر ارسال نمایند. 
لازم به ذکر است که در صورت مشارکت و همکاری با شرکت های خارجی ارائه مستندات شرکت خارجی مربوطه، حاکی از نوع 

همکاری الزام است.
آدرس دبیر خانه مجتمع: اصفهان - کیلومتر ۱5 جاده تهران - ضلع غربی نیروگاه شهید محمد منتظری - شرکت سرمایه گذاری 

صنایع شیمیایی ایران - تلفن 03۱-33808350-۷ 
آدرس دبیر خانه تهران: تهران - خیابان آفریقا )نلسون ماندلا( - خیابان شهید سعیدی - شماره ۱6 - شرکت سرمایه گذاری صنایع 

شیمیایی ایران- 02۱-220548۹0

آگهی شناسایی سازنده و تامین کنندگان 
الکتروموتور و پمپ، فن هوایی و کمپرسور

شرکت سرمایه گذاری صنایع شیمیایی ایران

نوبت اول

محمد مغزی نجف آبادی- شهردار نجف آباد

شهرداری نجف آباد در نظر دارد به استناد مصوبه شماره ۹۹/33۱0 مورخ ۹۹/۱2/۱0 شورای محترم اسلامی شهر 
نجف آباد، نسبت به واگذاری استیجاری تعدادی از غرفه های موجود در کشتارگاه دام شهرداری نجف آباد با کاربری  های 
متفاوت )اغذیه فروشی، دباغی، هزارلا، تمیزکاری سیرابی(، با قیمت پایه کارشناسی، طبق مشخصات و شرایط موجود در 

مدارک مزایده به شرکت کنندگان واجد شرایط اقدام نماید. 
شرایط شرکت در مزایده: شرکت کنندگان باید توانایی و رزومه کاری مرتبط و همچنین صلاحیت لازم با موضوع مزایده را به تشخیص فرد 

کارشناس و مطلع شهرداری دارا باشند. 
مهلت و محل دریافت اسناد مزایده: از واجدین شرایط دعوت می شود جهت کسب اطلاعات بیشتر و دریافت اسناد مزایده، تا پایان وقت 

اداری روز سه شنبه مورخ ۱400/03/04 به امور قراردادهای شهرداری نجف آباد مراجعه نمایند.
شرکت کنندگان باید مبلغ ضمانت شرکت در مزایده را طي فیش واریزی به حساب سپرده شماره 0۱04544۱50002 شهرداری نجف آباد 

و یا معادل آن را ضمانتنامه معتبر بانکی ارائه نمایند. 
برندگان اول، دوم و سوم مزایده هر گاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنها به ترتیب ضبط خواهد شد.

سایر اطلاعات مربوط به مزایده در اسناد مزایده مندرج است و شهرداری نجف آباد در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار می باشد. 
م الف: ۱۱32633

 نوبت اولآگهی مزایده   
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در سایت اصفهان امروز اسکن کنید
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رویداد
   خبر کوتاه     بی توجهی تاکی؟! قسمت ۱۸22

شایع ترین عوارض واکسیناسیون تب و لرز، درد مفصل، سردرد، کهیر بدن و تهوع بوده است
بنا به اعلام کارشناس مسئول مراقبت بیماری کرونا معاونت 
بهداشت دانشگاه علوم پزشکی اصفهان بیش از صد هزار نفر در 
این استان تاکنون واکسن کرونا را دریافت کردند که شایع ترین 
از جمله تب،  مانند علائم سرماخوردگی  آنها  بین  عوارض در 

بدن درد و سردرد بوده است.
به گزارش ایرنا، مهدی فارسی روز گذشته در گفت وگوی زنده 
که از طریق فضای مجازی انجام شد، افزود: بالای صد هزار نفر 
در استان اصفهان و یک میلیون نفر در کشور تاکنون واکسن کرونا 
را دریافت کردند که شایع ترین عوارض در بین آنها تب و لرز، درد 
مفصل، سردرد، کهیر بدن و تهوع بوده است. وی با تأکید بر اینکه 
بروز این عوارض جای نگرانی ندارد و برای رفع آن می توان از 
استامینوفن )۵۰۰ میلی گرم در هر ۶ ساعت( استفاده کرد، اظهار 
داشت: اگر این عوارض بسیار شدید بود افراد می توانند به پزشک 
مراجعه کنند یا با سامانه تلفنی ۳۱۱۳ تماس بگیرند. این پزشک با 
اشاره به اینکه تزریق واکسن کرونا به دلیل تحریک سیستم ایمنی 
بدن ممکن است عوارضی به همراه داشته باشد، تصریح کرد: 
چگونگی بروز این عوارض به توان ایمنی افراد بستگی دارد و آن 
شدت عارضه را تعیین می کند. فارسی با بیان اینکه عوارض واکسن 
اسپوتنیک وی روسی مانند شبه آنفلوانزاست، افزود: به طورمعمول 
عوارض پس از واکسن کرونا در چند ساعت تا یک هفته به طور 
خفیف بروز می کند. او با اشاره به اینکه ممکن است عوارض 
ناشایعی نیز پس از تزریق واکسن کرونا ایجاد شود، گفت: این 
عوارض بسیار نادر و کم است و نمی توان فواید زیاد واکسن های 
کرونا را فدای عوارض نادر آنها کرد. وی درباره عوارض برخی 
از واکسن ها مانند آسترازنکا نیز توضیح داد: بررسی ها نشان داد 
که این واکسن در هر یک میلیون نفر ممکن است در چهار نفر 
ایجاد لخته خون کند اما این عارضه بسیار نادر است. کارشناس 
مسئول مراقبت بیماری کرونا معاونت بهداشت دانشگاه علوم 
پزشکی اصفهان اضافه کرد: اگر قرار است جلوی مرگ بسیاری از 
انسان ها را بگیریم باید هر چه سریعتر جمعیت کشور را علیه کرونا 
واکسینه کنیم به همین دلیل تأکید می شود که بهترین واکسن، 
اولین واکسن است. فارسی با بیان اینکه درزمان حاضر واکسن 
سینوفارم چین به اصفهان رسیده و واکسن آسترازنکا به افراد بالای 
۵۰ سال تزریق می شود، خاطرنشان کرد: تاکنون ۹ واکسن کرونا 
در دنیا به تولید و توزیع رسیدند که چهار نوع از آنها وارد کشورمان 

و استان اصفهان شده و شامل اسپوتنیک وی روسی، سینوفارم 
چینی، بهارات هند و آسترازنکای کره جنوبی است. او ادامه داد: 
در کشورمان نیز چهار واکسن در مرحله کارآزمایی قرار دارند که 
واکسن های کوو برکت و کرونا پاستور در مرحله دوم آزمایش 
بالینی قرار دارد و به زودی وارد چرخه تولید می شود و ۲ واکسن 
دیگر از موسسه رازی در حال گذراندن مراحل یک و ۲ آزمایشی 
هستند. فارسی با بیان اینکه تنها راه کنترل کووید ۱۹، پیشگیری 
از ابتلا به آن است، توضیح داد: یک راه این است که همه به 
این بیماری مبتلا شوند و ایمنی گله ای ایجاد شود اما این روش 
منسوخ شده و چند سال طول می کشد و مرگ ومیر بالایی دارد اما 
در روش دیگر باید حداقل ۷۵ درصد جمعیت جامعه واکسن بزنند 
که برای ایران حدود ۶۰ میلیون نفر می شود. این پزشک با تأکید 
بر اینکه در زمان حاضر مهم نیست که کدام واکسن بهتر است و 
آن را دریافت کنیم، افزود: همه این واکسن ها امتحان خود را پس 
دادند و ایمنی زایی آنها محرز شده است و از ابتلا به موارد حاد و 
شدید بیماری و مرگ ومیر جلوگیری می کنند. وی با بیان اینکه 

پیش بینی می شود واکسن های ایرانی تا شهریور به بازار برسند، 
اظهار داشت: تا آن زمان باید از واکسن خارجی استفاده کنیم 
هرچند این واکسن ها به اندازه گسترده به دست ما نمی رسند اما 
از مردم می خواهیم که هرگاه آنها را برای دریافت واکسن دعوت 
کردیم غفلت نکنند. فارسی درباره زمان ایجاد ایمنی پس از تزریق 
واکسن، تصریح کرد: ۲ تا سه هفته پس از تزریق دوز اول ایمنی 
بدن به طور تدریجی افزایش می یابد و ۲ هفته پس از دوز دوم 
ایمنی کامل ایجاد خواهد شد. وی با بیان اینکه دوز دوم ۲۸ روز 
پس از دوز اول تزریق می شود، افزود: هنوز قضاوت کردن درباره 
زمان ماندگاری ایمنی پس از دریافت واکسن کرونا زود است اما 
تاکنون ۶ ماه را برای آن اعلام کردند و اینکه آیا پس از آن نیاز 
به تزریق واکسن یادآور است بستگی به تصمیم گیری های کلان 
کشور دارد. کارشناس مسئول مراقبت بیماری کرونا در اصفهان 
خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه واکسن کرونا جلوی بروز موارد 
شدید و مرگ ومیر را می گیرد اما نمی تواند گفت ۱۰۰ درصد جلوی 
بروز بیماری را خواهد گرفت، ممکن است افراد دریافت کننده 

واکسن مستعد انتقال ویروس باشند به همین دلیل تأکید می شود 
که آنها از ماسک استفاده کنند. او با بیان اینکه تاکنون حدود ۱.۲ 
درصد جمعیت کشورمان واکسن کرونا را دریافت کردند، اضافه 
کرد: با توجه به اینکه گونه های جهش یافته جدیدی از ویروس 
کرونا در حال شیوع است باید همه واکسن بزنند. به گفته وی اگر 
در جمعی همه افراد واکسن کرونا را دریافت کرده باشند استفاده 
از ماسک در بین آنها ضروری نیست. فارسی همچنین با اشاره به 
اینکه هنوز واکسن کرونا بر روی مادران باردار و شیرده و کودکان 
زیر ۱۸ سال به طور کامل آزمایش نشده و نتایج قطعی از آن وجود 
ندارد، اظهار داشت: توصیه شده است که فعلا این افراد واکسن 
کرونا را تزریق نکنند و تنها واکسنی که برای مادران باردار و در 
شرایط خاص مجوز گرفته، آسترازنکاست. او افزود: افرادی که به 
کووید ۱۹ مبتلا شدند تا زمانی که عوارض این بیماری را دارند 
و در قرنطینه هستند نباید واکسن بزنند و اطرافیان آنها نیز برای 
تزریق واکسن عجله نکنند مگر آنکه تست کرونای آن منفی باشد. 
مدیر اجرایی کارآزمایی بالینی واکسن پاستور در اصفهان با اشاره به 
اینکه تاکنون استقبال خوبی از مرحله سوم آزمایش بالینی واکسن 
کرونا پاستور )واکسن مشترک ایران و کوبا( در این استان صورت 
گرفته است، گفت: تاکنون دو سوم این طرح در اصفهان اجرا شده 
است و حدود ۲ هزار داوطلب آن را دریافت کردند و پیش بینی 
می شود تا عید فطر سهمیه سه هزار واکسن تکمیل شود. فارسی 
با بیان اینکه در بین داوطلبانی که تاکنون واکسن کرونا پاستور را 
دریافت کردند عوارض جدی نداشتیم، افزود: اگر افراد داوطلب 
امروز هم برای شرکت در این طرح ثبت نام کنند در فهرست انتظار 
قرار می گیرند و ۱۰ درصد افراد حاضر در این مطالعه باید بالای 
۶۵ سال باشند. در زمان حاضر حدود ۲ هزار بیمار دارای علائم 
کرونا در بیمارستان های استان اصفهان بستری هستند و بیشتر 
بیماری  )پرخطر( همه گیری  نارنجی  در وضعیت  شهرستان ها 
کووید ۱۹ قرار دارد؛ استان اصفهان حدود پنج میلیون و ۳۰۰ هزار 
نفر جمعیت در ۲۴ شهرستان دارد که امور درمانی و بهداشتی 
۲۲ شهرستان )به غیر از کاشان و آران و بیدگل( با دانشگاه علوم 
پزشکی اصفهان است. ویروس کرونا عامل بیماری کووید ۱۹ 
از اسفند سال ۹۸ در کشورمان شیوع یافت و تاکنون بیش از ۲ 
میلیون و ۶۲۷ هزار نفر در کشورمان به آن مبتلا شدند و بیش از 

۷۴ هزار نفر بر اثر آن جان باختند.

رویکردهای طب ایرانی مجوز 
اجرا در بیمارستان ها ندارند

به گفته سخنگوی کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
شورای اسلامی ۹۶طرح کارآزمایی بالینی با رویکرد طب 
ایرانی در کشور ثبت علمی شده که تعداد قابل توجهی از آنها 
به پایان رسیده و نتایج خوبی داشته اند اما در کمیته علمی 

ستاد مقابله با کرونا تعداد بسیار اندکی از آنها مطرح شده اند.
زهرا شیخی نماینده اصفهان در مجلس شورای اسلامی 
و سخنگوی کمیسیون بهداشت و درمان مجلس با انتشار 
پستی در صفحه اینستاگرامی خود اظهار داشت: ۹۶ طرح 
کارآزمایی بالینی با رویکرد طب ایرانی در کشور ثبت علمی 
شده که تعداد قابل توجهی از آنها به پایان رسیده و نتایج خوبی 
داشته اند اما در کمیته علمی ستاد مقابله با کرونا تعداد بسیار 
اندکی از آنها مطرح شده و حتی مواردی که مطرح شده نیز 
اجازه این را ندارند که در بیمارستان ها اجرا شوند یا در سطح 
وسیع تری وارد کارآزمایی بالینی شوند. نماینده اصفهان در 
مجلس شورای اسلامی افزوده است: کارآزمایی های بالینی 
بسیار زیادی توسط دانشمندان ایرانی در عرصه پیشگیری و 
درمان کرونا انجام شده و نتایج بسیار خوبی را نیز در برداشته 
است. او تصریح کرده است: ما با بیماری ای مواجه هستیم 
که رفتارهای ناشناخته دارد و تاکنون درمان قطعی برای آن 
شناخته نشده است؛ از طرفی قطعا حق مردم است که از تمام 
ظرفیت های علمی مطمئن برای مقابله با کرونا و درمان آن 
استفاده کنیم. شیخی عنوان کرده است: برخی کارآزمایی های 
بالینی که بر اساس پروتکل های سازمان جهانی بهداشت 
تنظیم شده بودند، در کشور اجازه اجرا داشتند و نتایج آنها 
نیز مشخص و اعلام شده که بسیاری از این داروها بر درمان 
بیماری کرونا اثربخش نبوده است؛ این سؤال قویا مطرح است 
که چرا همین فضا برای انجام کارآزمایی های بالینی داخلی 
هنوز عملا ایجاد نشده است . سخنگوی کمیسیون بهداشت و 
درمان مجلس شورای اسلامی بیان داشت: یکی از راهکارها 
برای پیشگیری از کرونا و بهبود وضعیت بیماری در جامعه، 
استفاده از ظرفیت های بومی در درمان بیماری  است که یکی 
از این رویکردها، طب ایرانی است. او اظهار داشت: به هرحال، 
مردم از شرایط کرونا خسته شده اند و ممکن است سلامت 
روان آنها تحت تأثیر قرار بگیرد؛ اگر بخواهیم تعریف جامعی 
از بحث سلامت داشته باشیم، سلامت روان نیز یکی از ابعاد 
مهم این مسئله است اما به آن توجه زیادی نمی شود. شیخی 
اضافه کرده است: در بحث طب سنتی درمان با فرآورده های 
طبیعی و اصلاح سبک زندگی را داریم که در پیشگیری از 

ابتلا به بیماری کرونا و بهبود سلامت روان بسیار مؤثرند.

احتمال وقوع سیلاب در شمال 
و شرق اصفهان

بنا به گفته کارشناس مرکز پیش بینی هواشناسی استان 
بارش رگبارهای شدید موقتی نواحی شمال و شرق استان 
اصفهان را فرامی گیرد و احتمال وقوع سیلاب در این مناطق 

وجود دارد.
ابراهیم هنرمند از فعالیت امواج ناپایدار در سطح استان تا 
پایان هفته جاری خبر داد و به مهر گفت: رگبارهای بهاری 
همراه با رعد و برق، وزش باد شدید و گرد و خاک موقت و 
بارش تگرگ مناطق شمال، شمال شرقی و شرق استان از 
دیروز آغاز شد. او با بیان اینکه احتمال فعالیت امواج بارشی 
در ساعات بعد از ظهر و عصر بیشتر است، افزود: رگبارهای 
شدید موقتی در بخش هایی از شمال و شرق استان باعث 
آب گرفتگی معابر و اختلال در تردد و سیلابی شدن مسیل ها 
می شود. کارشناس مرکز پیش بینی هواشناسی اصفهان با 
بیان اینکه در این مدت احتمال بارش های پراکنده در مناطق 
غرب و جنوب استان نیز وجود دارد، خاطرنشان کرد: از روز 
دوشنبه وضعیت بارندگی در نیمه غرب و جنوب اصفهان 
بهبود خواهد یافت. هنرمند با اشاره به اینکه دمای هوا در 
نواحی شمال استان بین سه تا پنج درجه سانتی گراد گرم تر 
می شود، ادامه داد: کمینه دما در بسیاری از مناطق استان 

امروز تا ۲ درجه سانتی گراد کاهش می یابد.

ادامه لغو طرح زوج و فرد 
اصفهان در هفته جاری

گروه رویداد: به گفته رئیس پلیس راهور اصفهان لغو طرح 
ترافیکی زوج و فرد تا پایان هفته جاری در کلانشهر اصفهان 

تمدید شد.
سرهنگ محمدرضا محمدی اظهار داشت: طرح زوج و 
فرد در کلانشهر اصفهان که بر اساس مصوبه ستاد کرونا 
استان از یکم اردیبهشت امسال و با هدف کاهش حجم 
سفرها با حمل ونقل عمومی در ۲ نوبت به مدت ۱۷ روز 
لغو شده بود تا یک هفته دیگر و تا ۲۵ اردیبهشت تمدید 
شد. او با بیان اینکه وضعیت اصفهان نارنجی است افزود: 
به  استان  شهرستان های  بومی  پلاک  خودروهای  ورود 
اصفهان ممنوع است. رئیس پلیس راهور اصفهان ادامه 
داد: برابر مصوبات ستاد ملی و ستاد کرونای استان تردد 
بین شهرهای نارنجی به نارنجی و قرمز به قرمز، قرمز به 
نارنجی و برعکس و حتی تردد از شهرهای نارنجی و قرمز 
به شهرهای زرد و سفید ممنوع است. او اضافه کرد: فعالیت 
قطار شهری هم در این مدت از ساعت ۶ صبح تا ۱۸ انجام 
خواهد شد. سرهنگ محمدی خاطرنشان کرد: طرح تردد 
شبانه هم از ساعت ۲۲ تا ۳ بامداد در کلانشهر اصفهان 
اجرا می شود و در صورت تخلف جریمه ۲۰۰ هزار تومانی 
برای رانندگان متخلف اعمال می شود. رئیس پلیس راهور 
استان اصفهان گفت: سفر به همه شهرهای کشور با هر 
نوع رنگ بندی کرونایی، در تعطیلات عید سعید فطر ممنوع 
است. او ادامه داد: بر اساس اعلام ستاد ملی مقابله با کرونا، 
به منظور مدیریت و مقابله دقیق تر و ویژه در کنترل موج 
چهارم شیوع کرونا، سفرها در سراسر کشور در همه نوع 
رنگ بندی ها از ساعت ۱۴ روز سه شنبه ۲۱ اردیبهشت تا 
ظهر روز شنبه ۲۵ اردیبهشت مصادف با تعطیلات عید سعید 

فطر ممنوع است.

 اسراف یا کفران نعمت
حسـن روانشـید| قصـد نبـش قبـر نداریـم کـه 
می دانیـم »آنچـه البتـه به جایـی نرسـد فریـاد اسـت« 
بلکـه تکـرار گفته هـا جنبـه تذکـر دارد و نـه مچ گیـری 
کـه بعضـی از واره هـای اقتصـادی را چند سـالی اسـت 
آب بـرده و بـرای اصـلاح آن کاری از جمیـع اصلاحات 
برنمی آیـد زیـرا این روزهـا را پس از سـپری کردن چند 
سـال دور خـود چرخیـدن مسخ شـده در نوعـی رکـود و 
انجمـاد، بایـد بـه بـاز کـردن یخ هـای خـود بپردازنـد و 
آمـاده پـرش از سـکویی بـه سـکوهای دیگـر شـوند! 
مـردان قدیمـی معتقـد بودند پـدر نباید اجـازه دهد روی 
فرزنـدش بـه روی او باز شـود زیـرا دیگر نمی تـوان این 
چالـش بـزرگ را جمـع کـرد. آچـار پیچ گوشـتی تنهـا 
بـرای بـاز کـردن روکـش مهره هـای کوچـک و ریـز 
بـه کار می آیـد و پیچ هـای بـزرگ نیازمنـد ابـزار خـود 
هسـتند تـا گشـوده شـوند. حـالا اگـر قـرار باشـد حـل 
مشـکلات و چالش هـای کلان را به دسـت کسـانی داد 
کـه تـازه از پشـت میزهای تحصیـل برخاسـته اند، قطعاً 
هماننـد انتظـار از آچـار پیچ گوشـتی به منظور بـاز کردن 
مهره هـای چند پـخ نیازمند به نوع فرانسـه یـا همه کاره 
اسـت، می باشـد! وقتـی ارگان و نهادی با بن بسـت های 
کاری روبـرو می شـود تنهـا نمی توان با سـلاح تعامل به 
دفـاع از آن پرداخـت کـه بعضـی وقت ها »چوب اسـتاد 
بـه ز مهـر پـدر« اسـت! امـا بازهـم آزمون وخطاهـای 
و  جزئـی  تغییـرات  هیچگونـه  بـدون  شکسـت خورده 
کلـی بـه کار گرفتـه می شـوند تـا شـاید ایـده ادیسـون 
کـه صدبـار در اختراع شکسـت خـورد به اختـراع لامپ 
منجـر گـردد ولـی اینگونه نیسـت زیـرا آن دانشـمند، از 
هـر بـار شکسـت تجربه هایـی نو آموخـت تـا در اجرای 
بعـدی بـه کار ببـرد کـه نتیجـه ایـن تحـولات پـس از 
صدبـار تکـرار منتـج بـه موفقیت شـد و امـروز می بینیم 
شـب و روز بـا ایـن کشـف بزرگ یکسـان شـده اسـت 
تـا بشـر بتوانـد اوقـات سـوخته تاریکـی را بـه فرصـت 
تبدیـل  آن  روشـنایی  پنـاه  در  نـو  پدیده هـای  انجـام 
نمایـد. رمـز موفقیـت ادیسـون ها، بوعلـی سـیناها، جابر 
بـن حیان هـا، فارابی هـا و تمـام چهره هـای مثبتـی کـه 
تاریـخ گـواه آن هاسـت در اسـتمرار بدون وقفه و کسـب 
تجربـه از گذشـته در بـه کار بـردن تلاش هـای آینـده 
اسـت نـه اینکـه اشـتباه بارهـا تکـرار شـود و همچنـان 
جامعـه خسـارات آن را بپردازد! بـه دولت های قبل کاری 
نداریـم کـه درسـت رفتـار کرده انـد یـا غلط اما مسـئله 
اینجاسـت اگـر رجلی ادعای داشـتن شـاه کلید بـرای باز 
کـردن همـه قفل هـا را به کار می بـرد، حداقـل می تواند 
قفل هـا  کـردن  بـاز  تـا  نـداده  دسـت  از  را  داشـته ها 
پیشـکش ایـن خدمـت باشـد! عمومیـت بخشـیدن بـه 
بحـث پیرامون سـرمقاله »هفتصد گام به کدامین سـو« 
کـه بـا ۷۴۰۰ کلمـه در خردادمـاه سـال ۹۷ و در همیـن 
روزنامـه بـه چـاپ رسـید و ادامـه آن تـا امـروز کفایـت 
می کنـد تنهـا به مـواردی اشـاره و به بحث هایـی درباره 
آن پرداخـت که با معیشـت جامعه ارتباط مسـتقیم دارد، 
زیـرا حاصـل همـه خطاهـا و کوتاهی هایـی اسـت کـه 
در دو مجموعـه کلان تحـت عنـوان جهـاد کشـاورزی 
و صمـت نه تنهـا دولـت بلکـه ملـت و نظـام را نیـز بـه 
چالـش کشـیده اسـت و تحرک هـای بعضـی از رجـال 
مقننـه و مجریـه را در ایـن سـال ها زیـر سـوأل می برد! 
که شـاید اشـاره به یکـی دو مـورد از آن ها کافی باشـد. 
طـی دو سـال گذشـته بارهـا خبـر تأسـف آوری تحـت 
عنـوان قتل عـام جوجه هـای یـک روزه را در مرغداری ها 
شـنیده و یـا تصاویرشـان را در شـبکه های اجتماعـی و 
رسـمی دیده ایـم که چگونه با قسـاوت تمـام، میلیون ها 
از ایـن موجـود زنده در بشـکه های آب خفه و یا توسـط 
چرخ هـای مخصـوص آسـیاب شـده و درنهایـت دفـن 
می شـوند! نقـد و نظرها و سـوالات فراوانـی در این باره 
بی جـواب مانـده و این رویه با اشـکال مختلف همچنان 
ادامـه می یابـد کـه چند مـاه گذشـته را جامعه بـا چالش 
کمبـود یکی از اساسـی ترین و به نسـبت ارزان ترین نوع 
پروتئین هـا روبـرو سـازد و صف های طویـل را به منظور 
خریـد و بـردن ویـروس کرونا بـه خانه ها همراه داشـته 
باشـد. اگرچـه دعـوای اصلی بر سـر لحاف ملا بـود زیرا 
به مجرد گران شـدن مـرغ و توزیع نهاده ها بـا ارز ۴۲۰۰ 
تومانـی کـه درآمدهـای این صنـف را به شـدت افزایش 
مـی داد، موضـوع خاتمـه و ایـن موجـود مغـذی به وفور 
در یخچال فروشـندگان سـطح کشـور یافت می شد! اما 
امـروز شـاهد سـناریوی تـازه ای هسـتیم تـا در زیر چتر 
بجـای  یـک روزه  جوجه هـای  محمولـه  بی توجهی هـا، 
انتقـال بـه مرغداری های گوشـتی و تخمی عـازم مرزها 
بـرای قاچـاق به کشـورهای همسـایه شـوند درحالی که 
نهاده هـا همچنـان از طریـق وزارت جهاد کشـاورزی در 
اختیـار اتحادیـه و صنـف تولیـد جوجه هـای یـک روزه 
و مـرغ گذاشـته می شـوند تـا بـا چالش هـای کمبـود و 
ایجـاد صف هـای تولیـد ویـروس کرونـا روبـرو نباشـیم 
امـا همیـن محموله هـای میلیونـی هـم درصورتی کـه 
بـا فاجعـه  بیفتـد  بـه دام مأمـوران مـرزی و گمـرک 
تـازه ای روبروسـت زیـرا هیـچ ارگان و نهـادی به منظور 
تحویـل گرفتـن آن هـا کـه عمـری یـک روزه دارنـد و 
بایسـتی بـا کمتریـن زمـان ممکـن در محیـط مناسـب 
اسـتقرار یابنـد بـه سرنوشـت همـان جوجه هایـی دچـار 
خواهنـد شـد تـا در بشـکه های آب خفـه و یا به واسـطه 
چرخ هـای مخصـوص در مرغداری هـای از خـدا بی خبر 
خـرد و دفـن می شـوند! ایـن تلـف شـدن سـرمایه ها 
به منظـور  قانع کننـده  دلیـل  بهتریـن  می تـوان  را 
مدیریت هـای  در  ناآشـنا  ابزارهـای  از  اسـتفاده  عـدم 
دولتـی دانسـت تـا وقتـی طرحـی را پیـاده کردنـد بـه 
امیـد خـدا رهایـش نکننـد زیـرا ممکـن اسـت هـزاران 
میلیـارد سـرمایه های بخـش خصوصـی و یـا عمومـی 
تکـرار  بارهـا  فجایـع  و  شـده  سـهل انگاری ها   فـدای 

گردند!
ادامه دارد

واکسیناسیون صد هزار نفر در اصفهان

دبیر جامعه اسـلامی مهندسـین و جبهه پیـروان خط امام 
و رهبـری اسـتان اصفهـان بـا بیان اینکـه  شـورای وحدت و 
شـورای ائتـلاف از یک جنـس می دانیم، گفـت: تمام تلاش 
خـود را می کنیـم تـا افرادی را به وارد شـورای شـهر کنیم که 

بیشـترین لیاقت را داشته باشند.
رسـول حامدیـان بـه تسـنیم گفـت: انتخابـات بزرگـی 
پیـش رو داریـم و امیدواریـم مـردم بتواننـد با بصیـرت خود، 
گزینه هـای اصلـح را بـرای ریاسـت جمهـوری و شـورای 
شـهر انتخـاب کنند. وی افـزود: در انتخابات مجلس شـورای 
اسـلامی در سـال ۹۸، مردم اصفهان به گزینه های موردقبول 
جامعه اسـلامی مهندسـین و جبهه پیروان خط امام و رهبری 
اعتمـاد کامـل داشـتند و تمامـی نماینـدگان بـه مجلـس راه 
یافتنـد. بـا توجـه بـه اعتمـاد مـردم و احتمـال تکـرار چنین 
نتیجـه ای بایـد گزینه هایـی را به ویـژه بـرای شـورای شـهر 
مطـرح کنیـم کـه بتواننـد شـهر را در مسـیر درسـت هدایت 
کننـد. دبیـر جامعه اسـلامی مهندسـین و جبهه پیـروان خط 
امـام و رهبـری اسـتان اصفهـان بـا بیـان اینکـه ابتـدا بایـد 
گزینه هـای ریاسـت جمهـوری مشـخص شـوند تـا موضـع 
خـود را اعـلام کنیـم، گفـت: ما به عنـوان عضـوی از مجمع 
نیروهـای انقلاب اسـتان اصفهان، نقشـی در انتخـاب گزینه 
ریاسـت جمهوری نداریم و ابتدا باید نامزدها مشخص شوند و 
پس از بررسـی و تحلیل، گزینه اصلح از نظر ما معرفی شـود. 
وی ادامـه داد: اینـک مـردم برای انتخابات ریاسـت جمهوری 
حسـاس شـدند؛ چـرا کـه در دولت فعلـی اتفاقـات تلخی رخ 
داد کـه شـاید مـردم را نسـبت به انتخابـات بی تفاوت سـازد؛ 
بنابرایـن بایـد در انتخاب و طرفـداری از نامزدها بسـیار دقیق 
عمـل کنیم و عملکـرد آنها را به خوبی بـرای مردم به نمایش 
بگذاریـم. حامدیان اضافه کرد: درصورتی کـه بتوانیم بار دیگر 

اعتماد مردم را جلب کنیم، می توانیم شـاهد حضوری پرشـور 
پـای صندوق هـای رأی باشـیم. امیدواریـم همان گونـه کـه 
مـردم اصفهـان در انتخابات مجلس به نامزدهـای موردقبول 
مـا اعتمـاد کردند، این بار هم اعتماد کنند تا شـاهد پیشـرفت 
اسـتان اصفهان و کشـور باشـیم. او با بیان اینکه دست جامعه 
اسـلامی مهندسـین و جبهـه پیروان خـط امام و رهبـری در 
انتخابـات شـورای شـهر بازتر اسـت، گفت: تمـام تلاش خود 
را می کنیـم تـا افـرادی را بـه وارد شـورای شـهر کنیـم کـه 
بیشـترین لیاقت را داشـته باشند. ما معتقدیم شورای شهر دوم 
و سـوم بـه مراتب عملکـردی بهتر از شـورای کنونی داشـته 
اسـت؛ بـرای مثـال در شـورای دوم و سـوم شـاهد اقدامـات 
فرهنگی بیشـتری در مسـاجد و مراکز فرهنگی شـهر بودیم 
درصورتی کـه در شـورای پنجـم این اقدامات بسـیار کمرنگ 
بـود. دبیـر جامعـه اسـلامی مهندسـین و جبهه پیـروان خط 
امـام و رهبـری اسـتان اصفهان تصریح کـرد: در بسـیاری از 
بخش ها، جامعه اسلامی مهندسـین استان اصفهان انتقاداتی 
از عملکـرد شـورای شـهر پنجـم دارد کـه بـر اسـاس ایـن 
انتقادات، سـعی داریم افرادی را برای مجلس ششـم از سـوی 
مجمـع نیروهـای انقلاب اعـلام کنیم که بتوانند مشـکلات 
شناسـایی شـده را برطـرف کننـد. وی افزود: بیشـترین انتقاد 
ما از شـورای شـهر پنجم در بخش عمرانی و خدماتی اسـت 
که نسـبت به گذشـته پیشـرفت چندانی نداشته اسـت و گویا 
بـه ایـن مسـئله بی توجهـی شـده اسـت. حامدیـان بـا بیان 
اینکـه قرارگاه هـای انتخاباتـی سـلام و گام دوم می توانند در 
بسـیاری از امـور مـا را یـاری دهند، گفـت: این دو قـرارگاه از 
جوانـان علاقه مند و انقلابی تشـکیل شـده کـه نقطه نظرات 
متفاوتـی دارنـد؛ اما هر دو نسـبت به عملکرد مجمع نیروهای 
انقـلاب در انتخابات گذشـته ایراداتی را وارد کرده انـد. او ادامه 

داد: اعتقـاد مـا بر این اسـت که ایـن دو قرارگاه بایـد به دامان 
مجمـع بازگردنـد و اشـکالات موجود را بـا یک تعامل جمعی 
حـل و فصـل کننـد. مـا از بـزرگان آموخته ایـم کـه اینگونـه 
مسـائل بایـد بـا کار جمعـی و سـعه صدر برطرف شـود و اگر 
ایـن وضـع ادامـه یابد، بعید نیسـت بـازی بـرده را بـه راحتی 
بـه رقبای انتخاباتی خـود واگذار نماییم. دبیر جامعه اسـلامی 
مهندسـین و جبهه پیروان خط امام و رهبری اسـتان اصفهان 
بیان کـرد: چه کسـی می خواهد جوابگوی خسـارت هایی که 
بـه کلانشـهر اصفهـان در دوره قبل انتخابات شـورای شـهر 
اتفـاق افتـاد، باشـد؟ بـا توجه بـه برآوردهـای کارشناسـی، در 
دوره قبـل انتخابـات پیش بینـی می شـد اگـر اصولگرایان به 
یـک لیسـت واحد می رسـیدند، حداقل ۸۰ درصـد گزینه های 

لیسـت بـه شـورای شـهر راه می یافتنـد. یکـی از سـران 
جبهـه اصلاحـات پـس از پایـان انتخابـات گفـت کـه گمان 
نمی کردیـم همـه افراد داخل لیسـت مـا رأی بیاورنـد؛ وگرنه 
افـراد قوی تـری در لیسـت خـود قـرار می دادیم. وی با اشـاره 
بـه نقش شـورای ائتلاف انقلاب اسـلامی و شـورای وحدت 
در انتخابات پیش رو گفت: جامعه اسـلامی مهندسـین استان 
اصفهـان و جبهه پیروان خـط امام و رهبری، شـورای وحدت 
را مرجـع اصلـی بـرای مدیریـت انتخابات ریاسـت جمهوری 
می دانـد؛ هـر چنـد مـا شـورای وحـدت و شـورای ائتـلاف از 
یـک جنـس می دانیـم و هـدف مشـترکی نیـز دارنـد امـا 
معتقدیم شـورای ائتـلاف باید با شـورای وحدت ادغام شـود. 
حامدیـان ادامـه داد: بـا توجـه بـه محوریت جامعـه روحانیت 
مبـارز و حضـور اکثریت قریب به اتفاق تشـکل های سیاسـی 
اصولگـرا در ترکیـب شـورای وحـدت؛ حجت ما بر این اسـت 
کـه انتخابـات بـر محوریـت شـورای وحـدت باشـد. وی در 
خصـوص انتخابـات ۱۴۰۰ و تفـاوت آن بـا سـایر دوره هـا به 
دلیل شـیوع گسـترده ویـروس کرونا گفـت: قطعا ایـن دوره، 
فصـل جدیـدی در کتاب انتخابات بـاز خواهد کـرد. برگزاری 
همایش هـای انتخاباتی به شـکل قبل در حـال حاضر ممنوع 
اسـت و بایـد از ظرفیت هـای فضای مجـازی اسـتفاده نمود. 
دبیـر جامعه اسـلامی مهندسـین و جبهـه پیروان خـط امام و 
رهبری اسـتان اصفهان اظهار داشـت: در اسـتفاده از ظرفیت 
فضـای مجـازی نیـز بایـد دقـت بالایی خرج شـود؛ چـرا که 
عمدتا این فضاها به دسـت دشـمنان ما آلوده شـده و ممکن 
اسـت مـردم را نسـبت به ایـن انتخابـات دچار شـک و تردید 
کنـد؛ بنابراین کارشناسـان ما باید به دقـت فضاهای مجازی 
را رصـد کننـد و اجـازه ندهند شـاهد حضـوری کمرنگ پای 

صندوق هـای رأی باشـیم.

دبیر جامعه اسلامی مهندسین:

در پی معرفی گزینه های اصلح  برای انتخابات شوراها هستیم

به گفته ســخنگوی ستاد استانی مقابله با کرونا در 
اصفهان ســفر در فاصله زمانی ۲۱ تا ۲۵اردیبهشــت 
ممنــوع اســت و برای جلوگیــری از هرگونه ســفر، 
محورهای اصلی تردد به اســتان اصفهان را مســدود 

خواهیم کرد.
حجت ا... غلامی با بیان اینکه مرزهای شرقی کشور 
به خوبی کنترل شده است، به ایسنا گفت: به تازگی جلسه 
ستاد ملی مقابله با کرونا به شکل ارتباط زنده با مراکز 
استان ها برگزار شد که بر اساس گزارش ارائه شده در 
این جلسه  اکنون ۴۶ شهر کشور در وضعیت قرمز، ۲۶۳ 
شــهر نارنجی و ۱۳۹ شهر در وضعیت زرد و در استان 
اصفهان نیز سه شهرستان )خمینی شهر، دهاقان و آران 
و بیدگل( در وضعیت قرمز، ۱۹ شهرستان در وضعیت 
نارنجی و دو شهرســتان در وضعیت زرد قرار دارند. او 
افزود: هم اکنون در کل کشور شیب کرونا نزولی شده 
است و بر این اساس مقرر شد سفرها در فاصله زمانی 

۲۱ تا ۲۵ اردیبهشت که تعطیلات عید فطر است ممنوع 
باشد و برای جلوگیری از هرگونه سفر، محورهای اصلی 

تردد به استان اصفهان را مسدود و به شدت با متخلفان 
برخورد می کنیم. سخنگوی ستاد استانی مقابله با کرونا 

در اصفهان درباره نحوه فعالیت مشاغل، تصریح کرد: 
برای دو هفته فعالیت مشــاغل گروه های یک و دو در 
شهرهای قرمز مجاز اســت و پس از دو هفته مجددا 
به رعایت دقیــق پروتکل هــا برمی گردیم. همچنین 
واحدهای صنفی متخلف در شهرهای قرمز سه هفته و 
در شهرهای نارنجی دو هفته پلمپ می شوند. غلامی 
ادامه داد: کنکور سراســری به شکل حضوری و طبق 
دســتورالعمل ها در زمان مقرر برگزار می شود و آزمون 
پایه های نهم و دوازدهم نیز به شکل حضوری برگزار 
خواهد شد. البته فضای ایزوله در محل برگزاری آزمون 
کنکور سراسری و آموزش وپرورش برای افراد مشکوک 
به کرونا پیش بینی شــده اســت و وزارت بهداشت و 
درمان هم دراین بــاره همکاری لازم را خواهد کرد. او 
خاطرنشان کرد: ادارات نیز مانند گذشته موظف هستند 
پروتکل های بهداشتی را به شکل دقیق رعایت و قانون 

دورکاری را متناسب با رنگ شهر خود اعمال کنند.

سخنگوی ستاد استانی مقابله با کرونا:

سفر به اصفهان در عید فطر ممنوع است
مشاغل گروه 2 در شهرهای قرمز مجاز به فعالیت هستن
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اصفهان

مدیر شبکه بهداشت: ۶۵۱ 
دوز واکسن کرونا در اردستان 

تزریق شد
تاکنون  اردستان گفت:  درمان  و  بهداشت  مدیر شبکه 
۵۰۱ سالمند بالای ۸۰ سال و ۱۵۰ بیمار خاص درمجموع 
علیه  سراسری  واکسیناسیون  دوم  و  نخست  مرحله های 

ویروس کرونا در این شهرستان واکسن دریافت کرده اند.
حسن ذبیحی روز شنبه در گفت وگو با ایرنا با بیان اینکه 
مرحله سوم واکسیناسیون کرونا در هفته جاری آغاز می شود، 
افزود: درمجموع ۲۰۱۸ نفرسالمند به عنوان  جامعه هدف ۸۰ 
دریافت  واکسن کرونا  اردستان  بالا در شهرستان  به  سال 
خواهند کرد.وی با بیان اینکه  شمار بستری مبتلایان به کرونا 
در اردستان کاهش یافته است، خاطرنشان کرد: این شهرستان 

از موج  چهارم کرونا عبور کرده است.
 مدیر شبکه بهداشت و درمان اردستان درباره وضعیت 
کاهش  دلیل  به  شد:  یادآور  شهرستان  این  رنگ بندی 
محسوسی که در شناسایی و بستری مبتلایان کرونا رخ داد، 

وضعیت اردستان قرمز به رنگ نارنجی تغییر پیداکرده است.
وی ادامه داد: وضعیت بستری مبتلایان کرونا در روزهای 
بیمار   ۲۸ از  اردستان  شهیدبهشتی  بیمارستان  در  گذشته 
روزهای اول موج چهارم کرونا به سه بیمار کاهش یافته و 

مراجعه بیماران سرپایی نیز کاهش چشمگیری داشته است.
رفتارهای  با  ناشناخته  ویروسی  کرونا  وی،  گفته  به 
غیرقابل پیش بینی است و برخلاف تصور مردم این ویروس 
ضعیف نشده در صورت عادی انگاری می تواند دوباره وضعیت 
اما تغییر رنگ بندی در شهرستان نتیجه  را دگرگون کند، 

رفتارهای مردم در سطح جامعه است.
به  اشاره  با  اردستان  درمان  و  بهداشت  شبکه  مدیر 
محدودیت های کرونایی در وضعیت نارنجی اظهار داشت: 
اکنون با توجه به تغییر وضعیت کرونایی شهرستان از قرمز 
به نارنجی، گروه های شغلی ۳ و ۴ همچنان تعطیل هستند 
و برپایی اجتماعات فرهنگی و مذهبی ازجمله نماز جماعت و 

نماز جمعه ممنوع است.
ذبیحی درباره آخرین وضعیت تزریق واکسن کرونا در 
اردستان گفت: میزان واکسن در کشور هنوز به حدی نیست 
که به صورت مستمر بتوان گروه های سنی را واکسینه کرد اما 
به تعداد سهمیه تحویل داده شده به اردستان، واکسن به جامعه 

هدف تزریق می شود.
وی افزود: افرادی که دارای بیماری زمینه ای و صعب العلاج 
هستند باید برای دریافت واکسن کرونا به مرکزهای جامعه 
سلامت مراجعه کنند اما گروه های سنی بالای ۸۰ سال منتظر 

تماس تلفنی همکاران مرکز بهداشت باشند.
مدیر شبکه بهداشت و درمان اردستان خاطرنشان کرد: 
شماری از سالمندان تاکنون مراجعه ای به مرکزهای بهداشتی 
نداشته اند و اطمینان  نداریم اطلاعات آنان در وزارت بهداشت 
موجود باشد یا با آنان تماس گرفته شود؛ حتی ممکن است 
سیم کارتی به نام خود نداشته باشند که جای نگرانی نیست، 
چراکه برای آنان برنامه زمان بندی در نظر گرفته شده که در 

زمان مقرر اعلام می شود.
شهرستان اردستان با افزون بر ۴۲ هزار نفر جمعیت در 

۱۱۸ کیلومتری شمال شرقی اصفهان واقع شده است.

آبیاری محصولات کشاورزی در 
شرق اصفهان با پساب صحت 

ندارد
سرپرست شرکت آب منطقه ای اصفهان در پی انتشار فیلم 
در فضای مجازی مبنی برکشت صیفی جات با پساب، گفت: 
هیچ برداشت مستقیمی از تصفیه خانه جنوب اصفهان برای 

مصارف کشاورزی انجام نمی شود.
حسن ساسانی دراین باره توضیح داد: پساب تصفیه خانه 
جنوب اصفهان پس از تصفیه توسط شرکت آب و فاضلاب 
در پایین دست بند آبشار و به قصد انتقال به تالاب گاوخونی 
به منظور تأمین نیاز زیست محیطی آن و نه استفاده کشاورزی 
برداشت  با  همواره  اینکه  بیان  با  می شود.وی  رهاسازی 
کنندگان مستقیم که غیرمجاز تلقی می شوند، برخورد قانونی 
می شود، افزود: صحت فیلم منتشرشده در فضای مجازی 
پساب  این  از  مستقیمی  برداشت  هیچ  و  می شود  تکذیب 
نمی شود.سرپرست شرکت  انجام  برای مصارف کشاورزی 
آب منطقه ای اصفهان با تأکید بر اینکه سامانه تلفنی ۳۸۴۸ 
مردمی  گزارش های  دریافت  آماده  شبانه روزی  به صورت 
است، خاطرنشان کرد: همواره با برداشت کنندگان مستقیم 
که غیرمجاز تلقی می شوند، برخورد قانونی انجام و در صورت 
مشاهده و یا گزارش مردمی، پس از اخذ دستور دادستان ادوات 

آن ها جمع آوری می شود.

آسمان شرق و شمال استان در 
انتظار بارش های بهاری

کارشناس پیش بینی هواشناسی استان اصفهان گفت: در 
ساعات بعدازظهر احتمال بارش رگبارهای بهاری، رعدوبرق 
و وزش باد شدید در نواحی شمال و شمال شرقی استان 
وجود دارد.ابراهیم هنرمند در گفت وگو با ایمنا، با اشاره به ادامه 
فعالیت امواج ناپایدار تا پایان هفته بر روی استان، اظهار کرد: 
از امروز در ساعات بعدازظهر در مناطق شمال، شمال شرقی 
و شرق استان احتمال رگبارهای موقتی، رعدوبرق و بارش 
تگرگ وجود دارد.وی با اشاره به تداوم ناپایداری هایی جوی، 
ادامه داد: آسمان بسیاری از مناطق استان قسمتی ابری است 
و گاهی افزایش ابر و وزش باد شدید و گردوخاک پیش بینی 
می شود و آب گرفتگی معابر و اختلال در تردد و سیلابی شدن 
مسیل ها در این مدت دور از انتظار نیست.کارشناس پیش بینی 
هواشناسی استان اصفهان با اشاره به اینکه دمای هوا در ۲۴ 
ساعت آینده در اکثر مناطق ۱ تا ۲ درجه کاهش دارد، گفت: 
بیشینه و کمینه دمای هوای کلان شهر اصفهان بین ۳۱ درجه 
سانتی گراد بالای صفر و ۱۷ درجه سانتی گراد بالای صفر در 

نوسان است.

باغ گل های اصفهان باز است
شهرداری  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  مدیرعامل 
اصفهان گفت: بر اساس مصوبات ستاد استانی کرونا و اعلام 
مدیریت بحران و پدافند غیرعامل شهرداری اصفهان، باغ  

گل ها بازگشایی شده است.
فروغ مرتضایی نژاد اظهار کرد: پروتکل های بهداشتی در 
باغ گل ها کامل رعایت می شود و استفاده از ماسک برای 

مراجعه کنندگان الزامی است.
وی خاطرنشان کرد: دمای بدن مراجعه کنندگان به باغ 
گل ها با استفاده از دستگاه تب سنج در مبادی ورودی این 

مجموعه کنترل می شود.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان 
بابیان اینکه در باغ گل ها تنوع بالای یک هزار گونه گیاهی در 
مساحتی نزدیک به ۷۰ هزار مترمربع وجود دارد، ادامه داد: باغ 
گل ها به عنوان مجموعه ای آموزشی و تحقیقاتی در سال ۷۵ در 
زمینی به مساحت ۵۵ هزار مترمربع از سوی شهرداری اصفهان 
احداث شده است و این مجموعه منحصربه فرد در کشور با در 

نظر گرفتن اقلیم نیمه بیابانی اصفهان کم نظیر است.
از  بیشتر  اطلاعات  کسب  برای  شهروندان  افزود:  وی 
باغ گل ها  آموزشی  تفریحی،  مجموعه  و خدمات  امکانات 

می توانند با شماره تلفن ۳۲۶۷۲۰۵۹ تماس بگیرند.

پروژه توسعه و اصلاح سکوی 
انتقال پسماند تر در اصفهان 

کلید خورد
معاون اجرایی سازمان مدیریت پسماند شهرداری اصفهان 
از آغاز عملیات اجرایی پروژه توسعه و اصلاح سکوی انتقال 
پسماند تر با بودجه ای معادل ۴۰ میلیارد ریال در منطقه ۱۴ 
شهرداری اصفهان خبر داد.محمد بدیعی در گفت وگو با ایمنا، 
اظهار کرد: طبق برنامه زمانبندی، این پروژه در مدت پنج 
ماه به اتمام می رسد و پیش بینی شده شهریورماه سال جاری 
بهره برداری شود.وی در تشریح اهداف و دستاوردهای پروژه 
توسعه و اصلاح سکوی انتقال پسماند تر، افزود: ارتقای فرآیند 
جمع آوری و پردازش پسماند، کاهش دفن، رسیدن به توسعه 
پایدار در فرآیندها و اقدامات مربوط به مدیریت پسماند، ایجاد 
درآمد پایدارسازمانی و افزایش شاخص تفکیک پسماند در 

سکوها ازجمله اهداف متصور شده برای این پروژه است.
معاون اجرایی سازمان مدیریت پسماند شهرداری اصفهان 
تصریح کرد: در صورت اجرای این پروژه می توان امیدوار بود 
دستاوردهایی همچون جلوگیری از دفن ۱۵۰ تن پسماند خارج 
از نوبت و انتقال به کارخانه پردازش و بالطبع افزایش تولید کود 
کمپوست و کاهش مخاطرات زیست محیطی آن محقق شود.

وی با بیان اینکه پروژه های سازمان همراه با مشارکت 
جمع آوری  داد:  ادامه  بود،  خواهند  نتیجه بخش  شهروندی 
و انتقال پسماندها جهت پردازش علاوه بر زیرساخت های 
عمرانی نیازمند همکاری شهروندان در رعایت زمان بیرون 
گذاری پسماند است تا ضمن داشتن شهری پاکیزه و زیباتر، 
امکان بازیافت و بهره وری از این پسماندها فراهم شود و با 
تولید کود کمپوست از آسیب های پسماند برای محیط زیست 

شهری بکاهیم.

ارجاع طرح احداث پل ارتباطی 
بازار مسجد جامع اصفهان در 

شورای ترافیک
به  توجه  با  مدیر منطقه سه شهرداری اصفهان گفت: 
درخواست کسبه بازار مسجد جامع، موضوع احداث پل ارتباطی 
و دوربرگردان رو به روی پاساژ جعفری برای اتصال بخش 
اصفهان  ترافیک شهر  بازار در شورای  این  به شرق  غرب 
موردبررسی قرار می گیرد.حسین کارگر در گفت وگو با ایمنا، 
اظهار کرد: طرح ۳۲ هکتاری میدان امام علی )ع( با مصوبه 
کمیسیون ماده پنج به شهرداری ابلاغ شده است.وی با اشاره 
به درخواست کسبه میدان امام علی )ع( مبنی بر احداث پل 
ارتباطی و دوربرگردان رو به روی پاساژ جعفری برای اتصال 
بخش غرب به شرق بازار، تصریح کرد: درخواست در شورای 
کمیته فنی و شورای سیاست گذاری مطرح شد و با توجه 
به اینکه مکان موردنظر در محل شیب زیرگذر واقع شده و 
ارتفاع کافی ندارد مورد موافقت قرار نگرفت.مدیر منطقه سه 
شهرداری اصفهان ادامه داد: در فاصله ۵۰ متری پاساژ جعفری 
دسترسی موردنظر وجود دارد و به صورت پیاده راه در اختیار 
شهروندان قرارگرفته است.وی ادامه داد: در این محدوده امکان 
ایجاد دوربرگردان وجود ندارد البته موضوع، بار دیگر در شورای 
ترافیک شهر اصفهان با حضور نمایندگان پلیس راهور و کسبه 

بررسی خواهد شد.

افتتاح و کلنگ زنی پروژه های 
منطقه ۱۰

شهردار اصفهان با تأکید بر اینکه محله هایی همچون حصه 
کانون توجه تمام دستگاه ها قرار گیرد، گفت: در این دوره مدیریت 
شهری سعی کرده ایم در راستای عدالت فضایی اقدامات خوبی 
را در نقاط مختلف شهر انجام دهیم.قدرت الله نوروزی صبح 
_شنبه ۱۸ اردیبهشت ماه ۱۴۰۰- در برنامه رادیویی »سلام 
اصفهان«، اظهار کرد: فردا در ادامه برنامه »هر یکشنبه، یک 
افتتاح« هفتاد و نهمین برنامه افتتاحیه های شهرداری در منطقه 
۱۰ برگزار می شود.وی با اشاره به افتتاح »مجموعه فرهنگی 
استاد محمدجواد شریعت« با امکانات مناسب در محله حصه 
جنوبی، افزود: محله حصه به لحاظ امکانات شهری، فرهنگی و 
اجتماعی نیاز به اقدامات ویژه و جدی دارد تا بتوان زیرساخت های 
آن را برای بهره مندی مردم توسعه داد.شهردار اصفهان با بیان 
اینکه در چند سال اخیر به محله هایی همچون حصه توجه 
ویژه ای شده است، تصریح کرد: محله های کم برخوردار باید 
بیش از این کانون توجه تمام دستگاه ها قرار گیرد، البته شهرداری 
سعی کرده در راستای عدالت فضایی اقدامات خوبی را در نقاط 

مختلف شهر انجام دهد.

    شهر   استان

شیوع ویروس کرونا علاوه بر مسائل عمومی مانند رکود 
اقتصادی و تحریم ها، مشکلات بزرگی را بر سر راه شهرداری ها 
دشواری ها  این  از  گذر  برای  اصفهان  اما شهرداری  قرارداد، 
تمهیداتی را به کار گرفت تا حتی یک روز هم اجرای پروژه های 

عمرانی در شهر متوقف نشود.
به گزارش ایمنا، رشد و توسعه سریع و شتابزده شهرها 
به واسطه رشد سریع جمعیت شهری، معضلات و مشکلاتی 
است که گریبان شهرها را گرفته است درحالی که وجود بیش 
از ۶۰ درصد از جمعیت کشور در شهرها، بالاتر بودن نرخ رشد 
جمعیت شهری نسبت به نرخ رشد جمعیت ملی و اختصاص 
درآمد بسیار بالایی از ارزش افزوده و اشتغال کشور به شهرها، 
در  بنابراین  دارد؛  ایران  در  شهری  اقتصاد  جایگاه  از  نشان 
میان بخش های مختلف مدیریت شهری، تأمین منابع مالی 
درآمد  کسب  دارد.  ویژه ای  اهمیت  شهرداری ها  درآمدی  و 
شهرداری ها تأثیر عمده ای در ارائه خدمات به شهروندان دارد 
و از سوی دیگر فقدان درآمد کافی نه تنها سبب ایجاد نشدن 
خدمات ضروری در شهر می شود و اجرای طرح های شهری 
با  اصفهان  شهرداری  می کند.دراین بین  مواجه  مشکل  با  را 
استفاده از راهکارهای متنوع و استفاده از تبصره ها و قوانین طی 
چهار سال گذشته توانسته بر این مشکلات غلبه کند. در چهار 
سال اخیر با توجه به شرایط به وجود آمده، شهرداری اصفهان 
به خوبی از اوراق مشارکت استفاده کرد و سهم این کلانشهر از 
اوراق را محقق کرده و ارقام خوبی را برای حمل ونقل ریلی و 
اتوبوسرانی دریافت کرد. شهرداری در این دوره مدیریت شهری 
همچنین ضمن کاهش سیر نزولی فروش تراکم در بودجه، از 

ابزارهای نوین مالی ازجمله قانون ارزش افزوده بهره مند شد.
اقدامات حوزه مالی  فعالیت ها و  از جزئیات  آگاهی  برای 
و اقتصادی شهرداری، با »مرتضی طهرانی« معاون مالی و 
اقتصادی شهردار اصفهان گفت وگویی انجام داده ایم که مشروح 

آن را در ادامه می خوانید:
Á  شهرداری را با چقدر بدهی تحویل گرفتید و

به نظر شما با پایان فعالیت این دوره، با چه میزان 
بدهی تحویل خواهید داد؟

بودجه شهرداری اصفهان در زمان آغاز فعالیت این دوره 
مدیریت شهری دو هزار و ۷۵۰ میلیارد تومان و بدهی های 
ثبت شده شهرداری حدود سه هزار میلیارد تومان معادل بیش 
از بودجه یک سال شهرداری بود.بدهی ها به صورت پراکنده 
به پیمانکاران و بخش های مختلف شهرداری بود؛ بدهی های 
بانکی زیاد یا به صورت مستقیم نبود بلکه شهرداری متضمن 
پرداخت مطالبات شده بود.اگر بدهی را برای دوره پنجم بگذاریم 
عمده بدهی بانکی و اوراق مشارکت است که طبق سررسید ۵۰ 
درصد آن توسط دولت و ۵۰ درصد توسط شهرداری پرداخت 
می شود.امتیاز استفاده از اوراق مشارکت این است که شهرداری 
به عنوان وام گیرنده متعهد است و از قانون بند »و« تبصره ۵ 
می تواند در دوره های زمانی متعدد قانون بودجه استفاده کرده 
و با دولت تهاتر کند.در دوره های گذشته با توجه به بدهی های 
پراکنده از این قانون بودجه استفاده نشد و تهاتری با دولت 
انجام نشده است؛ البته نکته مهم و قابل اشاره اینکه علیرغم 
افزایش بودجه سالانه شهرداری هرسال بیش از ۹۵ درصد 

بودجه محقق شده است.
Á  در این دوره مدیریت شهری چه میزان اوراق

خریداری شده است؟

۱۲ سال از دوره ۱۴ ساله مدیریت شهری قبلی، اعتقادی 
به دریافت وام و اوراق مشارکت نداشت و شهرداری اصفهان از 
این امکان دولتی مهم علی رغم بهره مندی سایر کلان شهرها 
استفاده نکرد و به همین دلیل است که امروزه شاهد راه اندازی 
تهران هستیم  در  مترو  پنج خط  و  مشهد  در  مترو  سه خط 

درحالی که اصفهان اکنون درگیر احداث خط دو است.
هر کلان شهری از اوراق مشارکت استفاده کرد، پروژه های 
عمرانی آن پیشرفت قابل توجهی پیدا کرد و از تورم پیشی 
گرفت.در این دوره مدیریت شهری حدود چهار هزار میلیارد 
تومان اوراق مشارکت فروخته شد که دو هزار میلیارد تومان آن 
بر عهده دولت و دو هزار میلیارد تومان بر عهده شهرداری است.

با توجه به وجود تورم بالای ۴۰ درصد در کشور، اقدامات 
عمرانی با اوراق مشارکت که حداکثر ۲۴ درصد کارمزد دارد، 
نوعی امتیاز برای شهرداری محسوب می شود و استفاده از آن 

منفعت های زیادی دارد.
Á  نظم بخشــی و سرعت بخشــی پروژه های

عمرانی با استفاده از اوراق مشارکت محقق شد؟
ازجمله  حمل ونقل  برای  فقط  مشارکت  اوراق  خیر، 
پروژه های قطار شهری، BRT و خرید اتوبوس هزینه می شود 
ازاین رو از ظرفیت مالی شهرداری برای پروژه های عمرانی شهر 

استفاده شد.
Á  شهرداری را در آینده با چه دستاوردهای مالی

به دوره بعدی تحویل می دهید؟ دســتاوردهای 
مالی این دوره مدیریت شهری چه بوده است؟

دستاوردهای مالی مهم شهرداری در این دوره، نظم بخشی 
به امور مالی بود که بر آن اصرار دارم؛ بر اساس علم اقتصاد هر 
سازمان، ارگان یا اداره اگر سیستم مالی منظمی داشته باشد در 
انجام فعالیت ها موفق خواهد بود و معتقدم در این دوره مدیریت 
شهری این اتفاق در شهرداری اصفهان به طور نسبی افتاده 
است.نکته مهم اینکه در این دوره به شدت پاک دستی مدیران 
را ترویج دادیم و این اتفاق مهم را برای خود برند می دانیم و 
پاسخگو هستیم و تأکیدداریم مدیران بعدی بر ادامه این رویه 

اصرار کنند و اجازه ندهند اتفاق برعکسی بیفتد.
موضوع دیگر استفاده از ظرفیت های مالی کشور است، 
به صورت  کشور  ممکن  ظرفیت های  تمام  از  به طوری که 
شهرداری  منابع  تأمین  و  کرده  استفاده  علمی  و  تجربی 
صدور  از  حاصل  درآمدهای  به  متکی  و  دادیم  تنوع  را 
همچنین  نبودیم.  عوارض  و  تراکم  ساختمانی،  پروانه های 
بخش پروژه های مشارکتی را توسعه دادیم؛ بر اساس آخرین 
آمارها بیش از چهار هزار میلیارد تومان پروژه مشارکتی در 
شهر فعال شده و با این اقدام به نوعی از خام فروشی زمین 
و پروانه جلوگیری و شهرداری را در ارزش افزوده ساختمانی 
شریک کردیم درواقع منابعی را برای مدیریت های بعدی بر 
جا گذاشتیم و علاوه بر آن از سایر ظرفیت ها استفاده کردیم.

در این دوره با تشکیل خزانه داری کل در شهرداری به نظم 
درآمدها و هزینه ها کمک کرده و این فرایند را ساماندهی 
بدان  است؛  درآمدی  منابع  از  بهینه  استفاده  کردیم.خزانه، 
معنا که وقتی خزانه متمرکز باشد، پول های پراکنده مناطق 
امور  به  و  می شود  متمرکز  خزانه  این  در  نیز  سازمان ها  و 
اقدام،  این  انجام  با  و  می کند  پیدا  تخصیص  اولویت دار 

پروژه ها معطلی مالی نخواهد داشت.
با  بود؛  شهرداری  در  ذخیره  ایجاد صندوق  دیگر  اقدام 
تشکیل صندوق ذخیره، شهرداری های مناطق و سازمان ها 
شش درصد از درآمدهای خود را در آن ذخیره می کنند تا از 
این منابع به شهرداری یا سازمانی که نیاز به هزینه کرد برای 
پرداخت  و قرض الحسنه  وام کوتاه مدت  دارد  پروژه  اجرای 

شود.
صندوق ذخیره کمک کرد بسیاری از خریدها و تجهیزاتی 
که نیاز به وجه نقد داشت را بدون معطلی برای تأمین منابع 
مالی، انجام دهیم که با این اقدام بسیاری از کالاهایی که تحت 
تأثیر افزایش قیمت ها قرار می گرفت خریداری شده و منفعت 
از تورم ها  زیادی برای شهرداری به همراه داشت همچنین 
سازمان  برای  گذشته  به عنوان مثال سال  کردیم  پیدا  نجات 
کردیم  خریداری  میلگرد  تن  هزار  هفت  شهرداری  عمران 

که این سازمان توانست پروژه های عمرانی مهمی همچون 
مجموعه پل ها و تقاطع غیر هم سطح شهید سلیمانی را باقیمت 

مناسب اجرا کرده و به اتمام برساند.
Á  از شعارهای مدیریت شهری شفافیت یکی 

مالی بود، چقدر توانستیم به سمت وسوی تحقق 
این هدف حرکت کنید؟

معتقدم برای شفافیت مالی بیش ازآنچه شعار دادیم، عمل 
کردیم. »شفافیت مالی« جز شعارهای این دوره مدیرت شهری 
اصفهان بود و بر همین اساس تمام صورت های مالی و تفریغ 
بودجه را منتشر می کنیم؛ البته افراد اهل فن می توانند این اسناد 

را مشاهده کرده و امور مالی شهرداری را رصد کنند.
برای اینکه ارتباط اقتصادی ویژه اتفاق نیفتد، اکثر امور را 
از طریق برگزاری مناقصات انجام می دهیم و متن مناقصه ها 
و  روزنامه سراسری  روزنامه محلی، یک  در حداقل یک  را 
یک سایت اینترنتی منتشر می کنیم همچنین تمام فروش ها 
را با مزایده عمومی انجام می دهیم. برای تمام قراردادها و 
فروش زمین ها یا پروژه های مشارکتی، فراخوان انجام داده 
و از هیچ گونه ارتباط ویژه ای در این راستا استفاده نشده که 
برخوردار  خاصی  ارتباط  از  مشاوری  یا  شرکت  پیمانکار، 
شود بلکه کاملًا علنی و شفاف در اختیار افراد متقاضی قرار 
می دهیم.در حال حاضر حقوق مدیران شهری شفاف است؛ 
پرداخت های ویژه ای به مدیران نداریم و مدیران همان ارقام 

قانونی را دریافت می کنند.
Á  در راستای کاهش فروش تراکم در اصفهان

چه اقداماتی انجام شد؟
طبق آمار و اطلاعات موجود فروش تراکم را از ۶۵ درصد به 
۳۲ درصد رساندیم.سهم فروش تراکم در بودجه در ابتدای این 
دوره مدیریت شهری ۶۵ درصد بود که در حال حاضر به حدود 
۳۲ درصد رسیده و موفقیت بزرگی در این راستا حاصل شده 
است.سایر درآمدهای شهرداری را از دیگر منابع تأمین کردیم و 
بازهم به این سمت حرکت خواهیم کرد که تراکم فروشی را از 

بودجه شهرداری به حداقل رسانده یا حذف کنیم.

»الفت«، »بهشتیان«، »باجغلی«، »کیان پور«، »ملاباشی« 
و »امین التجار« نام شش میراث ارزشمند باقی مانده از دوره ی 
قاجار در اصفهان است که مریم قاسمی و آزاده حریری، در 

کتاب »خانه های قاجاری اصفهان« به معرفی آن پرداخته اند.
مریم قاسمی، عضو هیئت علمی گروه معماری دانشگاه 
کتاب  نویسندگان  از  یکی  و  خوراسگان  واحد  اسلامی  آزاد 
خانه های  می گوید:  ایسنا  به  اصفهان«  قاجاری  »خانه های 
اعیانی باقی مانده از دوره ی قاجار که در فهرست میراث ملی 
ثبت شده اند، در اقصی نقاط اصفهان پراکنده اند و کاربری های 
مختلفی دارند. به طور کل، شهر اصفهان ارزش های معماری 
فراوانی دارد و وظیفه ی ما نیز چیزی نیست جز صیانت از 

این ارزش ها.
او ادامه می دهد: مقدمه ی حفظ یک اثر ارزشمند، شناخت 
دقیق آن است و وقتی بخش اعظمی از خانه های ارزشمند 
بافت تاریخی اصفهان در دوران معاصر تخریب شده اند، یعنی 
هنوز آن طور که باید این میراث های گران بها را نشناخته ایم و 

نشناسانده ایم.
این پژوهشگر، با شرح سه دوره ای که در بررسی خانه های 
تاریخی قاجاری اصفهان باید به آن توجه داشت، خاطرنشان 
می شود؛  تقسیم  دوره  سه  به  قاجار  دوره ی  آثار  می کند: 
دوره ی اول مربوط به زمان آقا محمدخان و فتحعلی شاه که 

ادامه ی معماری دوره ی صفوی است و به نام سبک صفوی 
شناخته می شود، دوره ی دوم مربوط به زمان ناصرالدین شاه و 
مظفرالدین شاه است و دوره ی سوم نیز متعلق به زمان انقلاب 
مشروطه  که برخی از تاریخ نگاران محلی آن را هم زمان با 

حکومت ظل السلطان در اصفهان می دانند.
»خانه های  کتاب  شکل گیری  ایده ی  درباره ی  قاسمی، 
در محله  آمدن  دنیا  به  توضیح می دهد:  اصفهان«  قاجاری 
تاریخی جلفا و تحصیل در محضر استادانی چون باقر آیت الله 
زاده شیرازی، آقایان جبل عاملی، معماریان، منتظر، پور نادری 
تاریخی  خانه های  به  زیادی  علاقه ی  که  شده  باعث   ... و 
داشته باشم و از سال ۱۳۷۵ به صورت تخصصی بر همین 
مقوله تمرکز کرده ام.او می افزاید: موضوع تز دکترای من در 
رشته ی معماری، خانه های قاجاری بود و سال ۱۳۸۷ از آن 
دفاع کردم، اما به نظرم برای تبدیل شدن به یک منبع مفید 
برای علاقه مندان، هنوز جای کار داشت. بنابراین با کمک 
آزاده حریری، دانشجوی دکتری مرمت دانشگاه هنر اصفهان، 
تصمیم گرفتیم که به صورت جدی روی شش خانه ی قاجاری 
اصفهان کار کنیم.عضو هیئت علمی گروه معماری دانشگاه 
آزاد اسلامی خوراسگان بابیان اینکه در پژوهش های معمارانه، 
معمولًا تنها به کالبد بنا توجه می شود، خاطرنشان می کند که 
در کتاب »خانه های قاجاری اصفهان« نه فقط کالبد، بلکه وقایع 

تاریخی ای که در این بناها اتفاق افتاده، محله ای که خانه در 
آن بناشده، استادکارانی که بنا را مرمت کرده اند و مالکین آن ها 
نیز موردتوجه قرارگرفته اند تا بتوان از این اطلاعات در بحث 

گردشگری هم استفاده کرد.
قاسمی یادآور می شود که برای نخستین بار در این کتاب، 
تصاویری از میقوه )بخشی شبیه پایاب( در خانه های یهودیان 
اصفهان را می توان دید که تا پیش ازاین در هیچ منبع مکتوبی 
به آن اشاره نشده بوده و ابراز امیدواری می کند که در جلد 

بعدی کتاب خود، بیشتر به این میراث های مهجور بپردازد.
او با شرح فصل های کتاب ادامه می دهد: نخستین خانه ای 
که در کتاب »خانه های قاجاری اصفهان« به آن پرداخته ایم، 
خانه ی »الفت« است. این خانه، اواخر دوره قاجار به سبک 
کردی ساخته شده و در فهرست میراث ملی هم به ثبت رسیده، 
اما متأسفانه در چند سال اخیر تخریب شده است. ما در بخش 
خانه ی الفت، درباره ی شخصیت الفت اصفهانی، شاعری که 
این خانه به نام اوست و همچنین تلاشی که برای تبدیل این 
خانه به یکی از کانون های ادبی اصفهان کرده بوده نیز مطالبی 
آزاد  دانشگاه  معماری  گروه  هیئت علمی  نوشته ایم.عضو  را 
اسلامی خوراسگان، دومین خانه ی قاجاری ارزشمندی که در 
کتاب »خانه های قاجاری اصفهان« به آن پرداخته شده، خانه ی 
»بهشتیان« معرفی می کند و می گوید: ویژگی منحصربه فرد 

خانه عباس بهشتیان این است که درواقع یک خانه_کارگاه 
بوده و عصاری هم در آن انجام می شده است. این تنها خانه ی 
باقیمانده ای است که ما می توانیم دستگاه عصاری را در آن 

ببینیم.
قاسمی می افزاید: مرحوم بهشتیان یکی از اصفهان دوستان 
دانا و فرهیخته بود که جلوی عبور تانک ها و ماشین ها را از 
روی پل خواجو گرفت و در کتاب، به نقش او در حفظ آثار 
تاریخی اصفهان نیز اشاره شده است. به کمک زنده یاد جمشید 
مظاهری، اسنادی تاریخی در خانه ی عباس بهشتیان پیدا شد 
که آن را بازخوانی کردیم و اطلاعات مفیدی که درباره ی تاریخ 

محلات اصفهان به ما می داد در کتاب ذکر کردیم.
این پژوهشگر، خاطرنشان می کند که اطلاعات موجود 
در  و  نیست  منسجم  اصفهان  تاریخی  محله های  درباره ی 
ادامه تصریح می کند: نظر به این کمبود، در کتاب »خانه های 
قاجاری اصفهان« در کنار معرفی هر خانه و مرمتگران و مالک 
آن، بحث شناخت محله ای که خانه در آن واقع شده را نیز 
بازکرده ایم و وضعیت دیروز و امروز آن را به واسطه درج نقشه ها 

نشان داده ایم.
از  استفاده  به  که  کسانی  از  خیلی  بهانه ی  می گوید:  او 
نماهای رومی و کلاسیک روی آورده اند این است که ما در 
معماری ایرانی جزئیات نداریم. ما با علم به این مسئله تلاش 
کردیم که از جزئیات در و پنجره و ارسی خانه های قاجاری 
اصفهان نیز عکس های باکیفیتی را تهیه کنیم، بلکه موردتوجه 

طراحان قرار بگیرد.

کاهش فروش تراکم برای اداره امور شهر
 سهم درآمدی که از ۶۵ به ۳2 درصد رسید

مدیرکل درآمد شهرداری اصفهان گفت: قیمت تراکم در 
سال جاری نسبت به سال گذشته به دلیل در نظر گرفتن بازار 
مسکن تا دو سال آینده حدود ۱۵ درصد افزایش داشته است.

نادر آخوندی در گفت وگو با ایمنا، اظهار کرد: سال گذشته 
برای  موفقی  تجربه  تشویقی ساخت وساز  بسته  اجرای  با 
بر همین  درآمدزایی در شهرداری اصفهان رقم خورد که 

اساس امسال نیز این بسته با شرایط جدید اجرایی می شود.
وی از اهدای ۱۰۰ درصد رشد برای تراکم به سازندگان 
ساختمان در شهر اصفهان در دوماهه نخست سال خبر داد و 
تصریح کرد: بر اساس بسته تشویقی ساخت وساز سال جاری، 

ارائه مساعدت به شهروندان به صورت پلکانی تا پایان سال 
ادامه دارد.

مدیرکل درآمد شهرداری اصفهان افزود: این بسته در 
تا زمینه جذب سرمایه گذاران  شش مرحله پیش بینی شده 

حوزه مسکن و ساخت وساز را فراهم کند.
وی ادامه داد: در این بسته دو ماه اول سال ۱۰۰ درصد 
رشد تراکم را هدیه دادیم به همین ترتیب دو ماه بعد ۸۰ 
بعدازآن ۶۰ درصد و هر دو ماه ۲۰ درصد  درصد، دو ماه 
کاهش هزینه داشتیم و تا پایان سال این هدیه به صفر خواهد 

رسید.

آخوندی با بیان اینکه این بسته درواقع ۳۵ درصد اهدا 
برای انبوه سازان در بردارد که رونق ساختمان سازی در شهر 
را به همراه خواهد داشت، گفت: بارونق بخش ساخت وساز 
۲۵۰ شغل در این عرصه ایجاد می شود که می تواند به بهبود 
شرایط شهرداری ها هم کمک کند.وی با تأکید بر اینکه برای 
ماه های نخست سال ۱۵ درصد اهدا افزایش قیمت و ۲۰ 
درصد پرداخت نقدی در نظر گرفته شده که پرداخت نقدی 
سه ماهه تقسیط می شود، خاطرنشان کرد: این بسته تشویقی 
برای صدور پروانه، گواهی عدم خلاف، پایان کار و ماده صد 

شهرداری نیز قابل اجرا است.

مدیرکل درآمد شهرداری اصفهان خبر داد:

افزایش ۱۵ درصدی قیمت تراکم در سال ۱۴۰۰
افزایش ۱۵ درصدی قیمت تراکم در سال ۱۴۰۰/ ارائه بسته تشویقی ساخت وساز در ۶ مرحله

شش خانه قجری در اصفهان مهمان یک کتاب شدند
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جامعه
  دیدگاه   کوتاه از کشور

درحالی که این روزها بحث بر سر بندهای جنجالی در 
طرح جوانی جمعیت همچنان ادامه دارد، رئیس کمیسیون 
مشترک طرح جوانی جمعیت و حمایت از خانواده مجلس، 
اجرای این طرح را برای جلوگیری از کشته شدن جنین های 
اسفند  روزهای  آخرین  می داند.  ضروری  کشور  در  سالم 
۱۳۹۹ »طرح جوانی جمعیت و حمایت خانواده« در مجلس 
تصویب شد؛ طرحی که به گفته طراحان آن برای نجات 
از  اما  از سقوط در سیاه چاله جمعیتی تدوین شده،  کشور 

همان ابتدا به محل مناقشه مخالفان و موافقان تبدیل شد.
طرح جوانی جمعیت و حمایت خانواده پس از هفت سال 
بلاتکلیفی در مجلس، سرانجام ۲۷ اسفند سال گذشته به 
تصویب رسید و قرار است به مدت هفت سال آزمایشی 
در کشور اجرا شود. این طرح ویژگی های مهمی همچون 
ترویج  برای  قانونی  ظرفیت های  و  تسهیلات  پیش بینی 
فرزندآوری و افزایش نرخ رشد جمعیت دارد، اما موادی در 
دل خود دارد که منتقدان بسیاری را به واکنش وادار کرده 
است. مهم ترین انتقادات بر سر مواد ۵۳ و ۵۶ این طرح 
است؛ با موضوعاتی همچون لزوم اصلاح دستورالعمل های 
مرتبط با بارداری و سلامت مادر و جنین با تائید ستاد عالی 
نبودن توصیه و تشویق مادران  جمعیت و خانواده، مجاز 
باردار برای تشخیص ناهنجاری جنین )در صورت درخواست 
در  مستندات  باید  پزشک متخصص،  تجویز  با  و  والدین 
سامانه رسمی درج شود(، تعیین دستورالعمل اجرایی سقط 
در شورایی که علاوه بر پزشکان متخصص مورد تائید وزیر 
بهداشت و یک قاضی، سه فقیه مجتهد در فقه پزشکی 
نیز حضور خواهند داشت و مصوبات منوط به جلب اکثریت 
آرا، مشروط به رأی موافق حداقل دو تن از فقها خواهد 
بود. علاوه بر وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، 
تاکنون انجمن های علمی و پزشکی، تشکل های مختلف 
زنان و فعالان حقوقی و اجتماعی به این طرح واکنش نشان 
داده و خواستار اصلاح ایرادات اساسی و حذف مواد جنجالی 
این طرح شده اند. پرفسور داریوش فرهود، پدر علم ژنتیک 
ایران چندی پیش با اشاره به طرح منع غربالگری جنین 
و جلوگیری از سقط های قانونی و شرعی، به ایسنا گفت: 
تصویب این طرح از نظر اصول اخلاقی پذیرفته نیست و 
اجرای آن آسیب های اجتماعی و اقتصادی زیادی به جامعه 
خواهد زد.این کارشناس مسائل اخلاق پزشکی در سازمان 
جهانی بهداشت، افزود: چرا باید افرادی که در حوزه پزشکی 
و سلامت صاحب نظر نیستند و حرفه تخصصی شان نیست، 
اظهارنظر کنند و به دنبال تصویب قوانینی به ضرر سلامت 
مردم باشند؟ مجلس شورای اسلامی متشکل از نمایندگانی 
است که خود ما مردم آن ها را انتخاب کردیم، آن ها نباید 
در خارج از چارچوب حوزه و رشته خود ورود کنند و باعث 
اعتماد  آنها  به  افتادن سلامت مردمی شوند که  به خطر 
کرده و رأی دادند. هما داودی، عضو هیأت امنای انجمن 
حقوق شناسی نیز با بیان اینکه توسل به حربه مجازات در 
حقوق کیفری مطرح است، اما نباید برای هر قانون گذاری 
به حربه مجازات متوسل شویم، گفت: این قانون جزو قوانین 
جرم زا خواهد شد، این در حالی است که اگر می خواهیم 
سیاست افزایش جمعیت را داشته باشیم نباید راهکارهای 
این طرح  کنیم.  اعمال  را  و مجازات سختگیرانه  برخورد 
موافقانی نیز دارد، علی همت محمودنژاد، مدیرعامل انجمن 
دفاع از حقوق معلولان ایران یکی از موافقین اجرای طرح 
حذف غربالگری جنین معتقد است: کشتن جنین جنایت 
است، درحالی که جنین هیچ اختیاری از خود ندارد و نمی تواند 
در مقابل تصمیمی که ما می گیریم مقاومت کند. اگر فرد 
معلولی اظهار می کند کاش به دنیا نیامده بودم به خاطر 
شرایط اجتماعی، مشکلات، افکار و نظرات کسانی است 

که برای معلولان تصمیم می گیرند، پس به جای حذف 
معلولان، شرایط سخت و مشکلات معلولین را حذف کنید. 
محسن رضایی آدریانی، متخصص اخلاق پزشکی نیز یکی 
دیگر از موافقان طرح حذف غربالگری جنین با تأکید بر 
اینکه غربالگری باید به مواردی که ضرورت دارد و شرعی 
و علمی است، محدود شود، تصریح کرد: قانون مجلس 
غربالگری را حذف نکرده، بلکه اجبار آن را برداشته است. در 
حال حاضر غربالگری اجباری است و پزشک و آزمایشگاه 
به خاطر اینکه خودش دچار مشکل نشود، جانب احتیاط را 
رعایت می کند و به همین خاطر جنین های سالم بسیاری 

از دست می روند.
Á  اصلا چیزی به نام حذف غربالگری جنین

نداریم
قاطعانه  همچنان  مجلس  واردشده،  نقدهای  وجود  با 
از طرح مصوب خود دفاع می کند. امیرحسین بانکی پور، 
رئیس کمیسیون مشترک طرح جوانی جمعیت و خانواده 
و نماینده مردم اصفهان در مجلس در گفت وگو با ایسنا، 
با تأکید بر اینکه اولین رسالت خبرنگاران انتقال واقعیت و 
دقت در انتقال واقعیت است، گفت: اصلا چیزی به نام حذف 
غربالگری نداریم، نه چنین طرحی داریم و نه چنین عبارتی 
داریم. او با اشاره به تصویب طرح جوانی جمعیت و حمایت 
دارد که  ماده  این طرح ۷۴  از خانواده در مجلس، گفت: 
عمدتا در زمینه کمک ها و حمایت های تسهیلاتی است که 
دولت می تواند برای فرزندآوری در اختیار مردم قرار دهد. 
بخشی از این مواد این طرح مانند درمان زوج های نابارور و 
بیمه بارداری در حوزه بهداشت و درمان و بخشی در حوزه 

سقط جنین است.
Á خبرنگاران به آمارهای سقط جنین بپردازند

آمارهای  حاضر  حال  در  اینکه  به  اشاره  با  پور  بانکی 
عجیب وغریبی از سقط جنین در کشور داریم که خبرنگاران 
باید به آن بپردازند، افزود: آمارهای وحشتناک سقط جنین در 
این چند سال به شدت زیاد شده است. در بررسی عوامل 
زیادشدن موارد سقط جنین به این نتیجه رسیدیم که غربالگری 
که هم اکنون به صورت گسترده و ۹۴ درصدی انجام می شود 
و در حوزه تخصصی با آن برخورد نشده، باعث شده برخی 
موارد اشتباه به مردم منتقل شود تا جایی که سقط جنین یک 
مسئله عادی تلقی می شود. رئیس کمیسیون مشترک طرح 
جوانی جمعیت و خانواده خاطرنشان کرد: تمام جلسات بررسی 
این طرح در کمیسیون با حضور نماینده وزیر بهداشت و شش 

متخصص پزشک برگزار شد و از پنج مشاور کمیسیون، چهار 
نفر پزشک متخصص هستند، با حضور و تائید این متخصصان 
گفتیم غربالگری باید قانونمند شود، درحالی که قبلا هیچ 

قانونی نداشته است.
Á غربالگری قانونی نداشت که حذف شود

او با بیان اینکه غربالگری جنین نه تنها حذف نشده، 
بلکه برای اولین بار برای آن قانون تدوین کردیم، گفت: اگر 
کسی پیش از این قانونی سراغ دارد برای ما بیاورد، چون 
ما اصلا قانونی برای غربالگری جنین نداشتیم که بخواهیم 
حذف کنیم. بانکی پور با تأکید بر اینکه اسم این طرح باید 
قانون غربالگری جنین باشد، تصریح کرد: البته غربالگری 
که نخست باید اختیاری باشد، چون در بیشتر کشورهای دنیا 
این طور است، دوم اینکه با استانداردهای علمی باشد و سوم 
با نظارت ها و پایش های دقیق انجام شود. در پروتکل سال 
۱۳۹۹ وزارت بهداشت تصریح شده که موارد کاذب مثبت 
زیادی در غربالگری جنین رخ داده است. ما نمی توانیم موارد 
کاذب مثبت را خیلی برای مردم باز کنیم، اما به این معناست 
که هر سال جنین های سالم زیادی کشته می شوند. این 
نماینده مجلس ادامه داد: نمی خواهیم آن طور که گفته شده 
نوزادان سندروم دان در کشور متولد شوند، اما می خواهیم 
بچه های سالمی را نجات دهیم که هر روز غیرعلمی کشته 

می شوند.
Á  برای آمار سقط جنین چه رنگ بندی باید

اعلام کرد؟
او با اشاره به اینکه سالانه حداقل ۳۷۰ هزار سقط جنایی 
و به استناد برخی گزارش ها تا ۵۰۰ هزار سقط جنایی داریم 
که نمی دانم برای چنین آماری چه رنگ بندی باید اعلام 
شود، گفت: مافیایی پشت این قضیه قرار گرفته که طبیعی 
است چنین جوی علیه طرح راه اندازی کند. روزی هزار نفر 
بی گناه را در کشور می کشند درحالی که نمی توانند از حق 
خود دفاع کنند و تجربه نشان داده با روال های قضایی هم 
نمی توانیم جلوی این جنایت را بگیریم. علاوه بر سقط های 
جنایی، هر روز تعداد زیادی سقط های عارضی یا خودبه خود 
داریم که البته در بیشتر موارد به شکل همان سقط های 
داروی سقط جنین  به عنوان مثال همین الان  است.  جنایی 

به راحتی در دسترس افراد قرار دارد.
Á  جریان سازی بیزینس آزمایشگاهی علیه

طرح
است  این  ما  حرف  کرد:  تأکید  مجلس  نماینده  این 

و  نظارت  با  علمی  استاندارد  طبق  باید  غربالگری  که 
هر  انگلستان  در  شود.  انجام  بهداشت  وزارت  پروتکل 
سه روز یک بار آزمایشگاه ها پایش می شوند و اگر موارد 
کاذب از یک حد مشخصی بالاتر رود مجوز آزمایشگاه 
است  موظف  بهداشت  وزارت  گفته ایم  ما  می شود.  لغو 
جریان  این  که  دهد  قرار  نظارت  تحت  را  آزمایشگاه ها 
بیزینس آزمایشگاهی علیه طرح به راه افتاده، چون اگر 
از  یکسری  باید  کنند  عمل  استانداردها  طبق  بخواهند 
این آزمایشگاه ها تعطیل شوند و به همین خاطر در حال 
جوسازی هستند. رئیس کمیسیون مشترک طرح جوانی 
جمعیت و خانواده با بیان اینکه برخی افراد قرائت غلطی 
از طرح ارائه داده اند که غربالگری قرار است حذف شود، 
تأکید کرد: بارها اعلام کرده ام این طرح قانونمند کردن 
استانداردهای علمی  با  اختیاری کردن آن  غربالگری و 
و زیر نظر وزارت بهداشت است که در ماده ۵۳ تأکید 
شده است. ماده ۵۶  نیز مربوط به سقط درمانی است 
که باز شایعه کرده اند سقط درمانی را حذف کرده ایم، اما 

به هیچ وجه این طور نیست.
Á خروج سقط درمانی از حالت آشفته کنونی

او با بیان اینکه این قانون، سقط درمانی را از حالت 
آشفته ای که دارد خارج و نظام مند می کند، افزود: در حال 
حاضر یک اندیکاسیون سقط داریم که نمی دانیم چه کسی 
باید پاسخگو باشد مواردی که در این اندیکاسیون نوشته 
شده بر چه اساسی است؟ مثلا اجازه سقط جنین ناشنوا داده 
شده، درحالی که ما کاشت حلزون در کشور داریم. می گویند 
مستند به فتوای مقام معظم رهبری است؛ درحالی که از 
حضرت استفتا کرده اند و ایشان گفته اند اجازه چنین کاری 
ندارید. از یک طرف می گویید مستند به فتوا است، ولی 
مصادیقی که نوشته شده با فتوا همخوانی ندارد. بانکی پور 
با اشاره به اینکه سقط جنین مطلقا حرام است مگر اینکه 
جان مادر در خطر باشد یا حرجی برای مادر باشد، توضیح 
داد: حرج یک اصطلاح حقوقی است درحالی که پزشکان 
متخصص در نوشتن جدول اندیکاسیون سقط جنین متوجه 
این اصطلاح حقوقی نبوده اند. حرف ما این است که برای 
متخصص  پزشک  شش  اندیکاسیون  جدول  این  تهیه 
و  بهداشت  وزارت  انتخاب  به  آن  پزشک  که سه  باشند 
سه فقیه حقوقدان نیز حضور داشته باشند که بررسی کنند 
مواردی که توضیح می دهند مصداق حرج حقوقی هست 

یا خیر.

سازمان بهداشت جهانی 
واکسن سینوفارم چین را 

تائید کرد
به گفته عضو کمیته علمی ستاد ملی مقابله با کرونا 
سازمان بهداشت جهانی واکسن سینوفارم چین را تائید کرد.

مسعود مردانی به ایرنا گفت: واکسن سینوفارم کرونا 
ساخت چین و از نوع واکسن های ساخته شده با ویروس 
غیرفعال است. این واکسن به صورت دو دوزی با فاصله 
۲۸ روز برای گروه های سنی بالای ۱۸ سال کاربرد دارد 
و اثربخشی آن حدود ۷۹ درصد است. وی ادامه داد: این 
واکسن برای افرادی که سابقه آلرژی به این واکسن دارند 
یا سابقه واکنش های حساسیتی یا بیماری مزمن شدید دارند 
یا افراد دچار بیماری حد متوسط تا شدید با یا بدون تب 
هستند تا زمان بهبودی ممنوعیت مصرف واکسن دارد. 
عضو کمیته علمی ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: خانم ها 
در دوران بارداری و شیردهی نیز در مورد واکسن سینوفارم 
منع مصرف دارند. وی افزود: افرادی که باید با احتیاط و با 
مشورت پزشک این واکسن را تزریق کنند نیز شامل افراد 
مبتلا به اختلالات انعقادی یا کاهش پلاکت خون هستند 
که باید با نظر پزشک معالج واکسن تزریق کنند و بعد از 
تزریق واکسن باید مراقب محل تزریق از نظر خونریزی 
باشند. مردانی ادامه داد: بیماران هموفیلی نیز بعد از تزریق 
فاکتور انعقادی، واکسن بزنند. افرادی که صرع، بیماری های 
عصبی پیش رونده یا سابقه »گیلن باره« دارند نیز حتما برای 
تزریق واکسن با پزشک خود مشورت کنند. وی گفت: درد 
محل تزریق از عوارض خیلی شایع این واکسن است و تب 
موقت، احساس ضعف، سردرد، اسهال، قرمزی، سفتی، تورم 
و خارش محل تزریق نیز از عوارض تزریق این واکسن است 
که دیده شده است. این متخصص بیماری عفونی افزود: 
راش پوستی در محل تزریق، تهوع و استفراغ، خارش در 
محل غیر از تزریق، درد عضلانی، درد مفاصل، خواب آلودگی 
و گیجی نیز در موارد معدودی پس از تزریق این واکسن 
دیده شده که از عوارض غیر شایع آن است. مردانی ادامه 
داد: بهتر است افرادی که این واکسن را تزریق می کند، بعد 
از تزریق واکسن تا ۳۰ دقیقه در محل واکسیناسیون بمانند و 
در صورت بروز عوارض خفیف مانند درد، تب و آبریزش بینی 
از مسکن مانند استامینوفن یا آنتی هیستامین استفاده کنند و 
در صورت بروز عوارض شدید با مرکزی که واکسن تزریق 

کرده، تماس بگیرند.

ثبت نام سالمندان جامانده از 
واکسن در سامانه سلامت آغاز 

شد
رئیس مرکز مدیریت آمار و فناوری اطلاعات وزارت 
سامانه  در  ثبت نام  چگونگی  درباره  توضیحاتی  بهداشت 

salamaT.gov.iR ارائه کرد.
سامانه  کار  به  آغاز  درباره  زارچی  شریفی  علی  دکتر 
salamaT.gov.iR، به ایسنا گفت: این سامانه کار خود را 
از حدود ۱۱ و۳۰ دقیقه دیروز )شنبه ۱۸ اردیبهشت( آغاز 
کرد و متولدین سال ۱۳۲۰ و قبل از آن ) افراد بالای ۸۰ 
سال( که واکسن کرونا دریافت نکرده اند  یا از طریق خانه های 
بهداشت تماسی با آنها برای واکسیناسیون گرفته نشده است، 
می توانند در این سامانه ثبت نام کنند. وی تأکید کرد: افراد زیر 
۸۰ سال باید منتظر اعلام سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا 
باشند که چه زمانی برای ثبت نام آنها در نظر گرفته می شود. 
متولدین پس از سال ۱۳۲۰ در حال حاضر نمی توانند در 
برای  ثبت نام  بازگشایی  به  اقدام  کنند.  ثبت نام  سامانه 
گروه های سنی، بر اساس سند ملی واکسیناسیون صورت 
می گیرد. شریفی ادامه داد: با توجه به اینکه ممکن است تعداد 
ثبت نام ها بالا باشد، ظرفیت بسیار بالایی در زیرساخت ها و 
سرورها در نظر گرفتیم تا سامانه با مشکل مواجه نشود به 
شکلی که در پنج دقیقه اول راه اندازی سامانه بیش از هزار 
نفر ثبت نام داشتیم. وی افزود: تا چند روز بعد از ثبت اسم، 
از مرکز بهداشت منطقه زندگی با فرد تماس گرفته می شود 
یا برایشان پیامک ارسال می شود تا زمان و محل دقیق 
واکسیناسیون به آنها اعلام شود. رئیس مرکز مدیریت آمار 
و فناوری اطلاعات وزارت بهداشت در خاتمه اظهار کرد: 
تاکنون و در لحظات ابتدایی راه اندازی این سامانه، بیش از 
چهار هزار نفر در سامانه salamaT.gov.iR ثبت نام کردند. 
علی رغم اعلام قبلی وزارت بهداشت مبنی بر آغاز به کار 
ثبت نام در سامانه از ساعت ۱۴ دیروز، این سایت کار خود را 
از حدود ساعت ۱۱ و۳۰دقیقه آغاز کرده است و هم وطنان 
salamaT. بالاتر از ۸۰ سال می توانند با مراجعه به سایت

gov.iR برای تزریق واکسن کرونا اقدام به ثبت نام کنند.

گشایش 2 هزار خانه هلال در 
کشور از فردا

از گشایش حدود ۲ هزار  رئیس جمعیت هلال احمر 
خانه هلال روز دوشنبه ۲۰ اردیبهشت با حضور معاون اول 

رئیس جمهور خبر داد.
کریم همتی روز گذشته به مناسبت فرارسیدن هشتم 
می )۱۸ اردیبهشت( روز جهانی صلیب سرخ و هلال احمر به 
ایرنا گفت: بنای ما بر این است که ۳۷ هزار خانه هلال در 
مناطق دوردست و صعب العبور و محروم کشور داشته باشیم 
و نکته ای که در این مورد وجود دارد این است که جامعه ای 
تاب آور است که آموزش ها را به جامعه هدف بیاموزد و در 
برابر حوادثی و بحران ها بدون هرگونه استرسی به مقابله 
بپردازد. وی توضیح داد: خانه های هلال این ظرفیت را دارد 
که با محوریت داوطلبان و با استفاده از ظرفیت نیروهای 
محیطی بتواند گروه های مختلف را بدون توجه به بحث های 
اجتماعات  و  قرار دهد  نژاد، فرهنگ و دین در کنار هم 
کوچکی را فراهم آورد و درواقع یک هلال احمر کوچک در 

یک منطقه محروم و دورافتاده باشد.  

با چند درصد حقابه عاریه ای 
گرهی از خشکی گاوخونی باز 

نمی شود
با  نشست های خصوصی  در  ایرج حشمتی| همیشه 
مدیران و معاونان و همکارانم روی این نکته تأکید دارم که 
کار ما گله و شکایت نیست، ما حق نداریم مرثیه بخوانیم، 
ما حق نداریم ناامید بشویم و این ناامیدی را به جامعه، بویژه 
علاقه مندان به محیط زیست توزیع و تکثیر کنیم. وظیفه 
است.  راهکار  یافتن  برای  و تلاش  کار کردن  ما سخت 
بسپاریم،  باید  اهل رسانه  به  را  نقد کردن و مطالبه گری 
اما حال و روز تالاب بین المللی گاوخونی به شکلی است 
که ما هم گاهی کنار منتقدان قرار می گیریم. هر بار که 
در کنار ایستگاه سنجش کمی و کیفی آب شاخ کنار در 
ابتدای ورودی تالاب بین المللی گاوخونی می ایستم و به 
عبور اندک آبی که به لطف زه آب های کشاورزی و پساب 
تصفیه خانه شهر ورزنه نگاه می کنم که باعث شده کمتر از 
چهار درصد این تالاب ۴۷ هزار هکتاری را مرطوب سازد 
پهنه  این  به  آتی وقتی  با خودم فکر می کنم، نسل های 
خشکیده نگاه می کنند و اصل ۵۰ قانون اساسی را به یاد 
می آورند نمی گویند این بود میراث شما برای ما؟ حق ندارند 
گله کنند که نسل ما کوتاهی کرده است؟ تالاب گاوخونی 
که روزی مأمن و پناهگاه بیش از ۲۰ هزار پرنده مهاجر 
بود که در کمال آرامش و آسایش جوجه آوری می کردند، 
ورطه  در  و  شده  خشک  آن  درصد   ۹۶ از  بیش  اکنون 
نابودی قرار گرفته است و ادامه این روند هیچ چشم انداز 
موضوع  امروزه  اگرچه  نمی دهد.  نشان  ما  به  را  روشنی 
تغییرات اقلیمی یک چالش جهانی و جدی است که ما را 
هم در برگرفته است، اما توسعه ناپایدار صنایع بویژه صنایع 
افزایش و توسعه زمین های  آب بر در دهه های گذشته و 
کشاورزی در بالادست و پایین دست حوضه آبریز، چنان 
حقابه  تالاب گاوخونی را بلعید که امروز همه مشاهدات 
از این تالاب با آه و افسوس همراه است. برخی مطالعات 
نشان می دهد مهمترین مسئله ای که در وهله اول پرندگان 
مهاجر را برای انتخاب یک زیستگاه جلب  می کند »آرامش 
و احساس امنیت« است و »تأمین« غذا در اولویت دوم 
قرار دارد، به همین دلیل امسال هم دسته های کوچکی از 
فلامینگوها و پرنده های مهاجر در ابتدای دلتای تالاب دیده 
شدند و حتی جوجه آوری کردند. هنوز تالاب گاوخونی به 
لطف مردم شریف ورزنه و زنان چادر سفید آن آرامش دارد، 
ولی آب ندارد. تالاب گاوخونی خسته و بی رمق واپسین 
لحظات عمر خود را در بی تدبیری و کشاکش های منطقه ای 
و سیاسی محروم از حقابه سپری می کند و فراموش شده 
است. انتظار اینکه سازمان حفاظت محیط زیست در این 
خصوص به تنهایی معجزه کند رؤیاپردازی است. فشارها و 
اخطارهای این سازمان و کارشناسان و فعالان محیط زیست 
برای متقاعد کردن دیگرانی که باید برای احقاق حق آبه 
واقعی گاوخونی به میدان بیایند به جایی نرسید. کم کاری 
و کوتاهی نکردیم، اما توقع حداقلی ما همراهی و همکاری 
مدیر  هیچ  حیاط خلوت  گاوخونی  تالاب  هست.  و  بود 
محیط زیستی در استان اصفهان یا ملک شخصی روسای 
ملی  سرمایه  یک  نیست،  محیط زیست  حفاظت  سازمان 
است که خداوند آن را در استان اصفهان قرار داده و اگر 
درست از آن بهره گرفته می شد برای کشور یک ثروت و 
برای منطقه یک ظرفیت زیستگاهی ارزشمند بود، اما حالا 
بیشتر به یک تهدید شباهت دارد. کابوس خشک شدن 
آن و تبدیل شدنش به یک کانون گرد و غبار و از دست 
رفتن توان بیولوژیکی آن موضوع ساده ای نیست. لازم است 
یک اتحاد ملی برای حل این مشکل شکل بگیرد وگرنه با 
تعویض مدیر و چند درصد اضافه کردن حقابه به صورت 

عاریه ای گرهی باز نمی شود.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان         

حمایت نیکوکاران اصفهان 
از ۱۳ هزار کودک یتیم و 

محسنین
در هفته اکرام ایتام، ۴۴۷۴ حامی برای حمایت از ۱۳ 

هزار و ۴۷۸ فرزند یتیم و محسنین ثبت نام نمودند.
امام  امداد  کمیته  مدیرکل  گفته  به  بنا  جامعه:  گروه 
خمینی)ره( استان اصفهان، در ایام ماه مبارک رمضان، با 
حضور نیکوکاران اصفهانی در هفته اکرام ایتام، ۴ هزار و 
۴۷۴ حامی برای حمایت از ۱۳ هزار و ۴۷۸ فرزند یتیم و 
محسنین ثبت نام نمودند. کریم زارع ضمن تشکر از حضور 
و حمایت خیران در ایام لیالی قدر گفت: ماه مبارک رمضان 
فرصت خوبی برای حمایت از ایتام و فرزندان محسنین است 
و همه ما در این ماه عزیز برای پررونق کردن سفره ایتام 
تلاش می کنیم سهمی داشته باشیم و از این فرصت طلایی 
برای کمک به ایتام و نیازمندان استفاده کنیم. زارع با اشاره 
به اینکه در حال حاضر بیش از ۲۶ هزار فرزند یتیم و نیازمند 
یادآور  برخوردارند،  استان اصفهان  امداد  از حمایت کمیته 
شد: همچنان ۴۳۰ نفر از این عزیزان چشم انتظار حمایت 
حامیان و خیران به خصوص در این فرصت باقی مانده در ماه 
مبارک رمضان هستند. مدیرکل کمیته امداد استان اصفهان 
با تأکید بر اینکه افزایش مشارکت حامیان و خیران، قدری از 
مشکلات ناشی از فشارهای اقتصادی این عزیزان را کاهش 
می دهد، ادامه داد: علاوه بر فرزندان بدون حامی، ۳ هزار 
و ۸۰۰ فرزند یتیم و نیازمند از سرانه کمی برخوردارند که 
امیدواریم با حمایت خیران این رقم ماهیانه افزایش یابد. چرا 
که کار برای ایتام کار اعتقادی است و تلاش داریم با افزایش 
سرانه های پرداختی توسط حامیان و خیران استان، مسیر 
شکوفایی استعدادهای ایتام و فرزندان نیازمند را هموارتر 
با  ایتام هر فردی  اکرام  زارع گفت: در طرح  کنیم. کریم 
هویت کد ملی خود می تواند ثبت نام نماید و ایتام و فرزندان 
محسنین را در هر استان و منطقه ای انتخاب کرده و ماهیانه 

مبلغی به دلخواه به حساب فرزند معنوی خود واریز کند.

طرح جوان جمعیت و حمایت خانواده از دیدگاه برخی موافقان و مخالفان بررسی می شود

غربالگری جنین از اجبار تا اختیار

ایام برگزاری امتحانات پایان سال  با نزدیک شدن به 
دانش آموزان و پس از انتشار شیوه نامه ارزشیابی پایانی دانش 
آموزان که در آن به برگزاری حضوری امتحانات پایه نهم 
و دوازدهم اشاره شده است، اعتراضاتی از سوی بخشی از 
خانواده ها و دانش آموزان رقم خورد و حتی تجمعات کوچکی 
از سوی دانش آموزان در برخی شهرها شکل گرفت که خود 
از تجمعات و  در شرایط کرونایی و هشدارها برای دوری 

دورهمی ها، جای تأمل داشت.
وزارت  ابلاغی  شیوه نامه  اساس  بر  ایسنا،  گزارش  به 
که  شد  مقرر  اردیبهشت ماه،  ابتدای  در  آموزش وپرورش 
ارزشیابی دانش آموزان دوره ابتدایی در قالب ارزشیابی کیفی 
-توصیفی و به صورت غیرحضوری انجام و نتایج حداکثر 
تا دهم خردادماه اعلام شود. همچنین طبق این شیوه نامه 
وزارت  زمان بندی  طبق  دبیرستانی ها  امتحانات  شد  قرار 
اردیبهشت ماه  از ۲۷  و  فطر  عید  از  پس  آموزش وپرورش 
آغاز و تا ۲۴خرداد به پایان برسد و امتحانات پایه نهم و 
دوازدهم حضوری باشد. این در حالی است که در هفته های 
اخیر اعتراضاتی به برگزاری حضوری امتحانات در این دو 
پایه تحصیلی و بویژه پایه نهم مطرح شد و برخی معتقد 
اما  بوده  غیرحضوری  آموزش ها  درحالی که  چرا  بودند 
امتحاناتش حضوری است؟ با وجود تأکید و اصرار وزارت 
آموزش وپرورش بر برگزاری حضوری امتحانات در این دو 
آینده  آنها در  پایه و نقش  این دو  به دلیل اهمیت  مقطع 
دانش آموزان و جلوگیری از تضییع حقوق دانش آموزان، 
مسئولان آموزش وپرورش تصمیم گیری نهایی درباره نحوه 
و زمان برگزاری امتحانات را به تصویب در ستاد ملی مقابله 
با کرونا منوط کرده بودند که روز گذشته در جلسه ستاد 

دراین باره تصمیم گیری شد. ستاد کرونا تکلیف آزمون های 
سمپاد، المپیادها و سنجش ششمی ها را هم مشخص کرد. 
سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا دقایقی قبل در  تشریح 
تصمیم ستاد ملی مقابله با کرونا درباره برگزاری آزمون های 
آزمون  گفت:  آموزش وپرورش  وزارت  با  مرتبط  مختلف 
پایه نهم حضوری و از تاریخ ۲۷اردیبهشت تا ۲۴خردادماه  
تاریخ  از  حضوری  شکل  به  نیز  دوازدهم  پایه  آزمون  و 
۲۷اردیبهشت تا ۲۴خردادماه خواهد بود. او همچنین اعلام 
کرد که آزمون سنجش ملی پایه ششم  در ۲۵ اردیبهشت 
به شکل حضوری برگزار می شود و آزمون سمپاد در تاریخ 
۲۰ و ۲۱ خرداد برگزار می شود. همچنین مقرر شد آزمون 
مرحله دوم المپیادهای علمی دانش آموزان در تاریخ ۲۴ تا 
۲۶ اردیبهشت و مرحله دوم آن ۲۳ تا ۲۵خرداد نیز به صورت 
حضوری خواهد بود.  آزمون های استخدامی و آزمون ها با 

تعداد کم نیز در موعد خودش برگزار می شود.
زمانی  جدول  طبق  دوازدهمی ها  و  نهمی ها  امتحانات 

اعلام شده، برگزار می شود 
احتمال  آنکه  وجود  با  به این ترتیب  ایسنا،  گزارش  به 
تعویق امتحانات حضوری وجود داشت، طبق تصمیم ستاد 
ملی مقابله با کرونا امتحانات پایه های نهم  و دوازدهم در 
آموزان  آغاز می شود و دانش  آینده  از هفته  موعد مقرر و 
باید خود را برای شرکت در امتحانات آماده کنند. پیش تر نیز 
وزیر آموزش وپرورش گفته بود که ارزشیابی در تمام پایه ها 
با تصمیم معلم و به شیوه غیرحضوری است و تنها آزمون 
دانش آموزان در دو پایه نهم و دوازدهم به دلیل اهمیت این 
دو پایه و نقش آنها در آینده دانش آموزان و جلوگیری از 
تضییع حقوق دانش آموزان به صورت حضوری خواهد بود. 

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا روزهای گذشته نیز به 
قطعی بودن برگزاری حضوری امتحانات پس از بررسی های 
لازم در کمیته تخصصی مربوط در ستاد کرونا اشاره کرده 
و گفته بود که امتحان پایه نهم و دوازدهم به دلیل اینکه 
اینکه  صرف نظر  دانش آموزان  برای  است  سرنوشت ساز 
زمانش کی باشد، تصمیم گرفته شد که حتما باید حضوری 
باشد. پروتکل ما این است که نباید تجمعی انجام شود، در 
کلاس تعداد بسیار کم باشد، تهویه کلاس مناسب باشد و 
یا در فضای باز باشد. نگرانی به حق برخی خانواده ها مبنی 
بر احتمال ابتلا و یا انتقال بیماری با رفت وآمد از خانه به 
مدرسه و حضور در جلسات امتحانی را نیز نمی توان نادیده 
گرفت؛ هرچند رئیس مرکز سنجش و پایش کیفیت وزارت 

حضور  و  امتحانی  حوزه های  افزایش  از  آموزش وپرورش 
دانش آموزان در گروه های مجزا سر جلسات امتحانی خبر 
داده و بر حفظ سلامت دانش آموزان تأکید کرده است اما 
آیا نظارت بر حسن  نیز مطرح کرد که  را  این سؤال  باید 
اجرای رعایت پروتکل های بهداشتی در همه مدارس به نحو 
مطلوب انجام خواهد شد یا خیر؟ در شرایط فعلی و با توجه 
به تصمیم وزارت آموزش وپرورش برای برگزاری حضوری 
امتحانات این دو پایه تحصیلی و تصویب آن در ستاد ملی 
مقابله با کرونا، مراقبت از سلامت دانش آموزان با رعایت 
دقیق پروتکل های بهداشتی که باید با نظارت های دقیق 
همراه باشد بیش از هر چیز دیگری اهمیت پیدا می کند تا 

سلامت دانش آموزان به مخاطره نیفتد.

اعتراض دانش آموزان بی فایده بود

برگزاری حضوری امتحانات پایه نهم و 
دوازدهم قطعی است

  خبر
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۵ فرهنگ و هنر

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی

آگهی موضوع ماده  3 قانون و ماده  13 آئین نامه قانون تعین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

۱۷۰-۱- برابر آرای شماره های ذیل هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک دولت آباد برخوار بخش  
۱۶ ثبت اصفهان باستاد اسناد رسمی مالکیت مشاعی و اسناد عادی تسلیمی تصرفات مفروزی 
و مالکانه و بلامعارض متقاضیان ذیل محرز گردیده است لذا طبق ماده ۳ قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله ۱۵  روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور اسناد مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات اسناد مالکیت صادر خواهد شد . صدور سند مالکیت مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 

۱-برابر رای شماره   ۱۳۹۹۶۰۳۰۲۰۱۸۰۰۲۰۵۶ کلاسه پرونده  ۱۳۹۲۱۱۴۴۰۲۰۱۸۰۰۰۱۹۰ 
خانم فاطمه ابراهیمیان  فرزند زمان بشماره شناسنامه ۱۷ صادره از خورزوق  نسبت به سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب خانه به مساحت ۱۴۵/۵۵  متر مربع احداثی بر روی قسمتی از پلاک 
۲۸ اصلی واقع در شهرک ولیعصر  بخش ۱۶ ثبت اصفهان خریداری بطور مع الواسطه از آقای 

حسن کوچکی 
پرونده   کلاسه   ۱۳۹۹۶۰۳۰۲۰۱۸۰۰۲۰۵۶ شماره  اصلاحی  رای  ۲-برابر 
۱۳۹۱۱۱۴۴۰۲۰۱۸۰۰۰۰۹۹ آقای محمد رئیسی فرزند عباس بشماره شناسنامه ۱۲۲۲ صادره 
از اصفهان  نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب خانه به مساحت ۱۴۵/۵۵  متر مربع 
احداثی بر روی قسمتی از پلاک ۲۸ اصلی واقع در شهرک ولیعصر  بخش ۱۶ ثبت اصفهان 

خریداری بطور مع الواسطه از آقای حسن کوچکی 
تاریخ انتشار نوبت اول :  ۱۴۰۰/۲/۴ تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۰/۲/۱۹ ابراهیم غفاری  – 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک برخوار م الف: ۱۱۲۶۲۱۵
آگهی تحدید حدود اختصاصی

۲۵۷-۱- شماره نامه: ۱۴۰۰۸۵۶۰۲۰۲۴۰۰۱۴۱۸ چون تحدید حدود ششدانگ قطعه زمین 
پلاک۲۷۰۴ واقع در بخش ۵ ثبت اصفهان که طبق پرونده ثبتی به نام اقای داریوش 

ایرجی زاده فرزند اصغر و شرکا در جریان ثبت است و به علت عدم حضور متقاضی ثبت 
به عمل نیامده اینک بنا به دستور قسمت اخیر ماده ۱۵ قانون ثبت و طبق تقاضای نامبرده 
تحدید حدود پلاک مرقوم در روز چهارشنبه مورخ ۱۴۰۰/۰۳/۱۲ ساعت ۹ صبح در محل 
شروع و به عمل خواهد آمد. لذا به موجب این آگهی به کلیه مجاورین اخطار می گردد که 
در روز و ساعت مقرر در این آگهی در محل حضور یابند و اعتراضات مالکین یا مجاورین 
مطابق ماده ۲۰ قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدیدی تا ۳۰ روز پذیرفته 
خواهد شد و طبق تبصره ۲ ماده واحده قانون تعیین تکلیف پرونده های معترضی ثبت 
معترضین ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره با تقدیم دادخواست به 
مرجع ذیصلاح قضائی گواهی تقدیم دادخواست را اخذ و به این اداره تسلیم نمایید. تاریخ 
انتشار: ۱۴۰۰/۰۲/۱۹ - اعظم قویدل- رئیس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان 

۱۱۳۱۲۵۵/م الف
آگهی مزایده اموال منقول

شماره   1400/02/13 تنظیم:  تاریخ   0009460000031097 آگهی:  شماره   -1-259
اموال  مزایده  آگهی   984290 پرونده:  بایگانی  شماره   9809983655000185 پرونده: 
نظر  در  فلاورجان  انقلاب  و  عمومی  دادسرای  کیفری  احکام  اجرای  اول  شعبه  منقول 

به  اسپاهان  ذوب  استیل  شركت  علیه  موضوع  اجرائی   984290 شماره  پرونده  در  دارد 
به  تاریخ 1400/3/1  نژاد فرزند علی در  آقای کمال اسدی  له  امیر یمانی و  مدیرعاملی 
ابعاد  به  و  استاندارد  آنالیز  با    3SP  ,4sp  ,5SP فولادی  تن شمش   50 فروش  منظور 
125*125 و طول های 1 و3 و6 متر میباشد وزن هر شاخه 6 متری در حدود 750 تا 
760 كیلوگرم میباشد از ساعت 10 الى 11 صبح مورخ 1400/3/1 جلسه مزایده در دفتر 
شعبه اول اجرای احکام کیفری دادسرای عمومی و انقلاب فلاورجان اطاق 124 برگزار 
اموال موضوع مزایده توسط کارشناس رسمی دادگستری به مبلغ هر كیلو یكصد  نماید 
و پانزده هزار ریال ارزیابی شده است. متقاضیان خرید می توانند پنج روز قبل از مزایده 
با حضور در محل این اجرا از موقعیت اموال مطلع شوند. مزایده از قیمت ارزیابی شده 
کلیه هزینه های  نماید ضمنا  پیشنهاد  را  قیمت  بالاترین  است که  برنده کسى  و  شروع 
مزایده بر عهده برنده خواهد بود و کسانی می توانند در جلسه مزایده شرکت نمایند که 
ایداع  فلاورجان  دادگستری  سپرده  حساب  به  را  شده  ارزیابی  قیمت  درصد  ده  حداقل 
نموده باشند و در صورت انصراف برنده ده درصد ایداعی به نفع صندوق دولت ضبط می 
انقلاب شهرستان فلاورجان  اجرای احکام کیفری دادسرای عمومی و  اول  گردد. شعبه 

1132270/م الف

گرچــه تعداد زیادی کارگردان با یک فیلم، بســیار موفق 
داریم اما معدود سینماگرانی تاکنون توانسته اند در همه آثار خود 

سطحی بالا از کیفیت را حفظ کنند.
مجلــه انگلیســی »FaR ouT« در گزارشــی به مرور 
فیلمســازانی پرداخته که به اصطلاح فیلم بد نمی سازند و آثار 
آنها همگی به درجه ای از موفقیت دســت یافته اند، برخلاف 
کارگردانی که شــاید یک شاهکار ســینمایی در کارنامه خود 
داشــته باشــند اما نتوانســتند روند موفقیت خود را در ادامه 

فعالیتشان به پیش ببرند.
»مارتین اسکورسیزی« اولین نامی است که در میان این 
کارگردانــان به ذهن خطور می کنــد، گرچه فیلم هایی چون 
»هوانورد« و »سکوت« از ساخته های این کارگردان ۷۸ ساله 
به عقیده برخی اندکی طولانی مدت و ســانتیمامتال به نظر 
برســد اما به هیچ عنوان فیلم های بدی نیستند و دیگر آثار او 
در فهرست برترین فیلم ها قرار می گیرند. »اسکورسیزی« در 
طول دوران فعالیت خود در سبک های مختلفی از »خیابان های 
پائین شهر« تا »جزیره شاتر« فیلم ساخته و نقطه اشتراک همه 
ماجراجویی ســینمایی او کیفیتی آثاری است که با مخاطبان 

سهیم می شود.
»کریستوفر نولان« نیز از آن دسته سینماگرانی نیست که 
نه تنها که با حفظ تداوم همچنان فیلم های موفق و هیجان انگیز 
می سازد، بلکه معمولا پروژه های سینمایی خود را با بودجه ای 
کمتــر از برآورد اولیه و زمانی زودتر از موعد برنامه ریزی آماده 
می کند و به همین دلیل هر استودیو فیلمسازی و تهیه کننده ای 
بی تاب همکاری با اوست. »نولان« که به خوبی نیاز مخاطب 
سینما را می شناسد و می داند در مقطع کنونی چه چیزی برای 
آنها سرگرم کننده اســت، از خلاق ترین کارگردانان تمام ادوار 

است.
اصغر فرهــادی کارگــردان ایرانی که دو جایزه اســکار 
بین المللی در کارنامه دارد، سینماگر مولفی است که در آثارش 

به عمق درون احساســات انسانی می پردازد و گرچه شاید در 
رادار همه فیلم دوستان قرار نداشته باشد، اما بهترین جا برای 
شــروع تماشای آثار او فیلم »جدایی« است. پرداخت صادقانه 
و پراحســاس فرهادی به موضوع انسانیت، تأثیرگذار و هنری 
است.»بونگ جون-هو« دیگر کارگردان آسیایی حاضر در این 
فهرست است که ســال گذشته با کسب اسکار بهترین فیلم 
با »انَگل« توجهات را بیش ازپیش به ســمت خود جلب کرد 
اما این کارگردان کره ای پیش از سال ۲۰۲۰ نیز چندین فیلم 
کلاســیک و موفق چون »خاطرات قتل« و »سگ هایی که 
پارس می کنند گاز نمی گیرند« را نیز به سینما آورده بود. »جان 

هرت« بازیگر انگلیســی که در فیلم »برف شکن« با »بونگ 
جون-هو« بازی کرده پیش ازایــن در اظهارنظری او را یکی 
از بهترین کارگردانانی توصیف کــرده بود که تاکنون مقابل 
دوربینش رفته است. »بونگ جون-هو« کارگردانی است که 
در ساخت آثارش به روح فیلمنامه هایش بسیار وفادار است و 
به خوبی می داند چگونه با هدایت بازیگران، به فیلمنامه زندگی 
ببخشد.»کوئنتین تارانتینو« از کارگردانان کمال گرای سینماست 
که اعلام کرده پس از ساخت دهمین فیلم بلند خود از دنیای 
ســینما خداحافظی می کند و کار خــود را در عرصه ادبیات و 
یا نقد ســینما پی خواهد گرفــت. »تارانتینو« پیش از نهمین 

ســاخته اش »روزی روزگاری در هالیوود« ساخت فیلم های 
موفقی چون »سگ های انباری«، »داستان عامه پسند«، »بیل 
را بکش«، »حرامزده های لعنتی« و »هشت نفرت انگیز« را در 
کارنامه سینمایی دارد.برادران »کوئن« که از چیره دست ترین 
فیلمنامه نویســان هالیوودی نیز هستند و آثاری چون »جای 
برای پیرمردها نیست«، »فارگو«، »بارتون فینک«، »ای برادر 
کجایی؟« و ... را به ســینما آورده اند در کنار »دنیس ویلنوو« 
کارگردان فرانسوی- کانادایی، »مارتین مکدونا« و دو فیلمساز 
زن یعنی »کلی رایکارت« و »گرتا گرویگ« دیگر چهره های 

حاضر در فهرست کارگردانانی هستند که فیلم بد نمی سازند.

قطع همکاری نتفلیکس و 
آمازون با جوایز گلدن گلوب

کمپانـی هـای نتفلیکـس و آمـازون اعـلام کردنـد 
تـا زمـان عـدم اعمـال تغییـرات سـاختاری و معنـادار 
هالیـوود همـکاری  انجمـن مطوبوعـات خارجـی  بـا 

نخواهنـد کـرد.
بـه گـزارش هالیـوود ریپورتر، پـس از انتشـار مقاله 
افشـاگرانه لـس آنجلس تایمز درباره شـرایط اسـفناک 
تنـوع نـژادی و قومـی در میـان انجمـن مطبوعـات 
خارجـی هالیـوود )HFPa(، فشـارها بـه این سـازمان 
کـه مسـئولیت برگـزاری جوایـز گلـدن گلـوب را بـر 
عهـده دارد بیشـتر و بیشـتر شـده اسـت و اخیـرا دو 
کمپانـی بـزرگ نتفلیکـس و آمـازون هـم بـه صورت 
رسـمی اعـلام کـرده اند تا اعمـال تغییرات معنـادار در 
رابطـه بـا قوانین نـژادی و قومـی، هر گونـه همکاری 
را بـا انجمـن مطبوعات خارجـی هالیـوود  متوقف می 

. کنند
هیـات مدیـره انجمن مطبوعـات خارجـی هالیوود، 
ایجـاد تغییـرات بـزرگ سـاختاری  از  هفتـه گذشـته 
در ایـن سـازمان خبـر داده بـود کـه شـامل افزایـش 
اعضـاء تـا ۵۰ درصـد در یـک بـازه زمانـی ۱۸ ماهه و 
بـا نـگاه بویـژه بـه روزنامه نـگاران سـیاه پوسـت می 
شـود امـا اعلام این تغییرات از سـوی اغلب تشـکلات 
هالیـوودی ناکافـی بـه نظـر مـی رسـد و پیـش از این 
نیـز کمپانـی هـای روابط عمومـی هالیوودی و شـبکه 
NBC نیـز اعـلام کـرده بودنـد، رویدادهـای مرتبط با 
انجمن مطبوعـات خارجی هالیوود شـامل جوایز گلدن 

گلـوب را بایکـوت مـی کنند. 
نشـریه لـس آنجلـس تایمـز در شـماره ۲۶ فوریـه 
خـود در گزارشـی فـاش کـرد کـه ۸۶ عضـو انجمـن 
سفیدپوسـت  همگـی  هالیـوود  خارجـی  مطبوعـات 
هسـتند و هیـچ روزنامـه نـگار سـیاه پوسـتی در میان 
اعضـای آن حضـور نـدارد، کـه ایـن موضـوع انتقادات 
فراوانـی را نسـبت بـه سیاسـت هـای ایـن انجمـن 
ایجـاد کرده اسـت. اعضای انجمن مطبوعـات خارجی 
هالیـوود از میـان روزنامه نگاران سـاکن در کالیفرنیای 
جنوبـی انتخـاب مـی شـوند کـه بـرای رسـانه هـای 
خارجـی می نویسـند. تنهـا ۳۵ درصـد از ۸۶ عضو این 
انجمـن کـه در واقـع رای دهنـدگان جوایـز سـینمایی 
کشـورهای  از  هسـتند  گلـوب  گلـدن  تلویزیونـی  و 
غیراروپایـی چـون مصر، آفریقـای جنوبـی، ژاپن، هند، 
بنـگلادش، فیلیپین، برزیل، آرژانتین، مکزیک هسـتند 
امـا سـاز و کاری بـرای افزایش تنـوع نـژادی در میان 

اعضـای ایـن انجمـن وجود نداشـته اسـت.

داغی تازه بر دل جامعه 
موسیقی اصفهان

مهـدی رسـتمانه، آهنگسـاز باسـابقه و نوازنـده تار، 
سـه تـار و کمانچـه اصفهـان کـه چندیـن سـال بـا 
بیمـاری سـرطان دسـت و پنجـه نـرم مـی کـرد، روز 
گذشـته به دیـار باقی شـتافت.طراوت رسـتمانه، دختر 
ایـن هنرمنـد با تایید خبر درگذشـت او به ایسـنا گفت: 
بعـد از گذشـت قریب به سـه سـال از آخریـن جراحی 
پـدر و عبور از دوران شـیمی درمانی، اسـفند ماه سـال 
۱۳۹۹ متوجـه شـدیم کـه سـرطان در بـدن ایشـان 
ریشـه دوانـده و پیـش روی کـرده اسـت.وی با اشـاره 
بـه سـختی هایی کـه ایـن هنرمنـد در طول ۳۰ سـال 
فعالیـت هنـری خـود با آن مواجـه بوده اسـت، تصریح 
کـرد: متاسـفانه در کشـور مـا هنرمنـدان بعـد از مرگ 
شـناخته می شوند.رسـتمانه، دربـاره ی کارنامـه ی ایـن 
هنرمنـد مرحـوم توضیـح داد: پـدرم در کنسـرت های 
متعـددی بـه عنـوان کمانچه و تـار نواز حضور داشـت 
و دو کنسـرت »گـروه مهـر« و »روایتـی دیگـر« را در 
دهـه ی ۸۰  برگـزار کـرد، اما بیمـاری  اجازه نـداد آلبوم 
شـخصی اش را کـه شـامل قطعـات و تصنیـف هـای 
نابـش بـود منتشـر کنـد و گنجینـه ی او ناتمـام باقـی 
مانـد.وی یـادآور شـد: کنسـرت »سـوته دلان« کـه به 
یاد اسـتاد سیروس ساغری در سـال ۱۳۹۴ برگزار شد، 
آخریـن کنسـرتی بود که پـدرم در آن حضور داشـت و 
آن جـا کمانچـه نواخـت. در میانه ی دهه هشـتاد تا نود 
نیـز کنسـرت های دیگـری ماننـد کنسـرت تکنـوازان 
تشـکیل شـد که پـدرم به عنـوان آهنگسـاز، تک نواز و 

بداهـه نـواز تـار در آن حضـور یافت.
مراسـم خاکسـپاری مهدی رسـتمانه، روز یکشـنبه 

۱۹ اردیبهشـت مـاه برگـزار خواهد شـد.

  ورود »آدم های چهارباغ«
به کتابفروشی ها برای چهارمین 

بار
کتاب »آدم های چهارباغ« درواقع ماجراهای عادله دواچی 
در هتل جهان است که در روزنامه منتشر می شد و حاوی 
حدود ۴۴ قسمت داستان های کوتاه و پیوسته ای است که چند 

شخصیت اصلی دارد.
داستان های کتاب »آدم های چهارباغ« مجموعه یکسری 
وقایع است که در هتل جهان نخستین و قدیمی ترین هتل 
اصفهان اتفاق می افتد و آدم های چهارباغ در آن نقش دارند. 
داستان های این کتاب به صورت سریالی طی ۴۵ هفته، در 
سال های ۹۶- ۹۷ در روزنامه های اعتماد و شرق منتشر شدند.

در پشت جلد این کتاب آمده است:
»این کتاب تشکر ناچیز من است از شهری که خیلی 
دوستش دارم. خوشحالم که صبح ها در اصفهان از خواب بیدار 
می شوم و اجازه دارم از او بنویسم. آدم های چهارباغ وقتی تمام 
شد، داستان آدم های چهارباغ دیگری شروع شد که آن ها را 
هم می نویسم! یک روز به اصفهان گفتم: تو مرا دوست داری؟ 

خندید و من سرایدار اصفهان شدم!«
و  شد  متولد  تهران  در   ۱۳۳۷ سال  در  خدایی  علی 
سال هاست در اصفهان سکونت دارد. او نویسنده مجموعه 
داستان های »از میان شیشه از میان مه«، »تمام زمستان مرا 
گرم کن« و »کتاب آذر« است. خدایی در رونمایی از کتاب 
»آدم های چهارباغ« درباره هدف خود از نوشتن کتاب گفته 

بود:
و  سیاست  ها  گذشته  سال  دو  اصفهان  »شهردار 
بدون  سه شنبه های  ازجمله  داشت.  بسیاری  پیشنهادهای 
خودرو و یا اینکه گردشگری و چهارباغ را محور قرار داد و 
از همه شهروندانش خواست که آنطور که می توانند، کمک 

بدهند. من تلاش کردم که با نوشتن این کار را بکنم«.
مجموعه داستان »آدم های چهارباغ« اثر علی خدایی در 
۱۳۲ صفحه تومان توسط نشر چشمه برای نخستین بار در 

سال ۱۳۹۸ منتشر شد.

پخش یک سریال جدید با 
بازی اکبر عبدی

آبی«  »روزهای  تلویزیونی  سریال  از  قسمت  اولین 
پنجشنبه، ۲۳ اردیبهشت ماه مصادف با عید سعید فطر از شبکه 

پنج سیما پخش می شود.
به گزارش روابط عمومی شبکه پنج سیما، این سریال 
در ۲۶ قسمت ۴۰ دقیقه ای به سفارش گروه فیلم و سریال 
شبکه پنج تهیه و تولیدشده و اکبر عبدی، نادر سلیمانی، مهران 
رجبی، فریبا متخصص و ایرج نوذری، ازجمله بازیگران این 

پروژه تلویزیونی هستند.
به ویدا  این سریال هم می توان  بازیگران  از دیگر 
جوان، سامان صفاری، امیر غفارمنش، علی سلیمانی، 
افشین  تبار،  جلالی  علیرضا  نصیر،  ناصر  رامین 
مهسا  پتکی،  مجید  ساکت اف،  کیوان  سنگ چاپ، 
غفوری، مرتضی زارع، عاطفه چوپانی، مجید شهریاری، 
شهسواری  علی  امین  و  مهدوی  پریا  موحدی،  پرهام 
که  است  خانواده ای  درباره  آبی«  کرد.»روزهای  اشاره 
در شرایط مالی سخت قرار می گیرد و مجبور می شود تا 
در روستایی ساکن شوند و ارتباط آن ها با اهالی روستا، 
ماجرایی کمدی و تا حدودی فانتزی را پدید می آورد. 
مالی  مشکلات  به  توجه  با  که  خانواده ای  زندگی 
مادری شان  روستای  در  زندگی  تجربه  به  مجبور  پدر، 
می شوند و این آغاز چالش های تلخ و شیرین آن ها در 
محمدرضا  کارگردانی  به  آبی«  است.»روزهای  روستا 
تا  شنبه  از  امیری  پرویز  تهیه کنندگی  و  حاجی غلامی 
پنجشنبه هر شب ساعت ۲۳ پخش و تکرار آن روز بعد 

۱:۴۵، ۱۰ صبح و ۱۹ خواهد بود.

نماینده مدیران مسئول مطبوعات:

واکسیناسیون خبرنگاران در 
اولویت قرار گیرد

پدرام پاک آیین نماینده مدیران مسئول رسانه ها در هیات 
نظارت بر مطبوعات و خبرگزاری ها، در نامه ای که خطاب 
به سعید نمکی وزیر بهداشت و درمان و رئیس ستاد ملی 
مقابله با کرونا نوشت، خواستار اولویت بخشی به خبرنگاران در 
دریافت واکسن کرونا پس از کادر درمان، جانبازان و بیماران 

خاص شد.
در نامه پاک آیین خطاب به نمکی بر ضرورت حضور 
روزانه خبرنگاران در محیط های سربسته از قبیل بیمارستان ها، 
در  حتی  و  نمایشگاه ها  همایش ها،  خبری،  نشست های 
اجتماعات مغایر با پروتکل های بهداشتی با هدف هشداردهی 

به جامعه تاکید شده است.

قرار گرفتن نام اصغر فرهادی در یک فهرست خاص سینمایی  قفسه    سینمای جهان

  چهره ها

با وجود آنکه اجازه بازگشایی سینماها داده شده، اما برخی 
سینماداران تمایلی به باز کردن سالن ها با شرایط فعلی 
ندارند و بسیاری از سینماهای پایتخت، گیشه خود را باز 

نکرده اند.
به گزارش ایسنا، طبق مصوبه اخیر ستاد ملی مقابله با کرونا 
مشاغل گروه دو از جمله سینماها مجوز فعالیت گرفتند، اما 
باز و بسته شدن های پیاپی سالن ها، نبود مخاطب و فیلم 
جذاب چندان رغبتی را برای سینماداران باقی نگذاشته 
تا از همین امروز سینماها را باز کنند. برهمین اساس )تا 
لحظه انتشار این گزارش( در سایت های فروش بلیت جای 

بسیاری از سینماهای تهران خالی است.
در این باره علی سرتیپی که مدیر چند مجموعه سینمایی 

در تهران است، با بیان اینکه هیچ کدام از سینماهای خود 
را از امروز ۱۸ اردیبهشت ماه باز نمی کند، به ایسنا گفت: 
فعلا یکی دو روز منتظر می مانیم تا ببینیم شرایط چطور 
باز می کنیم  را  مدام سینماها  اینکه  پیش می رود چون 
و می بندیم یک نوع بلاتکلیفی برای ما و نیز کارکنان 
سینماها به وجود آورده است. باید جلسه شورای صنفی 
نمایش برگزار شود و با وزارت ارشاد تبادل نظری صورت 
گیرد تا ببینیم قرار است کارها چطور ادامه پیدا کند و 
چه حمایتی صورت می گیرد.وی افزود:  بازگشایی سینما 
یک مسئله است و اینکه مردم از باز بودن سینماها اطلاع 
داشته باشند یک مسئله دیگر است. باید برای بازگشایی 
تبلیغات صورت گیرد، با شهرداری و صدا و سیما رایزنی 

شود تا مردم بدانند که با رعایت پروتکل ها سینماها دایر 
هستند. اگر قرار باشد دو درصد ظرفیت مجاز سینما هم پر 
نشود بازگشایی فایده ای ندارد، چرا که این کار دست کم 
باید هزینه های لحظه ای سینما را پوشش دهد. در شرایط 
اقتصادی فعلی هر بار که لامپی برای نمایش فیلم در 
تحمیل  را  بالایی  بسیار  هزینه  می شود  روشن  سینما 
می کند و نمی توان در این وضعیت برای پنج نفر تماشاگر 
یک سالن سینما را باز نگه داشت.در حال حاضر فیلم های 
»خورشید« مجید مجیدی، »هفته ای یک بار آدم باش« 
شهرام شاه حسینی، »خون شد« مسعود کیمیایی، »تک 
اکران  از  نیک نژاد  اسدالله  خال« مجید مافی و »لاله« 

نوروز برای نمایش در سینماها آماده هستند.

گیشه تعطیل سینماها در روز بازگشایی
  قاب جادویی

  فرهنگ

دومین جلسه شــورای سیاستگذاری چهاردهمین جشنواره 
موسیقی نواحی ایران با محوریت نحوه انتشار فراخوان جشنواره 
و روش برپایی بخش پژوهش این رویداد برگزار شد.به گزارش 
روابط عمومی جشــنواره موسیقی نواحی، دومین جلسه شورای 
سیاســت گذاری چهاردهمین جشنواره موســیقی نواحی ایران 

با حضور محمدعلی مرآتی دبیر جشنواره، احمد صدری، حمید 
عسکری، کیوان آقامحسنی و نرگس ذاکرجعفری اعضای شورای 
سیاستگذاری جشنواره برگزار شد و اعضای شورا درباره فراخوان 
جشنواره و همچنین بخش پژوهشی جشنواره موسیقی نواحی 
ایران در این جلســه به بحث و گفت وگو پرداختند.احمد صدری 
درباره چگونگی فراخوان گفت: ابتدا باید ببینیم می خواهیم این 
فراخوان را برای چه کسانی منتشر کنیم؟ متن فراخوان باید آن قدر 
ســاده، واضح و مبرهن باشد که برای کسی سوال ایجاد نشود. 
هر واژه ای که انتخاب می کنید به گونه ای باشــد که همه آن را 
متوجه شده و بدانند موضوع این دوره از جشنواره چیست. ما در 
این جشنواره با گویش ها و فرهنگ های متفاوتی روبرو هستیم.

کیوان آقامحسنی نیز اظهار کرد: این بحث قابل تامل است، اینکه 

رابطه جشنواره با هنرمندان قرار است چطور تنظیم شوند، اهمیت 
زیادی دارد. فکر می کنم به چند واسطه خوب نیاز داریم که مناطق 
و آدم ها را شناخته و بتوانند ایده ها را منتقل کنند.حمید عسکری 
دیگر عضو شورای سیاست گذاری نیز گفت: در دوره های قبلی به 
نوازنده ها یک موضوع ارایه شده و آن ها در همان حوزه یک اثری را 
آماده و اجرا می کردند، اگر ما اساساً بخواهیم 
این را در ســطح کاملًا متفاوتی که رویکرد 
تماماً موسیقی شناسانه دارد وارد کنیم ممکن 
است باعث انتقاداتی توسط شرکت کنندگان 
نسبت به شورا شود.در بخشی دیگر از این 
جلسه، محمدعلی مرآتی به بخش پژوهشی 
جشــنواره اشــاره کرد و گفت: با توجه به 
موضوع و محورهای جشنواره از سه دانشگاه 
تهران، دانشگاه هنر و دانشگاه گیلان حدود 
۷ تا ۱۰ پایان نامه برتر شناسایی و درخواست 
مقاله خواهیم کرد.وی افزود: البته با توجه به 
محورهای جشنواره امسال، اگر از دانشجو درخواست مقاله ای در 
یک بازه زمانی و واژگانی داشــته باشیم مناسبت تر خواهد چون 
می توانیم آن را به بخش پژوهش جشنواره برسانیم، با این کار هم 
به کارهای برتر دانشگاهی توجه خاص می کنیم و هم جشنواره 
می تواند از این فرصت بهینه کتاب پژوهشی جشنواره چهاردهم 
را تهیه کند.دبیر چهاردهمین جشنواره موسیقی نواحی، در پایان 
این جلسه دعوت از نمایندگان کشورهای دیگر را منتفی ندانست 
و گفت: شاید بتوانیم به صورت محدود چند گروه موسیقی را به 
صورت آنلاین دعوت کنیم. در واقع با توجه به ارتباطات بین المللی 
که داریم، از موسیقی شناسان خارج از کشور که در باب موسیقی 
اقوام ایرانی کار کرده اند درخواست کنیم در این حوزه سخنرانی 

داشته باشند.

رامیــن ناصرنصیــر در گفت وگو با میــزان، پیرامون 
فعالیت هــای خود در عرصه بازیگــری گفت: این روزها 
مشــغول بازی در سریال »جشن سربرون« به کارگردانی 
»مجتبی راعی« هســتم و فیلمبرداری این اثر بار دیگر 
آغاز شده است. این سریال یکی از بزرگترین پروژه های 

تلویزیونی بــوده که همچنان تا 
فیلمبرداری اش  آینده  ماه  شش 

ادامه دارد.
وی در همین راستا ادامه داد: 
بر سریال جشن سربرون  علاوه 
مشــغول بــازی در مجموعــه 
تلویزیونی »بچه محل« هســتم 
که از شــبکه دوم سیما مشغول 
به پخش اســت، جشن سربرون 
بــه تازگــی کار خــود را دوباره 
آغاز کرده و با توجه به گســترده 
بودن پروژه احتمالا تا پایان سال 

مشغول این پروژه باشم. وی درباره کیفیت سریال »جشن 
سربرون« افزود: به شــدت از پروسه ساخت این سریال 
راضی هســتم، زیرا این سریال فیلمنامه بسیار خوبی دارد 
و مجتبی راعی هم به خوبی و با وسواس اثر را به جلو می 
برد، شــخص بنده به موفقیت این سریال نزد مخاطبان 

تلویزیون بسیار امیدوارم.
بازیگر ســریال »جشــن ســربرون« در قبال تئاتر و 
سینمای پساکرونا اضافه کرد: نگاه به این مقوله نمی تواند 
سردستی باشد، هنر پساکرونا نیازمند نگاهی کارشناسانه 
است، کرونا بدون شک در نگاه مردم به هنر هم تغییرات 
فراوانی خواهد کرد، سینما و تئاتر بعد از پایان دوران کرونا 

مخاطبان قبلی خود را ندارد و باید با ریشه یابی درست و 
به موقع برای مخاطبان آینده ســینما و تئاتر برنامه ریزی 
کرد، باز هم تاکید می کنم این مقوله بســیار مهم است و 

باید با فکر و صبر به آن نگریست و تصمیم گیری کرد.
بازیگر سریال »شهرزاد« درباره وضعیت کنونی تئاتر 

اضافــه کرد: واقعیــت امر برای رونق دوبــاره تئاتر هیچ 
چاره ای نیســت زیرا مسئله ســلامتی و حفظ جان مردم 
نســبت به بازگشایی تماشاخانه ها اولویت دارد، اما باید در 
این مسیر تشــکیلات حمایتی برای افرادی که شغلشان 
صرفا حضور در تئاتر است تشکیل شود زیرا زندگی تمامی 

اهالی تئاتر طی ماه های گذشته مختل شده است.
ناصر نصیر در همین رابطه خاطرنشــان کرد: تئاتر در 
مقطع کنونی به شــدت نیازمند کمک و حمایت اســت، 
نهادهــای فرهنگی دولتی باید به یاری این عرصه بیایند 
منتها تا این لحظه هیــچ حمایتی صورت نگرفته و همه 

چیز در حد وعده و شعار بوده است.

 احتمال برگزاری بخش بین الملل
 در جشنواره موسیقی نواحی

ناصرنصیر: تئاتر کشور در شرایط فعلی نیاز 
به کمک و حمایت دارد
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اقتصاد

این روزها که روند قیمت ها در بازار ارز کاهشی است، یک 
تحلیلگر اقتصادی تنها عامل موثر و کلیدی در این زمینه را 
این  در  است  معتقد  و  در وین می داند  ایران  اخبار مذاکرات 
شرایط بانک مرکزی نباید اجازه دهد نرخ ارز به کمتر از ۲۰ 
هزار تومان برسد، زیرا تولید داخل متضرر می شود بلکه باید 

برای ارز نرخ تعادلی تعیین کند. 
کامران ندری در گفت وگو با ایسنا، اصلی ترین عامل روند 
کاهش قیمت ها در بازار ارز را مذاکرات وین دانست و گفت: در 
چند روز گذشته نیز انتشار اخبار منفی از مذاکرات، بلافاصله بر 
روند بازار تاثیر گذاشت و قیمت ارز در آخرین روز هفته گذشته 

افزایش یافت . 
کاهش  دیگر  موثر  عامل  زمینه،  این  در  افزود:  وی 
تهدیدهای تحریمی است که دولت ترامپ تاکنون نه تنها برای 
اعمال تهدید سختگیری هایی نداشته بلکه مقداری گشایش ها 
هم در این زمینه ایجاد کرده که در پی آن بخشی از منابع آزاد 
و فروش نفت تا حدودی آسان تر شده است . بنابراین، رویکرد 
دولت جدید آمریکا عامل کلیدی تحولات در بازار ارز است و 
بانک مرکزی سیاست و قدم خاصی در این زمینه برنداشته 

است. 
مرکزی  بانک  البته  داد:  ادامه  اقتصادی  تحلیلگر  این 
می توانست با خرید ارز در بازار مانع کاهش قیمت ارز شود 
اما این اقدام را عملی نکرده است که استراتژی این بانک هم 
کاهش نرخ ارز است . ندری تزریق ارز توسط بانک مرکزی در 
این دوران را بعید دانست و گفت: اکنون برای ارز بانک مرکزی 
تقاضای زیادی چون برای واردات واکسن که اولویت اصلی 
کشور است ، وجود دارد و از آنجا که این بانک برای تامین ارز 
دارو، کالاهای اساسی و واکسن و... تحت فشار است، دور از 

ذهن است که در بازار ارز تزریق کند. 

در ادامه وی درباره تاثیرات روند کاهش قیمت ها در بازار 
ارز بر اقتصاد و تولید توضیح داد: هزینه تولید در اقتصاد کشور 
بسیار بالاست که ناشی از ضعف مدیریتی، بوروکراسی اداری 
است و تورم سال های اخیر هم به هزینه های تولید افزوده 
است ؛ با این شرایط اگر نرخ ارز کاهش یابد و واردات هم آزاد 
شود، واردکنندگان می توانند کالاهای تولید داخل را با قیمت 
ارزان وارد کنند که تولیدکنندگان ضرر می بینند. اگر واردات 
ممنوع شود، قاچاق افزایش پیدا می کند بنابراین، تعیین یک 
نرخ تعادلی معقول برای ارز متناسب با شرایط اقتصادی بهترین 

کار است .
مرکزی  بانک  اینکه  بیان  با  اقتصادی  کارشناس  این 
نمی تواست مانع افزایش نرخ ارز شود اما می تواند مانع کاهش 
نرخ آن شود، افزود: البته این اقدام بانک مرکزی منوط به خرید 
ارز است که باید پول پر قدرت در اقتصاد تزریق کند که تبعات 
تورمی دارد. در این زمینه، بانک مرکزی تنها نهادی است که به 
دلیل در اختیار داشتن اطلاعات اقتصادی چون حجم نقدینگی، 

پایه پولی، تورم و ... می تواند نرخ تعادلی برای ارز تعیین کند.
به  ارز  نرخ  باید  من  اطلاعات  براساس  داد:  ادامه  ندری 
پایین تر از ۲۰ هزار تومان برسد، زیرا پایین تر از این محدوده 

مشکلاتی را برای تولیدکنندگان ایجاد می کند.
وی در پاسخ به اینکه آیا تثبیت نرخ ارز در یک محدوده 
گفت:  نیست؟  بازار  روند  در  مداخله  و  دستکاری  مشخص 
بر  موثری  پولی  سیاست های  نتوانسته اند  که  کشورهایی 
اقتصادشان اعمال کنند، بهترین اقدام برای آن ها حرکت به 
سمت نرخ ارز میخکوب شده و تعیین نرخ ثابت برای ارز است. 
پیش از تحریم و با اتکا به درآمدهای ارزی کافی، بانک مرکزی 

همواره نرخ ارز را میخکوب کرده است . 
اینکه تورم  با توجه به  ادامه داد:  اقتصادی  این تحلیلگر 

بالایی در اقتصاد کشور وجود دارد، بانک مرکزی نباید نرخ ارز 
را متناسب با تورم تعدیل کند زیرا، آثار منفی بر انتظارات تورمی 
دارد و بهتر است که نرخ ارز را بالای ۲۰ هزار تومان تعیین کند 

تا تورم آتی هم در این نرخ دیده شود.
طبق گفته ندری کاهش نرخ ارز گشایشی برای مصرف 
کنندگان ایجاد می کند تا کالاهای خارجی را با قیمتی ارزان تر 
افزایش و  از آنطرف با ضربه زدن تولید، بیکاری  اما  بخرند 
درآمدهای مردم کاهش پیدا می کند بنابراین، تعیین یک نرخ 
تعادلی برای ارز و تثبیت آن برای دو تا سه سال، اقدام مهمی 
است که بانک مرکزی در ماه های آینده باید به آن توجه کند.

زمان  تحریم ها چقدر  کامل  رفع  اینکه  به  پاسخ  در  وی 
می برد که بر بازار ارز تاثیر بگذارد، گفت: اثر روانی آن فوری 

است و مردم سریع به فروش ارز اقدام می کنند. در میان مدت 
نیز دولت با فروش نفت و درآمدهای حاصل از آن، ارز به بازار 
تزریق می کند. بنابراین، خیلی زمان نمی برد که کاهش نرخ ارز 
در بازار رخ بدهد مگر اینکه بانک مرکزی مانع این امر شود 
و مازاد ارز موجود در اقتصاد را بخرد که اگر ممنوعیت های 
واردات برداشته شود، افزایش تقاضا برای ارز مانع از کاهش 

خیلی شدید نرخ ارز شود.
این کارشناس اقتصادی در پایان اظهار امیدواری کرد تا 
اینگونه نباشد که به دلایل انتخابات و منافع سیاسی دخیل 
در آن اجازه داده شود که نرخ ارز بیش از اندازه کاهش پیدا 
کند بلکه تنها عوامل اقتصادی باید در تعیین نرخ ارز تعیین 

کننده باشند. 

باشگاه سپاهان باید الگویی 
برای حرفه ای شدن سایر 

باشگاه ها باشد
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در دیدار با اعضای هیئت  
مدیره باشگاه فولاد مبارکه سپاهان بر الگو شدن سپاهان 
و  باشگاه ها  سایر  برای  ای  حرفه  باشگاه  یک  عنوان  به 
رشته های ورزشی کشور تاکید کرد. به گزارش اصفهان امروز، 
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در دیدار با اعضای هیئت  
مدیره باشگاه فولاد مبارکه سپاهان که با حضور تعدادی 
از معاونین و مدیران صورت گرفت با تاکید براینکه باشگاه 
باید الگویی برای حرفه ای شدن سایر باشگاه ها و رشته های 
ورزشی کشور باشد، افزود: باید با برنامه ریزی های مختلف و 
برگزاری همایش های علمی به سمت باشگاه داری حرفه ای 
برویم و باشگاه این رسالت را در کنار کارهای دیگر بر عهده 
دارد که در جامعه ورزشی این موضوع را نهادینه کرده و باید 
الگویی برای حرفه ای شدن برای دیگر باشگاه ها و رشته های 
ورزشی باشد. مهندس حمیدرضا عظیمیان افزود: توجه و 
حمایت از رشته هایی که مخاطب بیشتری دارد باید در اولویت 
برنامه های این باشگاه قرار بگیرد و برنامه ریزی های لازم در 
این زمینه انجام شود. وی با بیان اینکه شرکت فولاد مبارکه 
در راستای مسئولیت اجتماعی خود از  باشگاه سپاهان حمایت 
خواهد کرد، تصریح کرد : توجه به استعدادهای درخشان و 
ورزش بانوان و برنامه ریزی برای ورزش جوانان و استفاده از 
ظرفیت آنان با رویکرد امیدبخشی به جامعه مورد تاکید است. 
مدیرعامل فولاد مبارکه ورزشگاه نقش جهان را آورده مهم 
و بزرگ برای اصفهان و ایران عنوان و تاکید کرد: با توجه 
به اهمیت ورزشگاه باید نواقص آن جهت میزبانی شایسته 
مسابقات آسیایی و جهانی بزودی بر طرف گردد. عظیمیان 
با اشاره به فعالیت ۹۰ تیم ورزشی این باشگاه در گروه های 
سنی مختلف و در صدر جدول بودن تیم فوتبال سپاهان در 
بازی های لیگ برتر کشور، گفت: باشگاه سپاهان بر اساس 
رسالت و انتظاری که از آن داریم باید حمایت از رشته های 
پایه و استعدادهای درخشان را مد نظر نظر قرار دهد. وی 
ضمن قدردانی از فعالیت های ورزشی رشته های مختلف این 
باشگاه بویژه رشته فوتبال و تلاش هئیت مدیره و حمایت 
هواداران گفت: یکی از بخش هایی که می تواند نشاط و 
شادابی را به جامعه تزریق کند ورزش است و باشگاه فولاد 
مبارکه سپاهان با عملکرد خود به این مهم دست یافته است.

افزایش بهره وری در واحد فنی 
و تعمیرات شرکت فولاد سنگ 
به گزارش روابط عمومی شرکت فولادسنگ، مجتبی 
جعفریان، مدیر واحد فنی و تعمیرات این شرکت، از افزایش 
بهره وری در این واحد خبر داد که در سال ۹۹ با تلاش 
چشمگیر کارکنان این واحد محقق شده است. وی یادآور 
شد: با شکل گیری دفتر فنی برق و مکانیک در واحد فنی 
در شرکت   Pm پیشگیرانه تعمیرات  برنامه  تعمیرات،  و 
جاری سازی گردید و این امر سبب کاهش چشمگیر حجم 
تعمیرات اضطراری و توقف تجهیزات شد و افزایش ۱۶۳ 
درصدی فعالیت های نگهداری را به همراه داشت. مدیر واحد 
فنی و تعمیرات شرکت فولاد سنگ افزود: با پیاده سازی 
نظام ۵s در کارگاه های واحد فنی تعمیرات، عملیات کدینگ 
کالاها در انبار صورت پذیرفت و در ادامه دفترچه فنی قطعات 
و تجهیزات آماده  شد. در پی آن نیز سطح ذخیره انبار تعریف 
گردید و در راستای تجهیز انبار اقدامات لازم انجام گرفت. 
وی عملیات بومی سازی تجهیزات را از دیگر فعالیت های 
این واحد برشمرد و افزود: با برنامه ریزی انجام شده عملیات 
بومی سازی و ساخت قطعات از دی ماه ۱۳۹۹ در دستور کار 
قرار گرفت و امیدواریم در سال جدید با گسترش روند این 
به همراه  برای شرکت  قابل توجهی  فعالیت، صرفه جویی 
داشته باشد. جعفریان مدیر واحد فنی و تعمیرات شرکت فولاد 
سنگ در پایان این موفقیت ها را نتیجه تلاش شبانه روزی و 
کار جهادی پرسنل واحد فنی و تعمیرات شرکت دانست و از 

زحمات آنان تشکر و قدردانی کرد.

ثبت رکورد جدید در مجتمع 
فولاد سبا 

مجتمع فولاد سبا در راستای عمل به شعار سال و همزمان 
با شب قدر و شهادت حضرت علی علیه السلام توانست به 
تولید روزانه ۵ هزار و ۱۲۳ تن کلاف گرم دست پیدا کند 
و مدیر عامل این مجتمع از دستیابی به تولید سالیانه یک 
میلیون و ۶۰۰ هزار تن کلاف گرم در صورت برطرف شدن 
موانع خبر داد. به گزارش ایراسین، مصطفی عطایی پور اظهار 
کرد: در سال »تولید؛ پشتیبانی ها؛ مانع زدایی ها« و همزمان با 
شب قدر و شهادت امام علی )ع( با تلاش و همدلی کارکنان 
مجتمع فولاد سبا تولید کلاف گرم در این مجتمع به ۵ هزار و 
۱۲۳ تن رسید. وی با بیان این که رکورد قبلی تولید در مجتمع 
فولاد سبا به میزان ۵ هزار و ۶۲ تن در ۲۶ اردیبهشت ماه 
سال گذشته ثبت شد، گفت: رکورد جدید علیرغم موانع زیاد 
به ویژه شیوع کرونا و کاهش نیروی انسانی در خطوط تولید 
به دست آمده است. عطایی پور گفت: از این میزان  تولید 
حدود ۹۰ درصد آن مربوط به ورق های ضخامت ۲ میلی متر 
با کیفیت مطلوب است که یکی از محصولات پرکاربرد در 
تولید لوله و پروفیل و آبگرمکن در کشور به شمار می رود. 
بخشی از این ورق های تولیدی در شرکت فولاد مبارکه نورد 
سرد می شود و با ارزش افزوده بالا در صنایع لوازم خانگی، 
ورق رنگی و ورق های گالوانیزه کاربرد خواهد داشت. به 
گفته مدیر مجتمع فولاد سبا تلاش حداکثری مدیریت و 
کارکنان این مجتمع، تأمین مواد اولیه و قطعات، بهره گیری 
از تجارب ارزشمند گذشته، افزایش سرعت تولید در خطوط 
مختلف تولید ازجمله فولادسازی، ریخته گری و نورد گرم و 
همچنین از کاهش توقفات اضطراری و افزایش کیفیت آهن 
اسفنجی تولیدشده در این مجتمع، مهم ترین دلایل ثبت این 

رکورد است. 

همه وظیفه داریم پاسخگوی 
مطالبات کارگران باشیم

همزمان با روز کاروکارگر،  پروین صالحی نماینده مردم 
جمع  در  اسلامی  شورای  مجلس  در  مبارکه  شهرستان 
اعضای شورای تأمین شهرستان مبارکه گفت: همه ما وظیفه 
داریم تا در جهت پاسخگویی به مطالبات کارگران تا جایی که 
از دستمان برمی آید گام برداریم. به گزارش اصفهان امروز، 
صالحی در این نشست که با حضور مدیرعامل فولادمبارکه 
برگزار شد، با بیان این که فولاد مبارکه در صنعت حرف های 
دارد، خاطرنشان کرد: مجلس شورای  برای گفتن  زیادی 
امور  همه  در  که  است  نظارتی  بُعد  یک  دارای  اسلامی 
می تواند این بُعد نظارتی را اعمال کند اما به زعم بنده حقیر 
این جنبه نظارتی می تواند از راه های مختلف دیگری اعمال 
گردد. نماینده مردم شهرستان مبارکه در مجلس شورای 
اسلامی در خصوص معضل کم آبی ادامه داد: طبق گزارشات 
واصله از میزان آب در سد زاینده رود، این میزان نسبت به 
سال گذشته از نصف هم کمتر است و مدیریت توزیع آب 
باید به گونه ای باشد که هم کشاورزان راضی باشند و هم 
چرخ صنعت بچرخد. وی با تشکر از مسئولان فولاد مبارکه 
تأکید کرد: علی رغم بالا بودن تعداد کارگران این شرکت، 
دستورالعمل های مقابله با شیوع ویروس کرونا بهتر از هر 
جای دیگری در شهرستان مبارکه رعایت گردیده است به 
طوری که فاصله گذاری ها در سرویس های حمل و نقل به 
خوبی صورت گرفته است؛ مسأله سلامتی نسبت به مسائل 
اقتصاد و تولید اولویت بیشتری دارد. تمایل همه اعضای 
شورای تامین و من بر این بود که از نزدیک و در دیدار 
حضوری در سطح شرکت فولادمبارکه روز کار و کارگر را 
به کارگران ساعی این بنگاه صنعتی تبریک بگوییم اما به 
دلیل شرایط خاص و رعایت پروتوکل های بهداشتی توفیق 
دیدار عزیزان سلب شد. صالحی با اشاره به مطالبات کارگری 
و  فرزندان جانبازان  بیان داشت:  مبارکه  در شرکت فولاد 
ایثارگرانی که شاغل در شرکت های پیمانکاری فولاد مبارکه 
هستند، متقاضی تبدیل وضعیت هستند؛ این موضوع ۲ بار در 
صحن علنی مجلس شورای اسلامی مطرح گردیده که برای 
دومین بار مورد تصویب قرار گرفت و این مسأله در بودجه 
سال ۱۴۰۰ هم دیده شد. لازم به ذکر است جلسه شورای 
تامین مباركه با مدیرعامل شركت فولاد مباركه با حضور 
اصغر هدایت سرپرست فرمانداری شهرستان مبارکه، پروین 
صالحی مبارکه نماینده مردم شهرستان مبارکه در مجلس 
شورای اسلامی و دیگر مسئولان شهرستان مبارکه برگزار 

گردید.

تأمین اکسیژن رایگان توسط 
فولاد مبارکه کمک برای بهبود 

بیماران کرونایی 
بیمارستان  گفت:  لنجان  شهدای  بیمارستان  رئیس 
شهدای لنجان تاکنون کمک ها و حمایت های بسیاری از 
سوی شرکت فولاد مبارکه دریافت کرده است اما تأمین 
اکسیژن رایگان برای بیماران کرونایی ازجمله مهم ترین 
اقدامات این شرکت بوده که نشان از دغدغه فولاد مبارکه 
شیوع  ایراسین؛  گزارش  به  است.  مردم  سلامتی  برای 
ویروس کرونا در کل کشور طی ۲ سال اخیر مشکلات 
بسیاری را برای بسیاری از استان ها همچون استان اصفهان 
ایجاد کرده و گذر از بحران را به مهم ترین موضوع این 
به  بهداشت  تبدیل کرده است. سفر وزیر  استان صنعتی 
این استان برای شرکت در بیست و سومین آیین پویش 
ره سلامت و آغاز فاز سوم کار آزمایی بالینی واکسن کرونا 
در اصفهان بهانه ای شد تا بار دیگر مدیریت شرایط کرونایی 
در این استان و به خصوص کمک ها و حمایت شرکت های 
بزرگ صنعتی همچون فولاد مبارکه را در قالب مسئولیت 
اجتماعی که بر عهده آن ها است؛ بررسی کنیم. شرکت 
فولاد مبارکه از ابتدای شیوع گسترده کرونا با تأمین اکسیژن 
رایگان و تجهیز بیمارستان ها  آن هم نه فقط بیمارستان های 
استان اصفهان بلکه برای کل کشور توانسته است به خوبی از 
پس این رسالت ملی خود بربیاید. رئیس بیمارستان شهدای 
لنجان درخصوص اقدامات انجام شده از سوی شرکت فولاد 
مبارکه در دوران کرونا در گفت وگو با ایراسین اظهار کرد: 
بیمارستان شهدای لنجان تاکنون کمک ها و حمایت های 
بسیاری از سوی شرکت فولاد مبارکه دریافت کرده است 
بیماران کرونایی ازجمله  اما تأمین اکسیژن رایگان برای 
که  است  بوده  مبارکه  فولاد  شرکت  اقدامات  مهم ترین 
دارد.  مردم  سلامتی  برای  شرکت  این  دغدغه  از  نشان 
محمد سوداوی با بیان این مطلب در ادامه افزود: از مهرماه 
سال ۹۹ که بنده مسئولیت این بیمارستان را قبول کردم 
کمک های بسیاری خوبی از سوی شرکت فولاد مبارکه 
به این بیمارستان صورت گرفته که ازجمله مهم ترین آن ها 
پرداخت هزینه خرید تجهیزات مورد نیز بخش کووید بوده 
که کمک بسیار اثرگذاری برای این بخش بوده است، زیرا 
ما توانستیم تجهیزات موردنیاز برای بیماران کووید ۱۹ را 
با کمک شرکت فولاد مبارکه خریداری کردیم. وی افزود: 
همچنین اکسیژن مایع نیز که یکی از نیازهای مهم و اصلی 
برای بیماران کرونایی است از سوی فولاد مبارکه به صورت 
به  منجر  و  است  ارزشمند  بسیار  که  شده  تأمین  رایگان 
پیشگیری و جلوگیری از فوت بیماران کرونایی شده است. 
رئیس بیمارستان شهدای لنجان در ادامه تصریح کرد: برای 
روز پرستار نیز جهت تقدیر از پرستارانی که بیماران کرونایی 
را مدیریت می کردند و در خط مقدم این بخش قرار داشتند از 
سوی شرکت فولاد مبارکه تقدیر و تشکر شد که اقدام بسیار 
سازنده و روحیه بخشی برای پرسنل درمان بود. سوداوی در 
پایان گفت: بنده به عنوان یک خدمتگزار در حیطه سلامت از 
مدیرعامل و هیئت مدیره شرکت فولاد مبارکه کمال تشکر را 
دارم که دغدغه سلامتی مردم را دارند و در حیطه مسئولیت 
اجتماعی به فکر مردم و بیماران هستند. به نظر بنده شرکت 
فولاد مبارکه در این حیطه نقش بسیار خوبی داشته و ما 
امیدواریم بتوانیم همچنان از این حمایت و محبت آن ها برای 

بیماران در بیمارستان شهدای لنجان بهره مند شویم.

اعضای  جمع  در  مباركه  فولاد  شركت  مدیرعامل 
اقدامات  به  اشاره  با  مبارکه  شهرستان  تأمین  شورای 
پیشگیرانه این شرکت در راستای مقابله با شیوع ویروس 
کرونا خاطرنشان کرد: برخلاف افزایش تولید، آمار ابتلا به 

ویروس کرونا در شرکت فولاد مبارکه بسیار پایین است.
به گزارش اصفهان امروز، حمیدرضا عظیمیان در این 
دیدار که همزمان با روز کاروکارگر و با حضور نماینده مردم 
شهرستان مبارکه در مجلس شورای اسلامی در شرکت 
فولاد مبارکه برگزار شد، گفت: سال ۹۹ برای فولاد مبارکه 
سال رکوردها شد چراکه حدود ۷۴ رکورد در همه بخش ها 
صورت گرفت؛ رکورد تولید فولاد خام در فولاد مبارکه 
هیچ گاه از ۶ میلیون و ۴۵۰ هزار تن سال ۹۶ عبور نکرده 
بود اما ساعت ۱۱ صبح ۳۰ اسفند سال گذشته با همت و 
همراهی کارکنات شرکت، موفق به عبور از رکورد تولید ۷ 

میلیون تن فولاد خام شدیم.
به  توجه  با  گذشته  سال  زمستان  در  وی،  گفته  به 
افزایش مصرف برق و گاز در کشور، با قطعی ۲۵ روزه 
برق و گاز در این شرکت، تولید روزانه ۲۳ هزار تن را از 
دست دادیم که اگر این ۲۵ روز هم در حال تولید فولاد 

بودیم و آن اتفاق نیفتاده بود، از رکورد ۷.۵ میلیون تن 
تولید فولاد خام هم عبور کرده بودیم که این رقم بیش از 
ظرفیت اسمی تولید ۷.۲ تن فولاد خام در شرکت فولاد 

مبارکه است.
بار  اولین  برای  مبارکه  فولاد  کرد:  خاطرنشان  وی 
توانست در فروردین ماه سال جاری به تولید ۷۰۰ هزار تن 
تختال برسد، این در حالی است که رکوردهای قبل بین 

۶۳۰ تا ۶۴۰ هزار تن تولید بوده است.
حمیدرضا عظیمیان میزان فروش محصولات فولاد 
مبارکه در سال گذشته را قابل قبول ارزیابی کرد و ادامه 
داد: در سال گذشته برای نخستین بار، ۷ میلیون و ۶۷۰ 
هزار تن بار ورق های فولادی تحویل مشتریان دادیم که 
این امر موجب به وجود آمدن آرامش در بازار شد و خیال 
تولید  نیاز  مورد  مواد  بابت موجودی  از  را  تولیدکنندگان 

راحت کرد.
عظیمیان با بیان این که کار هیچ گاه در فولاد مبارکه 
تعطیل نمی شود، تأکید کرد: سیستم بارگیری و تحویل بار 
فولاد مبارکه در تمامی نواحی این شرکت برقرار است و 
خوشبختانه به مسائل معیشتی، رفاهی و ایمنی کارگران 

توجه ویژه ای گردیده است.
دستورالعمل های  کنترل  و  نظارت  به  اشاره  با  وی 
بهداشتی علی رغم تردد روزانه حدود ۲۰ هزار نفر نیروی 
کنترل های  با  داشت:  اذعان  مبارکه  فولاد  در  انسانی 
صورت گرفته در راستای پیشگیری از شیوع ویروس کرونا، 
با اینکه تولید در بیشتر نواحی شرکت با افزایش همراه 

هست، آمار ابتلا در این شرکت بسیار پایین است.
وی متذکر شد: هزینه هایی در دوران دفاع مقدس برای 
ساخت و تأسیس شرکت فولاد مبارکه خرچ شده حالا باید 
در راستای انجام مسئولیت های اجتماعی مثل کمک به 
زلزله زدگان، سیل زدگان و در حال حاضر کمک به نابودی 

ویروس کرونا به مردم بازگردد.

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه با اشاره به مشکلات 
کمبود آب اصفهان و کاهش میزان آب موجود در سد 
زاینده رود، اضافه کرد: فولاد مبارکه در راستای کمک به 
اجرای مصوبه تأمین خسارت کم آبی کشاورزان و حمایت 
از کشاورزان اصفهانی، ۱۰۰ میلیارد تومان به ستاد مربوط 
در استانداری اصفهان کمک کرد تا بخشی از مشکلات 

این عزیزان برطرف گردد.
با  مباركه  تامین  شورای  جلسه  است  ذکر  به  لازم 
مدیرعامل شركت فولاد مباركه با حضور اصغر هدایت 
پروین صالحی  مبارکه،  فرمانداری شهرستان  سرپرست 
مبارکه نماینده مردم شهرستان مبارکه در مجلس شورای 
اسلامی و دیگر مسئولان شهرستان مبارکه برگزار گردید.

مدیرعامل فولاد مبارکه خبر داد

 رکودشکنی های متوالی فولاد مبارکه
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   خبر

  ۶i n f o @ e s f a h a n e m r o o z . i r
w w w . e s f a h a n e m r o o z . i r برای پیــگیری جدیدتـــرین اخبار

در سایت اصفهان امروز اسکن کنید

   خبر

مدیرعامـل شـرکت فـولاد سـنگان از دسـت یابی بـه 
رکـورد جدیـد تولیـد ماهانه به میـزان ۴۲۲ هـزار و ۶۶۹ تن 

گندلـه در فروردین مـاه سـال جـاری خبـر داد.
بـه گـزارش اصفهان امـروز، علـی امرایی ضمـن اعلام 
ایـن خبر اظهـار کرد: شـرکت صنایع معدنی فولاد سـنگان 
به عنـوان زیرمجموعه گـروه فولاد مبارکه موفق شـد بعد از 
رکوردهـای پی درپی در سـال جهش تولیـد، در فروردین ماه 
امسـال با وجـود تعطیلی در ایام نـوروز و موج چهـارم کرونا 
به بیشـترین رکورد ماهانه تولید گندله دسـت یابد تا نشـان 
دهـد عـزم خـود را بـرای عمـل به شـعار سـال جـزم کرده 

است.
مدیرعامل فولاد سـنگان با اشـاره به اینکه این شـرکت 
در سـال گذشـته بـا تولید سـه میلیـون و ۳۰۴ هـزار و ۱۲۴ 
تـن گندلـه موفق بـه ثبت رکـورد تولید سـالیانه شـد، ادامه 
داد: علیرغـم تمـام موانـع موجـود اعم از کمبود کنسـانتره و 
محدودیت هـای بـرق و گاز توانسـتیم بـه رشـد قابل توجـه 
۱۳۰ درصـدی تولیـد گندلـه در سـال ۹۹ نسـبت بـه مدت 
مشـابه در سـال ۹۸ دسـت یابیـم تـا سـهم مهمی در رشـد 
۶.۵ درصـدی تولید گندله در کشـور به عنـوان دومین قطب 

تولیـد گندلـه در شـرق کشـور را ایفا کنیم.

وی بـا اشـاره بـه ارسـال روزانـه بیـش از ده هـزار تـن 
گندلـه به عنـوان مـاده اولیه پایدار به شـرکت فـولاد مبارکه 
گفـت: برنامه ریزی منسـجم و ضابطه مند در شـرکت فولاد 
سـنگان باعث شـد تا تأمین بخشـی از گندله موردنیاز فولاد 
مبارکـه تأمیـن شـود و در رسـیدن بـه اهـداف تولیـدی که 
محـور اصلی شـعارهای سـال در سـال های گذشـته اسـت 

نائل شـویم.
امرایـی بـا تأکیـد بـر کیفیـت مطلـوب تولیـدات گندله 
فـولاد سـنگان اظهـار کـرد: بـا بهینه سـازی خطـوط تولید 
و بومی سـازی قطعـات و تجهیـزات عـلاوه بـر رشـد کمی، 
کیفیـت محصـولات تولیـدی ایـن شـرکت متناسـب بـا 

اسـتانداردهای شـرکت فـولاد مبارکـه اسـت.
وی بـا اشـاره بـه تأسـیس کارخانـه کنسـانتره سـازی 
بـا ظرفیـت ۵ میلیـون تـن در خردادمـاه گذشـته گفـت: در 
راسـتای جلوگیـری از خـام فروشـی و جایگزینـی معـدن 
به جـای نفـت هماهنـگ بـا گام دوم انقلاب این شـرکت با 
حمایـت کامل شـرکت فـولاد مبارکـه بزرگ تریـن کارخانه 

تولیدکننـده کنسـانتره را در شـرق کشـور احـداث نمـود.
مدیرعامـل فـولاد سـنگان بـه اهتمـام شـرکت فـولاد 
اسـتان  در  اجتماعـی  مسـئولیت های  ایفـای  در  سـنگان 
خراسـان رضوی هم اشـاره ای کرد و گفت: این شـرکت در 
سـال گذشـته رتبه برتـر بهـره وری را در میان صد شـرکت 
صنعتـی کشـور به دسـت آورد و بـرای حفظ محیط زیسـت 
و تأمیـن آب پایـدار درصـدد اسـت تـا از پسـاب فاضـلاب 
شـهرهای اطـراف خـواف اسـتفاده کند. شـایان ذکر اسـت، 
شـرکت صنایع معدنـی فولاد سـنگان با هدف تولیـد پایدار 
بخشـی از گندلـه موردنیاز شـرکت فـولاد مبارکـه اصفهان 
واحـد  حاضـر  حـال  در  و  شـد  تأسـیس  سـال ۱۳۹۴  در 
گندله سـازی این شـرکت با ظرفیت اسـمی ۵ میلیون تن و 
همچنیـن با راه انـدازی کارخانـه کنسانتره سـازی با ظرفیت 
مشـابه واحـد گندله سـازی درصـدد تحقـق اهـداف تولیدی 

این شـرکت اسـت.

مصطفی عطایی پور، مدیرعامل مجتمع فولاد سبا، درباره 
رکورد جدید این مجموعه اظهار کرد: در سال »تولید؛ پشتیبانی ها؛ 
مانع زدایی ها« و هم زمان با شب قدر و شهادت امام علی )علیه 
السلام( با تلاش و همدلی کارکنان مجتمع فولاد سبا تولید 

کلاف گرم در این مجتمع به ۵ هزار و ۱۲۳ تن رسید.
به گزارش اصفهان امروز، وی با بیان این که رکورد قبلی 
تولید در مجتمع فولاد سبا به میزان ۵ هزار و ۶۲ تن در ۲۶ 
اردیبهشت ماه سال گذشته ثبت شده بود، گفت: رکورد جدید 
علی رغم موانع زیاد به ویژه شیوع کرونا و کاهش نیروی انسانی در 

خطوط تولید به دست آمده است.
مدیرعامل مجتمع فولاد سبا اظهار کرد: از این میزان  تولید 
حدود ۹۰ درصد آن مربوط به ورق های ضخامت ۲ میلی متر با 
کیفیت مطلوب است که یکی از محصولات پرکاربرد در تولید 
لوله و پروفیل و آبگرمکن در کشور به شمار می رود. بخشی از این 
ورق های تولیدی در شرکت فولاد مبارکه نورد سرد می شود و با 
ارزش افزوده بالا در صنایع لوازم خانگی، ورق رنگی و ورق های 

گالوانیزه کاربرد خواهد داشت.
به گفته عطایی پور تلاش حداکثری مدیریت و کارکنان این 
مجتمع، تأمین مواد اولیه و قطعات، بهره گیری از تجارب ارزشمند 
گذشته، افزایش سرعت تولید در خطوط مختلف تولید ازجمله 
فولادسازی، ریخته گری و نورد گرم و همچنین کاهش توقفات 
اضطراری و افزایش کیفیت آهن اسفنجی تولیدشده در این 

مجتمع، مهم ترین دلایل ثبت این رکورد است.
وی تأکید کرد: با آماده سازی فعالیت های نوسازی اتوماسیون 
نورد گرم و ریخته گری در مجتمع فولاد سبا می توان گام بزرگی 
برای تحقق تولید سالیانه یک میلیون و ۶۰۰ هزار تن کلاف گرم 
برداشت.مدیر مجتمع فولاد سبا ضمن قدردانی از تلاش کارکنان 
و حمایت های مدیریت ارشد فولاد مبارکه اظهار امیدواری کرد در 
ادامه این روند موفقیت آمیز همچنان شاهد تثبیت شرایط موجود 
خطوط تولید و دست یابی به اهداف از پیش تعیین شده در مجتمع 

فولاد سبا باشیم.
بهمن خلیلی، مدیر عملیات مجتمع فولاد سبا نیز در این باره 
تصریح کرد: با توجه به پیوستگی خطوط تولید در مجتمع فولاد 

سبا ثبت این رکورد به منزله ثبت رکورد در واحدهای بالادستی از 
جمله تولید مذاب در کوره های قوس و ریخته گری اسلب نازک 

است.
و  فولادسازی  خطوط  در  روز،  این  در  کرد:  اضافه  وی 
از  نشان  که  شد  ریخته گری  و  تولید  ذوب   ۳۶ ریخته گری 
هماهنگی و آمادگی در تمام خطوط تولیدی و پشتیبانی در این 

واحد صنعتی است.
مدیر عملیات مجتمع فولاد سبا گفت: کاهش توقفات خطوط 
تولید در مجتمع فولاد سبا و همدلی و انگیزه بالای پرسنل، 
علی رغم شیوع بیماری کرونا از دلایل اصلی ثبت این رکورد 

است.
خلیلی در پایان از تلاش پرسنل مجتمع فولاد سبا تشکر و 
اظهار کرد: از تمام کارکنان خطوط تولید، پشتیبانی و خدماتی 
این مجتمع و مدیریت شرکت فولاد مبارکه قدردانی می کنم 
و امیدوارم با حمایت مدیریت ارشد شاهد ارتقای تولید در این 

مجتمع صنعتی باشیم.
سبا  فولاد  مجتمع  گرم  نورد  رئیس  ناظم الرعایا،  مهدی 
نیز اظهار کرد: این موفقیت واحد نورد گرم مرهون زحمات و 
برنامه ریزی تمام همکاران تولید، تعمیرات، اتوماسیون نورد، کارگاه 
غلتک و کارگاه تکمیل و ارسال محصول مجتمع فولاد سبا است 
که با پشتیبانی و حمایت مدیریت و دفاتر فنی تولید و تعمیرات 

و خدمات فنی پشتیبانی و اداری مجتمع فولاد سبا محقق شد.
وی افزود: کیفیت محصولات در این روز به میزان ۹۷.۲۷ 

درصد تولید و خارج از برنامه صفر است.
رئیس نورد گرم مجتمع فولاد سبا گفت: این رکورد با شیوع 
گسترده موج چهارم کرونا و محدودیت دستورالعمل های بهداشتی 
به دست آمد؛ به گونه ای که با برگزاری جلسات غیرحضوری 
تعمیرات، کیفیت و رکورد روزانه درصدد عمل به شعار سال 
آماده سازی  اخیر،  ماه های  در  داد:  ادامه  برآمدیم.ناظم الرعایا 
نصب قفسه نورد و راه اندازی سیستم جدید اتوماسیون نورد نیز 
در حال اجراست که با اجرای این مهم در آینده نزدیک، شاهد 
 افزایش تولید و ارتقای کیفیت محصولات مجتمع فولاد سبا 

خواهیم بود.

با تلاش کارکنان و حمایت مدیران محقق شد؛

دست یابی به بیشترین تولید ماهانه گندله 
در فولاد سنگان

دست یابی به رکورد روزانه ۵۱2۳ تن کلاف 
گرم در مجتمع فولاد سبا

مذاکرات وین فضای بازار دلار را تغییر داد

مهار ارز سرکش
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ورزش
   خبر کوتاه  منهای فوتبال

سرمربی تیم ملی راهی 
اصفهان می شود

سـرمربی تیـم ملی فوتبـال ایران بـه همراه دسـتیاران 
خـود برای تماشـای دیدار حسـاس سـپاهان و پرسـپولیس 
بـه اصفهـان سـفر می کنـد. کادر فنـی تیـم ملـی فوتبـال 
تماشـای دوئـل  بـرای  امـروز  قـرار اسـت صبـح  ایـران 
حسـاس در کـورس قهرمانـی لیگ بیسـتم میان سـپاهان 
و پرسـپولیس، بـه اصفهـان سـفر کنند تـا از نزدیـک و در 
ورزشـگاه نقش جهـان نظاره گـر عملکرد شـاگردان نویدکیا 
و گل محمدی باشـند. اسـکوچیچ و دسـتیارانش در ماه های 
گذشـته اغلـب بازی هـای لیـگ برتـر را از نزدیـک تماشـا 
کرده انـد و سـعی دارنـد تـا بهترین هـای لیـگ برتـر را در 
اردوی پیـش روی تیـم ملـی دعـوت کننـد و بـا خـود بـه 
منامـه و مسـابقات حسـاس مقدماتی جـام جهانـی ۲۰۲۲ 
قطـر ببرنـد. تقابـل هفتـه بیسـت و دوم لیگ برتـر فوتبال 
ایـران میان سـپاهان اصفهان و پرسـپولیس تهران امشـب 

در ورزشـگاه نقش جهـان اصفهـان برگـزار می شـود.

آسیب های فراوان تعویق لیگ 
به باشگاه ذوب آهن

عضـو هیئت مدیره و سـخنگوی باشـگاه ذوب آهن ابراز 
امیـدواری کـرد هیچ یـک از دو تیـم اسـتقلال و ذوب آهـن 
پـس از پایـان بـازی بهانـه داوری نداشـته باشـند. رسـول 
کربکنـدی حرف هایـش را در مـورد شـرایط سـختی کـه 
سبزپوشـان بـرای برگـزاری دیـدار برابـر اسـتقلال بـا آن 
مواجـه شـده اند، این طور آغـاز کرد و گفت: متاسـفانه تاخیر 
دوروزه بـازی بـا اسـتقلال همـه برنامه ما را برهـم ریخت. 
تصمیماتـی که متاسـفانه هیچ کس هم زیربـارش نمی رود. 
ایـن باعث شـد کـه تیم ما هـم دچار خسـارات مالی شـود 
و هم کارهـای فنـی مربیان را تحـت تاثیر خودش قـرارداد. 
به هرحـال مربـی برنامه ریـزی می کنـد و تمـام برنامه های 
تمرینـی و مسـابقات را بـر همیـن اسـاس سـازماندهی 
می کنـد. این هـا البتـه متاسـفانه چیزهایـی هسـتند کـه 
سـازمان لیـگ کمتر به آن هـا توجه دارد. کربکندی سـپس 
با اشـاره به دربی تهران که در هفته بیسـت و سـوم برگزار 
خواهـد شـد، ادامـه داد: مـا حـالا در پیـش بـازی دربی هم 
هسـتیم. امیـدوارم حـالا کـه بی برنامگی ها اذیتمـان کرده، 
داوران نخواهنـد رعایـت دربـی را بکننـد تا حـق به حق دار 
برسـد و ازنظر داوری دچار مشـکل نباشـیم و یک قضاوت 
خـوب باشـد. امیـدوارم هـر تیمـی از فرصت هایـش بهتـر 
اسـتفاده کنـد و شایسـته تر اسـت، برنـده بـازی باشـد و ما 
دیگر بهانه قضاوت نداشـته باشـیم. اتفاقـا داور خوبی را هم 
انتخـاب کرده انـد ولـی امیـدوارم تحـت تاثیر دربی نباشـد.

مدافع سپاهان مشکوک به 
کرونا

مدافـع چـپ سـپاهان بـه دلیـل بـروز برخـی علائـم 
ویروس کرونا در خانه قرنطینه شـده اسـت. شـایان مصلح 
مدافـع چـپ سـپاهان کـه پـس از پشـت سـر گذاشـتن 
مصدومیـت در اردوی تیـم علائـم بیمـاری کرونـا را بـروز 
داده بـود، بـه قرنطینـه خانگـی رفـت و بـه زودی پـس از 
تسـت شـرایط او مشـخص خواهد شـد. مدافع چپ سـابق 
پرسـپولیس کـه دوره مربیگـری گابریـل کالـدرون از ایـن 
تیـم کنار رفت و به سـپاهان منتقل شـد، اکنون در آسـتانه 
تقابـل بـا تیم سـابق خود به همیـن دلیل قادر بـه همراهی 
طلایی پوشـان نخواهد بود. پرسـپولیس و سـپاهان امشـب 
در دیـداری حسـاس و سرنوشت سـاز در جـدول رده بنـدی 

برابـر یکدیگـر قـرار خواهنـد گرفت.

سپاهان در بهترین فرم چند 
سال اخیر قرار دارد

پیشکسـوت پیشـین سـپاهان و اسـتقلال بـر ایـن باور 
اسـت کـه تقابـل سـپاهان و پرسـپولیس از کیفیـت بالایی 
برخـوردار خواهد بود. حسـاس ترین دیدارهای هفته بیسـت 
و دوم لیـگ برتـر فوتبـال را امشـب تیم هـای سـپاهان بـا 
پرسـپولیس و اسـتقلال بـا ذوب آهن برگـزار خواهنـد کرد. 
نتایـج دیدارهـای نماینـدگان تهـران و اصفهـان اهمیـت 
زیـادی در تعییـن قهرمـان این فصـل خواهد داشـت. احمد 
جمشـیدیان در مـورد مصاف سـپاهان با پرسـپولیس عنوان 
کـرد: سـپاهان در بهتریـن فـرم چند سـال اخیر قـرار دارد و 
در دیدارهایـش نمایشـی باکیفیـت بـالا ارائـه می کنـد. این 
تیـم بخـت زیادی برای کسـب عنـوان قهرمانی بیسـتمین 
دوره لیـگ برتـر دارد. در مقابل پرسـپولیس هم در وضعیت 
ایده آلی قرارگرفته اسـت. سرخ پوشـان پایتخت پس از فشـار 
زیـادی کـه به خاطـر حضـور در فینال فصل گذشـته لیگ 
قهرمانـان آسـیا متحمل شـدند و بـه خاطر خسـتگی امتیاز 
از دسـت دادنـد، دوبـاره بـه کـورس قهرمانی بازگشـتند و با 
جـذب بازیکنـان لایق در نیم فصل در شـرایط بسـیار خوبی 
هسـتند. آن هـا باصلابـت از گروهشـان در لیـگ قهرمانان 
آسـیا صعـود کردند و بـدون تردید مصاف فـردای این تیم با 
سـپاهان بـازی فوق العاده خوبی خواهد شـد که موردحمایت 
شـدید هواداران قرار می گیرد. تیمی که برنده مسـابقه شـود 
بـا سـه امتیاز این مسـابقه گام بلنـدی به سـوی قهرمانی بر 
خواهـد داشـت. وی دربـاره اینکـه پرسـپولیس بهترین خط 
دفاعی لیگ و سـپاهان بهترین خط حملـه را در اختیاردارند، 
تصریـح کـرد: به نظـرم در چنین بازی بزرگـی بهترین خط 
دفـاع و خـط حملـه مـلاک نیسـت. هـر دو تیم برای سـه 
امتیـاز بـازی می کننـد و قـدرت شکسـت یکدیگـر رادارند. 
شـکی وجـود نـدارد کـه تقابـل سـپاهان و پرسـپولیس از 
کیفیـت بالایـی برخوردار خواهـد بود و برخـلاف بازی رفت 
کـه دو تیم به تسـاوی صفـر بر صفـر رضایت دادنـد در این 
مسـابقه شـاهدبازی زیبایی از سـوی هر دو تیم خواهیم بود 

و معتقـدم تقابـل دو تیم گل خواهد داشـت.

ملی پوش اصفهانی تیراندازی 
به دنبال سهمیه المپیک

ملی پوش اصفهانی ریکرو تیراندازی باکمان می گوید 
تلاش می کنیم در مسابقات جام جهانی فرانسه بتوانیم با 
کسب سهمیه تیمی سه نفره و با توجه به سهمیه انفرادی 
که قبلا به دست آوردیم با آمادگی راهی المپیک توکیو 
شویم. امین پیرعلی درباره وضعیت خود به منظور شرکت در 
مسابقات کاپ جهانی سوئیس، اظهار کرد: تمرینات خوب 
و باکیفیتی را پشت سر گذاشتیم و وضعیت خوبی داریم، 
تلاش همه ارائه بهترین عملکرد در مسابقه سوئیس و 
بعدازآن شرکت در جام جهانی فرانسه است، چراکه تمرکز ما 
کسب سهمیه تیمی رشته ریکرو است. وی افزود: بر اساس 
برنامه شرکت در کاپ جهانی سوئیس، قرار است بیست و 
پنجم اردیبهشت عازم این کشور شویم. مرحله اول مسابقات 
کاپ جهانی در کشور گواتمالا برگزار شد که با حضور در 
این مسابقات، برای شرکت در رقابت های فرانسه آماده 
شدیم. ملی پوش اصفهانی ریکرو تیراندازی باکمان درباره 
وضعیت سهمیه ایران در المپیک، گفت: خوشبختانه در سال 
۲۰۱۹ در مسابقات قهرمانی آسیا که حکم انتخابی المپیک 
را داشت، موفق به کسب سهمیه انفرادی )یک نفر سهمیه( 
در رشته ریکرو شدیم و نگرانی بابت سهمیه انفرادی نداریم، 
اما برای گرفتن سهمیه تیمی سه نفره تلاش می کنیم. در 
مسابقات فرانسه برای کسب سهمیه تیمی و انفرادی در 
بخش بانوان تلاش می کنیم. پیرعلی با اشاره به اینکه طی 
یک سال گذشته به دلیل شیوع ویروس کرونا در هیچ 
مسابقه ای شرکت نداشته اند، اضافه کرد: بعد از یک سال 
عازم مسابقات ترکیه شدیم و خوشبختانه اردوی تدارکاتی 
خوبی هم داشتیم. بعد از مسابقات کاپ جهانی سوئیس و 
جام جهانی فرانسه که امیدوارم با کسب سهمیه المپیک 
همراه باشد، باید تمام تمرکز خود بر روی آماده سازی تیم 

جهت حضوری موفق در المپیک توکیو بگذاریم.

معادلات پیچیده قهرمانی لیگ 
فوتسال برای گیتی پسند

در قالب هفته نهم از دور نهایی لیگ برتر فوتسال تیم 
گیتی پسند اصفهان مقابل سن ایچ ساوه به پیروزی رسید. 
رقابت های لیگ برتر فوتسال در هفته نهم از مرحله دوم 
پنج شنبه شب گذشته پیگیری شد که دریکی از بازی ها تیم 
گیتی پسند اصفهان میهمان سن ایچ ساوه صدرنشین بود؛ 
این بازی درنهایت با نتیجه چهار بر سه به سود گیتی پسند به 
پایان رسید. گیتی پسند که در هفته گذشته برابر تیم فرش  آرا 
مشهد شکست خورده بود، برای ماندن در کورس قهرمانی 
به هر سه امتیاز این بازی نیاز داشت، در غیر این صورت 
تقریباً دیگر امیدی برای قهرمانی نمی ماند؛ در سمت دیگر 
نیز سن ایچ با تساوی ارزشمندی که مقابل مس به دست 
آورده بود با ۱۷ امتیاز در صدر جدول قرار داشت و هر دو تیم 
برای حفظ موقعیت خود با تمام قوا وارد میدان شدند. در نیمه 
 اول تیم میزبان موفق تر عمل کرد و توانست با دو گل رضا 
سپندار و پژمان بهاوند پیروز از میدان خارج شود. در همین 
نیمه علی اصغر حسن زاده توانست یکی ازگل های خورده 
گیتی پسند را جبران کنند و نیمه اول با نتیجه دو بر یک 
به سود سن ایچ به پایان رسید. نیمه دوم هردو تیم با تمام 
توان وارد شدند، سن ایچ برای حفظ نتیجه و گیتی پسند برای 
جبران، ابتدا گیتی پسند توانست با گل مسعود یوسف بازی را 
به تساوی بکشاند ولی چند دقیقه بعد پژمان بهاوند گل دوم 
خود در این بازی و گل سوم تیمش را به ثمر رساند تا باری 
دیگر میزبان پیش بیفتد. در ادامه گیتی پسند که دیگر چیزی 
برای از دست دادن نداشت با تمام قوا حمله کرد و موفق شد 
توسط سعید احمدعباسی بار دیگر بازی را به تساوی بکشاند؛ 
دروازه  موفق شد  بازهم  احمدعباسی  دوم  نیمه  پایان  تا 
سن ایچ را باز کند تا درنهایت گیتی پسند با نتیجه چهار بر 
سه پیروز میدان باشد. گیتی پسند با این پیروزی و کسب ۱۷ 
امتیاز با تفاضل گل بهتر نسبت به سن ایچ در رده دوم جدول 
قرار گرفت و این تیم را به رده سوم فرستاد؛ مس سونگون 
هم که توانست مقاومت البرز را شکست دهد با ۱۹ امتیاز 
جای سن ایچ را در صدر گرفت؛ به این ترتیب تکلیف قهرمان 
این دور لیگ برتر در هفته آخر رقابت ها مشخص می شود. 
در هفته پایانی رقابت ها گیتی پسند میزبان مقاومت البرز و 
مس سونگون میزبان کراپ است؛ گیتی پسند در صورتی 
می تواند قهرمان لیگ برتر شود که هر سه امتیاز این بازی 
را به دست آورد و در آن سمت مس صدرنشین مغلوب 

حریف خود شود.

صید ستاره ها در اردوی تیم 
ملی والیبال

اردوی تدارکاتی تیم ملی والیبال در حال برگزاری است 
اما اخباری که این روز ها از این تیم شنیده می شود چندان 
در راستای حرفه ای گری نیست. ملی پوشان والیبال در حالی 
خود را برای حضور در المپیک و جام ملت ها آماده می کنند 
که چهارشنبه هفته گذشته آخرین لژیونر ها هم آمدند، تیم 
تکمیل شد و کار با بهترین ها برای کسب بهترین عنوان 
پیگیری می شود. اتفاقاتی که این روز ها در حاشیه تمرینات 
آماده سازی تیم ملی می افتد صدای ولادیمیر آلکنو سرمربی 
صاحب نام تیم ملی را درآورده است چراکه برخی ها در طول 
اجرای برنامه های آماده سازی پیگیر اهداف باشگاهی خود 
هستند. بازیکنی که باید تمام افکار و برنامه ریزی هایش در 
شرایط کنونی در اختیار تیم ملی و اهداف ایران باشد در این 
روز ها چرتکه و ماشین حساب دست گرفته و مبلغ پیشنهادی 
باشگاه ها را با یکدیگر مقایسه می کند تا جایی که سکان دار 
تیم ملی به این مسئله معترض است. این که بازیکنان 
حرفه ای برای حضورشان در لیگ باشگاهی برنامه ریزی 
کنند، امری منطقی است، اما این که ستاره های کشورمان 
باید شش دانگ در اختیار تیم ملی باشند، ولی حالا آن ها 
در جریان تمرینات دغدغه پول و قرارداد باشگاهی دارند، 

غیرمنطقی است و تبعات زیادی به همراه دارد. 

هفتـه بیسـت و دوم لیگ برتـر را باید نبرد تمـام فوتبالی تیم های 
دو  کـرد.  محسـوب  اصفهـان  نماینده هـای  بـا  پایتخت نشـین 
دیـدار بسـیار حساسـی که هم بـرای سـپاهان و ذوب آهـن و هم 
پرسـپولیس و اسـتقلال از اهمیت فوق العاده ای برخوردار اسـت. دو 
بـازی کلاسـیک کـه نزدیک بـه نیـم قـرن قدمـت دارد؛ از اوایل 
دهـه پنجـاه تا قرن تا ۱۴۰۰ تازه از راه رسـیده؛ اما دو دیدار امشـب 
از سـویی نبـرد طلایـی پوشـان اصفهانی بـا سرخ پوشـان تهرانی 
بـر سـر قهرمانـی خواهـد بـود و گاندوها نیز با پسـران آبـی برای 
هـدف دیگـری خواهنـد جنگیـد. ذوبی هـا در پایی جدول شـرایط 
متزلزلـی دارنـد و برای فرار از منطقه سـقوط باید شـاگردان فرهاد 
مجیـدی را قربانـی کنند. این در حالی اسـت کـه میزبان هم برای 
مانـدن در کـورس قهرمانـی همچنان کورسـوی امیـدی دارند. بر 
ایـن اسـاس هر چهـار تیمی کـه امشـب در اصفهان و تهـران به 
میـدان می آینـد انگیزه هـای خاصی بـرای پیروزی دارنـد و همین 

موضـوع جذابیـت بازی هـای پیـش رو را دوچنـدان می کند.
Á نبرد سپاهان و پرسپولیس در نقطه جوش

تیـم فوتبال سـپاهان امشـب در حالـی میزبان پرسـپولیس خواهد 
بـود کـه از آخرین پیـروزی زردهای اصفهانی مقابـل حریف حدود 
شـش سـال می گذرد. مردادماه سـال ۹۴ شـاگردان حسین فرکی 
کـه آن زمان سـکان هدایـت سـپاهان را بر عهده داشـت دریکی 
بـازی پرگل خانگی موفق به شکسـت چهار بـر دو حریف قدیمی 
شـدند. از آن زمـان بـه دیگـر نماینـده طلایـی پوشـان اصفهانی 
دیگر نتوانسـتند بـردی خانگی را مقابل حریـف صاحب نام تهرانی 
بـه نـام خود ثبـت کننـد. در چهارفصل اخیـر چهار جـدال این دو 
تیـم در اصفهـان با دو پیروزی و دو تسـاوی برای تیم سـرخپوش 
تهرانی به پایان رسـیده اسـت. البته سـپاهانی ها فصل گذشـته در 
بـازی رفـت کـه در ورزشـگاه آزادی برگزار شـد بـا دو گل میزبان 
را از پیـش رو برداشـتند؛ امـا دیـدار امشـب دو تیـم جدا از سـابقه 
تاریخـی ایـن بازی کـه بـه ال کلاسـیکوی ایرانی شـهرت یافته 
اسـت یک دوئـل تمام عیـار جدولی به شـمار می رود. سـپاهانی ها 

در صـورت پیـروزی عـدد امتیـازی خودشـان را بـه ۴۷ رسـانده و 
فاصلـه ای شـش امتیـازی را با میهمـان ایجاد خواهند کـرد که پر 
کـردن آن از سـوی شـاگردان یحیـی گل محمدی بسـیار دشـوار 
خواهـد بـود. از آن طرف برتری پرسـپولیس هم هـر دو تیم را هم 
امتیـازی کـرده و رقابـت قهرمانـی را بـه اوج خواهند رسـاند. رقم 
خـوردن نتیجـه تسـاوی هـم به ایجـاد اختـلاف چهار امتیـازی و 
کم رنـگ شـدن امید قهرمانـی پرسپولیسـی ها می انجامـد. بر این 
اسـاس بـه نظر می رسـد هـدف نخسـت طلایی پوشـان اصفهان 
و سرخ پوشـان تهرانـی در درجـه نخسـت حفـظ دروازه و سـپس 
اسـتفاده از اشـتباه خـط دفاعـی حریـف باشـد چراکـه هیچ یک از 
ایـن دو تیـم نمی خواهنـد بازنـده ورزشـگاه نقش جهـان اصفهان 

را تـرک کنند.
Á دوئل ذوب آهن و استقلال برای پیروزی

ذوب آهـن در ۱۰ رویارویـی لیـگ برتـری آخـرش برابر اسـتقلال 
فقـط یک بار پیروز شـده کـه مربوط اسـت به تقابل دور برگشـت 
لیـگ هفدهـم کـه سبزپوشـان اصفهانـی با نتیجـه دو بـر یک از 

سـد آبی هـا عبـور کردنـد. البته اسـتقلال در ۹ مصـاف دیگر، تنها 
چهـار بـار برنده شـده و نیمـی از ۱۰ رویارویی هـای اخیـرش برابر 
ذوب آهـن بـا نتیجه تسـاوی بـه پایان رسـیده اسـت. ذوب آهن در 
چهارفصـل اخیـر در آزادی موفق به کسـب پیروزی نشـده و تنها 
یک تسـاوی به دسـت آورده اسـت. اسـتقلال و ذوب آهن در جام 
حذفـی هـم باید به مصـاف هم بروند کـه آن دیدار هـم در آزادی 
برگـزار می شـود؛ اما تیم فوتبال ذوب آهن امشـب با حریف بسـیار 
سرسـخت و پرانگیـزه پیـکار خواهد کـرد. اسـتقلالی ها که همین 
هفتـه گذشـته بـا طعم صعـود بـه مرحله حذفـی لیـگ قهرمانان 
آسـیا بـه تهـران بازگشـتند در حال حاضـر تیم آماده ای به حسـاب 
می آینـد. تیمـی که در لیگ قهرمانان آسـیا ۱۴ بـار دروازه حریفان 
را بـاز کـرد تـا نشـان دهد از چـه پتانسـیل خیره کننـده ای در خط 
حملـه برخوردار اسـت. شـیخ دیاباته و مهدی قائـدی در خط آتش 
آبی هـا زوجـی رویایـی را تشـکیل داده انـد. زوجـی کـه قابلیت به 
آتـش کشـیدن دروازه هـر تیمی را دارند. بر این اسـاس نخسـتین 
وظیفـه مجتبـی حسـینی و کادر فنـی ذوب آهن اتخاد سیسـتمی 
بـرای از کار انداختـن مهاجمـان زهـردار اسـتقلال خواهـد بـود. 
البتـه بـه نظـر می رسـد نبـرد اصلـی جنـگ هافبک هـای دو تیم 
در میانـه میـدان باشـد. جایی که مرکـز ثقل دو تیم را شـکل داده 
و هـر تیمـی بتـوان کنتـرل بهتری بر ایـن منطقه از زمین داشـته 
باشـد جریـان بـازی را هـم در اختیـار خواهد گرفت. اسـتقلالی ها 
هافبک هـای بـا تکنیکـی چـون مهـدی مهـدی پـور، داریـوش 
شـجاعیان، مسـعود ریگـی، بابـک مرادی و فرشـید اسـماعیلی را 
در اختیاردارنـد کـه موتـور محرکـه تیمشـان بـه شـمار می رونـد. 
از آن طـرف ذوبی هـا بـا بازیکنانـی چـون میـلاد جهانـی، محمـد 
سـلطانی مهـر، رضـا محمودآبـادی و سـینا اسـد بیگـی بایـد بـه 
نیـروی جوانـی و دوندگـی بی امـان آن هـا تکیـه کننـد. در پایـان 
بایـد نقـش دروازه بان هـای اسـتقلال و ذوب آهن هم اشـاره کرد. 
جایـی که قرار اسـت رشـید مظاهری و شـهاب گـردان نقطه اتکا 
قفس هـای تـوری تیم هایشـان باشـند و دو گلـری کـه حـالا باید 

بـا کولـه بـاری از تجربـه از داشته هایشـان نهایت بهـره را ببرند.

سپاهان و ذوب آهن امشب به مصاف پرسپولیس و استقلال می روند

 ترافیک فوتبالی در اتوبان اصفهان
 به تهران

اسـتقلال و ذوب آهـن در هفته هـای پیـش رو دوبـار 
مقابـل یکدیگر قـرار خواهند گرفت. طبـق برنامه ریزی 
سـازمان لیگ تیم های اسـتقلال و ذوب آهن امشـب در 
چارچـوب رقابت هـای هفتـه بیسـت و دوم لیـگ برتـر 
مقابـل یکدیگـر قـرار می گیرنـد. ایـن در شـرایطی که 
دو تیـم در جـام حذفـی نیـز بایـد با هـم روبه رو شـوند. 
در مراسـم قرعه کشـی رقابت هـای مرحلـه یک هشـتم 
نهایـی جـام حذفـی مشـخص شـد کـه اسـتقلال و 
دیـدار کننـد و حـالا طبـق  بـا هـم  بایـد  ذوب آهـن 
برنامه ریـزی شـاهد انجـام دو مسـابقه این دو تیـم در 
یـک بازه زمانـی کمتر از دو هفته خواهیم بود. سـازمان 

لیـگ فوتبـال در نظـر دارد تا قبل از برپایـی اردوی تیم 
ملـی چهـار دیـدار دوم از مرحله یک هشـتم نهایی جام 
حذفـی را هـم برگـزار کند که بر این اسـاس اسـتقلال 
و ذوب آهـن عـلاوه بـر بـازی امشـب خـود تـا قبـل از 
چهـار خـرداد یک مسـابقه دیگر در جـام حذفی خواهند 
داشـت. نکتـه قابل توجـه این کـه هـر دو بـازی بین دو 
تیـم اسـتقلال و ذوب آهـن در مسـابقات لیـگ و جـام 
حذفـی بایـد در تهـران برگـزار شـود که شـرایط خوبی 
بـرای اسـتقلال اسـت تا بـا بـرد در لیگ به سـپاهان و 
پرسـپولیس نزدیـک شـود و بـا بـرد در جـام حذفـی به 
جمـع هشـت تیم برتـر مسـابقات فوتبـال جـام حذفی 

صعـود کنـد. درواقـع ذوب آهـن شـانس تیم اسـتقلال 
بـرای بالا رفتـن درصد موفقیتش در مسـابقات مختلف 
لیـگ و جام حذفی محسـوب می شـود. زمـان برگزاری 
بـازی حذفـی دو تیـم هنـوز به طـور دقیق اعلام نشـده 
و قـرار اسـت سـازمان لیـگ زمان ایـن دیـدار را اعلام 
کنـد. گفتنـی اسـت؛ اسـتقلال در مرحلـه قبلـی جـام 
حذفـی هـم وقتـی بـا پیـکان روبـرو شـد که چنـد روز 
بعـدش در لیـگ برتـر بـا این تیم بـازی داشـت و حالا 
اسـتقلال در حالـی در لیـگ بیسـتم با ذوب آهـن بازی 
می کنـد کـه چنـد روز بعـد بایـد در جـام حذفـی بـه 

مصـاف ایـن تیم بـرود.

استقلال و ذوب آهن؛ دو بازی در کمتر از دو هفته

درخشــش یاسین سلمانی هافبک ۱۹ ساله سپاهانی در 
دو بازی آخر ســپاهان بار دیگر به چشم آمد و نشان داد که 
عملکرد خوب او اتفاقی نبوده است. یاسین سلمانی هافبک 
طلایی پوشــان در دو دیدار آخر ســپاهان که به عنوان یار 
تعویضی به میدان آمد عملکرد فوق العــاده ای از خود به جا 

گذشت. ســلمانی در بازی با نســاجی درحالی که سپاهان 
ده نفره بود به جای ســجاد شهباززاده به زمین مسابقه آمد و 
بارها و بارها خط دفاعی نســاجی را آزار داد. سلمانی جوان 
که هافبک کاملی نشان داده تکنیک فوق العاده ای هم دارد و 

صحنه های زیبایی را هم در این بازی از خود به جای گذاشت. 
این صحنه ها باعث شــد هواداران ســپاهان را در روزهای 
کرونایی که خبری از حضور در ورزشــگاه نیست در فضای 
مجازی حسابی به وجد آورد و ســپاهانی ها امیدوارند حالا 
حالا ها از ســتاره ای که از ۱۳ ســالگی در باشگاه خودشان 
رشد کرده استفاده کنند. دریبل های 
تماشایی سلمانی به دیدار نساجی 
هم ختم نشــد و نمایش های این 
بازیکن در دیــدار جام حذفی هم 
ادامه دار بــود و با یک حرکت زیبا 
زمینه ساز گل دوم سپاهان در این 
دیدار شــد؛ جایی که پــس از جا 
گذاشــتن چند بازیکن برای سجاد 
شهباززاده موقعیت سازی کرد و این 
بازیکــن گل دوم را در پیروزی دو 
بر صفر مقابل خوشه طلایی ثبت 
کــرد. کاپیتان تیم ملی جوانان که 
در رده های پایه با سپاهان موفق به 
کســب پنج عنوان قهرمانی شده بی شک پدیده این فصل 
رقابت ها بوده و نشان داده پتانسیل بالایی دارد و اگر همین 
روند ادامه دار باشد آینده درخشانی پیش روی جوان گرگانی 

سپاهانی ها قرار دارد.

دیدار تیم های ســپاهان و پرســپولیس را می توان ال 
کلاسیکو ایرانی نامید. مسابقه ای که جمعی از بهترین های 
فوتبال ایران در آن حضور دارند. ســپاهان در حال حاضر 
۴۴ امتیازی اســت و با یک بازی بیشــتر در صدر جدول 
لیگ برتر قرار دارد. پرسپولیس ۴۱ امتیازی هم در رده دوم 

ایســتاده. این تیم در تعطیلات 
لیــگ برتر در لیــگ قهرمانان 
بازی کرده و بازیکنانش شــاید 
کمی خسته باشــند اما سپاهان 
قبــراق و ســرحال بــه مصاف 
سرخ پوشان تهرانی خواهد رفت. 
شــاگردان محرم نویدکیا هم در 
سخت کوش  حریف  حذفی  جام 
خود خوشه طلایی ساوه را کنار 
زد تا مدعی قهرمانی در دو جام 
باشد. سرمربی تیم سپاهان نشان 
داده برخلاف برخــی از مربیان 
اسم ورســم دار به دنبال حواشی 

نیست و فقط به متن فکر می کند. او تلاش کرده با تفکر 
و ادبیات جدیدش خون تازه ای به فوتبال باشگاهی تزریق 
کند و در این راه نیز موفق بوده است. یحیی گل محمدی 
هم همواره سعی می کند تیمش در میدان حرفش را بزند و 

کمتر به حواشی بی مورد می پردازد. همین مسائل نوید یک 
بازی تاکتیکی، زیبا و تماشاگرپسند را می دهد. این بازی 
بدون تعارف شش امتیازی است. برنده صدرنشین خواهد 
بود و گام بزرگی برای رســیدن بــه قهرمانی برمی دارد. 
تســاوی در این مسابقه به سود ســایر رقبای بالانشین 

جــدول خواهد بود و باعث می شــود اســتقلال و دیگر 
تیم ها امیدوارتر بازی ها را دنبــال کنند. هرچند با نتیجه 
 مســاوی جایگاه اول و دومی سپاهان و پرسپولیس حفظ 

می شود.

کاپیتان تیم ملی جوانان ستاره این روزهای 
سپاهان

دوئل سپاهان با پرسپولیس ال کلاسیکوی 
شش امتیازی

A.Ehteshami@esfahanemrooz.ir
امیر حسین احتشامی |  

تیـم پرسـپولیس در حالـی به مصـاف سـپاهان می رود 
کـه مهاجمـان ایـن تیم به فـرم آمـاده خود رسـیده اند. 
پرسـپولیس در لیـگ بیسـتم شـرایط متفاوتـی را ازنظر 
خـط حملـه داشـته اسـت. در چهـار سـالی کـه ایـن 
تیـم قهرمانـی لیـگ برتـر را بـه دسـت آورد، مهاجـم 
اصلـی اش تعـداد گل هـای خـود را دورقمـی کردنـد اما 
ایـن فصل مهـدی عبدی عملکـرد نامطلوبی داشـت و 
مغانلـو و آل کثیـر هـم هنـوز در لیـگ برتـر بـه توفیق 
خاصـی نرسـیده اند. بااین حـال زوج خـط حملـه جدیـد 

پرسـپولیس کـه در لیـگ قهرمانـان آسـیا بـازی کنـار 
یکدیگـر را تجربـه کردنـد، توانسـتند شـش گل وارد 
دروازه رقبـا کننـد و میانگیـن هـر بـازی یـک گل را به 
ثبـت برسـانند؛ آمـاری که اگـر در لیگ برتر هـم تکرار 
شـود، تمام مشـکلات خط حمله پرسـپولیس را برطرف 
خواهـد کـرد. نکتـه جالـب اینکـه هـر دو مهاجـم جزو 
برتریـن گلزنـان لیـگ نوزدهـم بودنـد و حـالا فرصت 
بـازی در تیمـی دیگر را کنار هـم پیداکرده اند. شـهریار 
مغانلـو ۱۳ گل و عیسـی آل کثیـر ۱۲ گل بـه ثمـر 

رسـاندند تـا روی هـم ۲۵ گل زده باشـند. در دو بـازی 
سرنوشت سـاز پرسـپولیس مقابل اسـتقلال و سـپاهان، 
بـه درخشـش  از هـر زمـان دیگـری  بیـش  قرمزهـا 
مهاجمـان خـود نیاز دارند. اگر پرسـپولیس بتواند شـش 
امتیـاز از ایـن دو بازی بگیرد، صدرنشـینی قاطعانه ای را 
رقـم خواهـد زد و ازایـن رو، ایـن دو بازی بـرای قرمزها 
اهمیـت ویـژه ای دارد. نکتـه جالب اینکه فصل گذشـته 
مغانلـو و آل کثیـر توانسـتند با پیراهن پیـکان و صنعت 

نفـت آبـادان دروازه سـپاهان را بـاز کنند.

زوج گلزن خط آتش پرسپولیس آماده تقابل با سپاهان
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گروهی از محققان با همکاری یک پژوهشگر ایرانی 
روشی سریع و دقیق برای ردیابی دست کاری و تقلب در 

سوخت گازوئیل در محل ابداع کرده اند.
به گزارش مهر، کنترل کیفی سریع و دقیق برای 
نگرانی های  از  یکی  سوخت  در  دست کاری  بررسی 
فناوری  هم اکنون  است.  بهداشتی  و  اقتصادی  مهم 
موجود قادر به ارائه راه حل های سریع و دقیق در محل 
فروش سوخت نیست. بیشتر تحقیقات انجام شده روی 
محلول های قابل حمل به طیف سنجی جذبی متکی 
است که راه حلی کیفی با تعامل بین سرعت و دقت 
با  محققان  از  گروهی  راستا  در همین  می دهد.  ارائه 
همکاری مسعود آگاه، محقق ایرانی دانشگاه ویرجینیا 
تک در پژوهشی جدید، روشی مبتنی بر »کروماتوگرافی 
میکروگازی« برای تجزیه وتحلیل قابل حمل، سریع و 
دقیق دست کاری و ترکیب گازوئیل با نفت سفید ارائه 
علم  در  روشی  سَوانِگاری  یا  کروماتوگرافی  کرده اند. 
شیمی برای جداسازی اجزای یک مخلوط با عبور دادن 
یک فاز متحرک از روی یک فاز ساکن است. در روش 
فناوری  از  استفاده  با  جداسازی  ستون های  ارائه شده، 
سیستم های ریز الکترومکانیکی ساخته می شوند. تحلیل 
مذکور مبتنی بر برنامه ریزی فشار و دمای یک تراشه 
است تا کروماتوگرام های جداشده را به دست آورد. 
ستون ها به طول 1 متر هستند. برای بررسی کارآمدی 
این روش، دو پوشش فاز ثابت متفاوت موردبررسی قرار 
گرفتند. این تحلیل مبتنی بر برنامه ریزی فشار و دمای 
به  را  تا کروماتوگرام های جداشده  تراشه است  یک 
دست آورد. هنگامی که نتایج به دست آمده با روش های 
شناخته شده شیمی سنجی  تحلیل شد، یک رابطه خطی 
میان کروماتوگرام ها و میزان خلوص بنزین به دست 
آمد. در این روش در ستون جداسازی می توان حتی 5 
درصد نفت سفید اضافه شده به گازوئیل را پس از 4 ثانیه 

تحلیل مشخص کند.

ویروس شناسان معتقدند که تمام ویروس ها به طور مداوم از 
طریق جهش تغییر می کنند، گاهی انواع جدیدی پدیدار می شوند 
که بعد از مدتی از بین می روند و گاهی، انواع جهش یافته ادامه 

می یابند.
به گزارش ایسنا، از دسامبر 2019 که ویروس کرونای جدید در 
جهان گسترش یافت تاکنون که بیش از یک سال از همزیستی 
این ویروس با انسان می گذرد، انواع مختلف جهش ویروس کرونا 
ایجادکننده بیماری کووید 19 در سطح جهان شناسایی شده که بر 
اساس منطقه گسترش، با نام کرونای آن منطقه شناخته می شود. 
هر ویروس کرونا تقریباً 30 هزار حرف RNA دارد. این اطلاعات 
آلوده  را  تا سلول ها  امکان را می دهد  این  ژنتیکی به ویروس 
کرده و ویروس های جدید ایجاد کند. همان طور که سلول آلوده 
ویروس های کرونا ایجاد می کند، گاهی اوقات خطاهای بسیار 
کوچکی نیز به وجود می آید که جهش نامیده می شوند. تاکنون 
در مدت بیش از یک سال از همه گیری کرونا، انواع مختلفی از 
ویروس SARS-CoV-2 به وجود آمده است. برخی از آن ها 
این نگرانی را ایجاد می کنند که ممکن است همه گیری طولانی تر 
و یا اثر واکسن ها کم شود. این روزها با کرونای انگلیسی، برزیلی، 
هندی و آفریقایی و ... روبه رو هستیم که هرکدام ویژگی های 

خاص خود را دارند.
Á  گسترده جهش  نخستین  انگلیسی،  کرونا 

کرونا
نیویورک تایمز در گزارشی به بررسی روند جهش های ویروس 
کرونا پرداخته و بر اساس این گزارش، نخستین جهش گسترده 
ویروس کرونا در پاییز 2020 در کنت انگلستان شناسایی شد که 
گفته می شد، 50 برابر قدرت سرایت بالاتری دارد و حتی وخیم تر 
و کشنده تر است. این گونه جهش یافته، به سرعت با نام کرونای 
انگلیسی در بسیاری از کشورها گسترش یافت. گونه ای به نام 
B.1.1.7 که دارای 23 جهش است و اکنون در ایالات متحده 
نوع غالب است. تحقیقات انجام شده در انگلیس نشان می دهد 
علائم اصلی افرادی که به نوع ویروس جهش یافته مبتلا شدند، 
شامل سرفه، خستگی، دردهای عضلانی، گلودرد و تب است که 
شدت این علائم در مقایسه با افرادی که به نوع اصلی مبتلا 
شده اند بیشتر است. علائمی مانند از دست دادن حس چشایی یا 
بویایی در بیماران مبتلابه نوع جهش یافته )کرونا انگلیسی( کمتر 
است. شواهد اولیه نشان می دهد سویه B.1.1.7 حدود 55 درصد 
کشنده تر از انواع دیگر است، اما آزمایش ها حاکی از این است که 

واکسن ها هنوز هم به خوبی در برابر این نوع جهش کار می کنند. 
به نظر می رسد این نوع به دلیل جهش های متعدد در پروتئین 
اسپایک که ویروس کرونا برای اتصال به سلول های سالم بدن از 

آن استفاده می کند، عفونی تر شده است.
Á  خطرناک تر دلایل  و  جنوبی  آفریقای  کرونا 

بودن آن
در خلیج نلسون ماندلا آفریقای جنوبی، سویه دیگری به نام 
B.1.351 به طور مستقل از B.1.1.7 ظهور کرد. این نوع در ابتدا 
در دسامبر سال 2020 شناسایی شد و دارای جهش های متعدد در 
پروتئین S است. B.1.351 جهش هایی با B.1.1.7 مشترک دارد. 
موارد ابتلا ناشی از این نوع در اواخر ژانویه 2021 در ایالات متحده 
گزارش شده است. دانشمندان در مورد این سویه نگران هستند، 
آن ها  که  می دهد  نشان  واکسن ها  بالینی  آزمایش های  زیرا 
محافظت کمتری در برابر B.1.351 نسبت به سایر گونه ها دارند. 
افرادی که از انواع دیگر بهبود می یابند ممکن است نتوانند از پس 
B.1.351 برآیند، زیرا آنتی بادی های آن ها به سختی ویروس ها 
را نمی گیرند. سازمان غذا و داروی آمریکا در حال آماده سازی 
طرحی برای به روزرسانی واکسن ها در صورت افزایش این نوع 

در ایالات متحده است.
Á کرونای برزیلی و نیاز به تحقیقات بیشتر

در برزیل، سویه ای به نام P.1 ظهور کرد که این نوع جهش، 
آخر سال 2020 در مانائوس، بزرگ ترین شهر در منطقه آمازون 
برزیل ظهور کرد و به سرعت در آنجا و در چندین شهر آمریکای 
جنوبی به نوع اصلی تبدیل شد و برای اولین بار در اواخر ژانویه 

2021 در ایالات متحده کشف شد. با توجه به آمارهای اخیر، نوع 
P.1 دارای 17 جهش منحصربه فرد است. شواهدی وجود دارد 
که نشان می دهد برخی از جهش ها در نوع P.1 ممکن است 
توانایی آنتی بادی ها )تولیدشده چه از طریق ابتلا به بیماری و یا 
واکسیناسیون( را در شناسایی و خنثی سازی ویروس تحت تأثیر 
قرار دهد، اما مطالعات بیشتری برای تائید این یافته لازم است. 
P.1 از نزدیکان B.1.351 است و برخی از جهش های مشابه در 
پروتئین اسپایک ویروس کرونا وجود دارد. ممکن است بتواند بر 

مصونیت ایجادشده پس از عفونت توسط انواع دیگر غلبه کند.
Á 2۰ و سرعت انتشار اندکC.CAL گونه

گونه کشف شده در کالیفرنیا، به نام 20C.CAL، در اواخر سال 
2020 افزایش یافت. این نوع از نژاد B.1.427 و B.1.429 است و 
دارای جهش L452R است که دو مطالعه نشان می دهد این نوع 
ممکن است نسبت به اشکال اولیه ویروس کرونا مسری تر باشد، 
اما به نظر نمی رسد به سرعت نسخه های دیگر مانند B.1.1.7 در 

حال انتشار باشد.
Á کرونای هندی و جهش دوگانه آن

سویه هندی ویروس کرونا که با نام علمی B.1.617 شناخته 
می شود تاکنون دو نوع تغییر ژنتیکی E484Q و L452R در 
پروتئین سطح ویروس داشته است. جهش اول E484Q مدتی 
است که شناخته شده و در گونه های بریتانیایی، آفریقای جنوبی 
 L452R و برزیلی ویروس کرونا نیز وجود داشت. جهش دوم
نیز در ویروس کالیفرنیایی دیده شده بود. در نوع هندی ویروس 
اما هردوی این جهش ها برای اولین بار باهم روی داده اند و به 
همین دلیل در گزارش های علمی از آن با عنوان جهش دوگانه یاد 
می شود؛ اما این بدین معنی نیست که این نوع ویروس کرونا قطعا 
دو برابر انواع قبلی خطرناک و مسری است. این موضوع همچنان 
در دست بررسی است و هنوز اطلاعات دقیقی برای اینکه بتوان 
با قاطعیت آن را تائید کرد به دست نیامده است. شمار مبتلایان 
به ویروس کرونا از مرز 152 هزار نفر فراتر رفته و تاکنون بیش 
از سه میلیون نفر از قربانیان این ویروس به کام مرگ رفته اند. 
کووید 19 در 222 کشور همچنان می تازد و انگلیس، هند و برزیل 
بیشترین آمار مبتلایان و مرگ ومیرها را به خود اختصاص داده اند. 
در حال حاضر از میان جهش های شناخته شده ویروس کرونا، نوع 
آفریقای جنوبی خطرناک ترین نوع جهش است، زیرا اثر برخی 
واکسن ها در برابر واریانت آفریقایی بسیار ضعیف و 10 یا 15 درصد 

گزارش شده است.

با همکاری محقق ایرانی؛

روشی سریع و دقیق برای 
ردیابی تقلب در سوخت 

ابداع شد

کرونای آفریقایی خطرناک ترین گونه ویروس

جزای آن که نگفتیم شکر روز وصال
شب فراق نخفتیم لاجرم ز خیال

سعدی

ســالروز حکم آیت الله میرزای شیرازی درباره تحریم 
تنباکو

هركس حق معبودیت خدا را به جا آورد، خداوند بیش از حدّ انتظار و 
كفایتش به او عطا مى  كند.

امام حسین)ع(

خدایا قرار بده در این روز دوست دوستانت ودشمن دشمنانت و پیرو راه و روش خاتم پیغمبرانت ای نگهدار دلهای 
پیامبران.

سخن بزرگان مناسبتدعای روز بیست و پنجم ماه مبارک رمضان یک فنجان 
شعر

معاون صنایع دستی و هنرهای سنتی کشور، با تسلیت 
درگذشت استاد »مجید ملک زاده«، هنرمند صنایع دستی 
استان اصفهان گفت: او استاد برجسته و بی مثال رشته 
مشبک و معرق فلز ایران بود و بسیاری، افتخار شاگردی 

و پیروی از سبک هنر او را داشتند.
مشهور  هنرمند  ملک زاده  مجید  ایرنا،  گزارش  به 
فلز  معرق  و  مشبک  رشته  در  اصفهانی  صنایع دستی 
ویروس  به  ابتلا  علت  به  اردیبهشت   17- جمعه  روز 
پویا محمودیان معاون صنایع دستی و  کرونا درگذشت. 
هنرهای سنتی کشور در پیامی با تسلیت درگذشت استاد 
مجید ملک زاده با جامعه هنرمندان کشور و هنرشناسان 
و هنردوستان و خانواده آن مرحوم نوشت: دست تقدیر 
خداوند بار دیگر گلی از بوستان فرهنگ و هنر ایران زمین 
را برچید، با نهایت غم و سوگواری، گوهری بی بدیل از 
صنایع دستی و هنرهای سنتی در سپهر درگذشتگان این 
عرصه، آسمانی و جاودانه شد. معاون صنایع دستی کشور 
خاطرنشان کرد: استاد مجید ملک زاده، استاد برجسته و 
بی مثال رشته مشبک و معرق فلز ایران بود که بسیاری، 
افتخار شاگردی و پیروی از او را داشتند. مرحوم ملک زاده 
خود  حیات  زمان  در  و  بود  اصفهان  صلح  موزه  مدیر 

تلاش بسیاری برای ابلاغ پیام صلح با زبان هنر کرد. او 
فرزند استاد مهدی )پدر هنر مشبک و معرق فلز ایران(، 
متولد 20 تیر 1350 خورشیدی و از هنرمندان هنرهای 
سنتی مشبک و معرق فلز شهر اصفهان بود. او فعالیت 
هنری خود در این رشته از سال 1371 آغاز کرد و پس 
از فراگیری هنر معرق و مشبک فلز متوجه شد که هنر 
به تنهایی معنایی ندارد و نمی تواند تأثیری بر روی مردم 
بگذارد، درنتیجه شروع به تحقیق در موضوعات مختلف 
کرد و در مسیر موضوع صلح وارد و متوجه شد که صلح 
موضوعی است که بشر برای ادامه زندگی به آن نیاز دارد. 
نگارش و چاپ چندین مقاله پژوهشی در موضوع های  
صلح - توسعه پایدار- خاک و تأثیر آن بر صلح - اقتصاد،  
هنر- رنگ و نور و تأثیر آن بر صلح و آرامش جامعه و 
چشم اندازهای راهبردی برای تحقق صلح از منظر هنر 
ازجمله آثار پژوهشی این هنرمند است. خلق سه اثر هنری 
ارزشمند و انجام کار گروهی در تجلیل از خانواده گردشگر 
فرانسوی در اصفهان در سال ٨6، دریافت تقدیرنامه برای 
صلح و فعالیت های صلح آمیز از آقای ران کلارک شهردار 
گلدکست - استرالیا در سال ٢٠١١ ازجمله اقدامات انسان 

دوستانه این هنرمند است.  

معاون صنایع دستی و هنرهای سنتی کشور:

 مرحوم ملک زاده استاد بی مثال هنر مشبک
و معرق فلز ایران بود

م الف: 862030

سازمان مدیریت حمل و نقل شهرداری شاهین شهر مستند به مصوبات مورخ 1399/11/20 شورای سازمان 
در نظر دارد انجام عملیات بازسازی 8 دستگاه اتوبوس شهری با برآورد اولیه به مبلغ 7/920/000/000 ریال را 
از طریق مناقصه عمومی مستند به ماده 13 آئین نامه مالی شهرداری ها و طبق اسناد مندرج در آگهی به اشخاص 
حقیقی و حقوقی واجد شرایط واگذار نماید. بنابراین متقاضیان می بایست جهت اطلاع از شرایط و شرکت در مناقصه 
به امور قراردادهای سازمان واقع در شاهین شهر، بلوار جمهوری اسلامی، مجموعه اداری انقلاب مراجعه و نسبت به 
تحویل مدارک تا آخر وقت اداری روز شنبه مورخ 1400/03/01 به حراست شهرداری شاهین شهر اقدام نمایند. 
پیشنهادات رسیده راس ساعت 15 روز شنبه مورخ 1400/03/01 با حضور اعضا کمیسیون عالی معاملات سازمان 

باز و قرائت خواهد شد.
سایر شرایط: 

1- سپرده شــرکت در مناقصه به مبلغ 396/000/000 ریال )معادل 5% برآورد پایه( که بصورت ضمانت نامه 
بانکی یا واریز مبلغ به حساب شماره 0105052929007 نزد بانک ملی به نام شهرداری شاهین شهر قابل ارائه 

مي باشد. 
2- چنانچه برندگان اول، دوم و سوم حاضر به عقد قرار داده نشوند، سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

 3- شــرکت در مناقصه و ارائه پیشــنهادات به منزله قبول شروط و تکالیف مقرر در اسناد مربوطه بوده و سازمان
در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است. 

4- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به مناقصه در اسناد شرایط آگهی مناقصه مندرج است.
م الف: 1130290

))آگهی تجدید مناقصه عمومی - نوبت دوم((  

سعید اکرم خانی- رئیس سازمان مدیریت حمل و نقل شهرداری شاهین شهر

چاپ دوم

م الف: 862030

شرکت فرآورده های نســوز آذر )سهامی عام( در نظر دارد 
آجرهای مستعمل مخلوط )شاموتی، کرومیتی، آلومینایی و منیزیتی( در انبارهای 
خود را به مقدار تقریبــی 800000 کیلوگرم )با تلورانس ±20%( مطابق با 

شرایط پیوست، بصورت تجمیعی از طریق مزایده به فروش برساند. 
لذا از شرکت های واجد شرایط دعوت بعمل می آید در صورت تمایل پیشنهاد 
قیمت خود را حداکثر تا ساعت 14 روز چهار شنبه مورخ 1400/02/29 به 
آدرس اصفهان- خیابان نظر غربی- مقابل شرکت تعاونی کارمندان دولت- 
بن بســت توکلی- پلاک 450- کد پستی 8175745433- دفتر مدیریت 

ارسال نموده و تحویل خانم شمس زاده گردد.

آگهی مزایده عمومی به شماره ۱۱43۱

شرکت فرآورده های نسوز آذر )سهامی عام(

نوبت اول

محمد مغزی نجف آبادی- شهردار نجف آباد

شهرداری نجف آباد در نظر دارد به استناد مصوبه شماره ۹۹/33۱0 مورخ ۹۹/۱2/۱0 شورای محترم اسلامی شهر 
نجف آباد، نسبت به واگذاری استیجاری غرفه شماره دو )کله پاک کنی( موجود در کشتارگاه دام شهرداری نجف آباد 
به مساحت 48 متر مربع، با قیمت پایه کارشناسی اجاره بهاء سالیانه بمبلغ ۱/080/000/000 ریال، طبق مشخصات و 

شرایط موجود در مدارک مزایده به شرکت کنندگان واجد شرایط اقدام نماید. 
شرایط شرکت در مزایده: شرکت کنندگان باید توانایی و رزومه کاری مرتبط و همچنین صلاحیت لازم با موضوع مزایده را به تشخیص 

فرد کارشناس و مطلع شهرداری دارا باشند. 
مهلت و محل دریافت اسناد مزایده: از واجدین شرایط دعوت می شود جهت کسب اطلاعات بیشتر و دریافت اسناد مزایده، تا پایان وقت 

اداری روز سه شنبه مورخ ۱400/03/04 به امور قراردادهای شهرداری نجف آباد مراجعه نمایند.
شماره  سپرده  حساب  به  واریزی  فیش  طي  را  مزایده  در  شرکت  ضمانت  جهت  ریال   54/000/000 مبلغ  باید  کنندگان  شرکت 

0۱04544۱50002 شهرداری نجف آباد و یا معادل آن را ضمانتنامه معتبر بانکی ارائه نمایند. 
برندگان اول، دوم و سوم مزایده هر گاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنها به ترتیب ضبط خواهد شد.

سایر اطلاعات مربوط به مزایده در اسناد مزایده مندرج است و شهرداری نجف آباد در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار می باشد. 
م الف: ۱۱32635

   چاپ اولآگهی مزایده )نوبت دوم(

م الف: 862030

شهرداری نایین باستناد مصوبه 5-8 صورتجلسه شماره 78/5/28 مورخ 1400/02/04 شورای محترم اسلامی شهر نایین، در نظر 
دارد پسماندهای خشک و ضایعات جمع آوری شده را با قیمت کارشناسی و از طریق مزایده عمومی طبق جدول پیوست به فروش 

برساند:
1. داوطلبین و اشخاصی که مایل به شرکت در مزایده می باشند باید مبلغ 220/000/000 ریال بعنوان سپرده به حساب 0105850675005 شهرداری 

نزد بانک ملی نایین واریز و فیش مربوطه را ضمیمه پیشنهاد خود نمایند. 
2. متقاضیان شرکت در مزایده جهت دریافت لیست لوازم و قیمت آن، لازم است مبلغ 100/000 ریال به حساب سپرده به شماره 0105850675005 

شهرداری نزد بانک ملی نایین واریز و فیش مربوطه را ارائه نمایند. )مبلغ واریزی مذکور به هیچ عنوان مسترد نخواهد شد.( 
3. پیشنهاد دهندگان در مزایده باید پیشنهادهای خود برای را بطور خوانا و واضح نوشته همراه با فیش بانکی سپرده در پاکت لاک و مهر شده تا آخر وقت 

اداری روز پنج شنبه مورخ 1400/02/30 به واحد حراست شهرداری تحویل و رسید دریافت نمایند.
4. پاکتهای رسیده در ساعت 14 روز پنج شنبه مورخ 1400/02/30 در دفتر شهرداری باز و قرائت می شود ضمنا حضور پیشنهاددهندگان در جلسه 

آزاد است. 
۵. داوطلبین و اشخاصی که مایل به شرکت در مزایده می باشند در صورت نیاز می توانند قبل از انقضاء مدت قبول پیشنهادها به شهرداری مراجعه و از 

پسماندهای خشک جمع آوری شده بازدید نمایند. 
6. سپرده نفرهای اول و دوم و سوم شرکت کنندگان در مزایده تا انعقاد قرارداد با برنده اول مسترد نخواهد شد و در صورتی که برندگان اول و دوم و سوم 

به ترتیب از عقد قرارداد خودداری نمایند سپرده آنان به نفع شهرداری ضبط خواهد شد. 
7. برنده مزایده بایستی ظرف مدت یک هفته نسبت به واریز مبلغ اعلام شده به حساب 0105850677001 شهرداری نزد بانک ملی نایین اقدام و فیش 

آن را جهت درج در پرونده به شهرداری ارائه نمایند. مبلغ واریزی بر اساس قبض باسکول می باشد.
8. مدت جمع آوری و انتقال پسماندهای خشک و ضایعات از محل جمع آوری شده بعد از انعقاد قرارداد مدت 2 روز می باشد.

9. کل هزینه های آگهی مزایده، عوارض، مالیات و نقل و انتقال و... بر عهده برنده مزایده می باشد.
10. کمیسیون در قبول یا رد یک یا کلیه پیشنهادها مختار است. 

11. شرکت کنندگان باید رعایت منع مداخله کارمندان دولت را بنمایند. 
12. پیشنهادها باید از هر حیث کامل و بدون شرط و فاقد قلم خوردگی و غیر مبهم باشد و در مهلت تعیین شده تحویل دبیرخانه حراست گردد. 

ضمناً ارائه هر گونه، وجه و یا چک شخصی بابت مبلغ سپرده قابل قبول نبوده و به آنها ترتیب اثر داده نخواهد شد.
م الف: 1132871

آگهی مزایده فروش ضایعات و پسماندهای خشک                                                 

اردشیر عسگری- شهردار نایین

  نوبت اول


